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Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

ı 61851 (10/POC-009918)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre a difusión da Feira do Bonito de Burela 198770

ı 61852 (10/POC-009919)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 3 máis
Sobre a situación do sector agrario galego, así como de medidas ao respecto del 198772

ı 61853 (10/POC-009920)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre o estado das instalación do CEIP de Cervo 198774

ı 61854 (10/POC-009921)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as medidas que cómpre tomar para mudar a situación da Atención Primaria 198776

ı 61855 (10/POC-009922)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre o estado das instalación do CEIP Virxe do Carme de Burela 198780

ı 61857 (10/POC-009923)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilar Chento, Óscar e 3 máis
Sobre as verteduras no río Furelos e o cumprimento da normativa ambiental en materia de residuos
e verteduras 198782

ı 61862 (10/POC-009924)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre os problemas da nova fase do Plan de transporte da Xunta de Galicia 198785
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ı 61874 (10/POC-009925)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula
Sobre as residencias de maiores na área de Vigo 198789

ı 61875 (10/POC-009926)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula
Sobre as prazas públicas en residencias de maiores (xestión, listas de agarda, novas construcións,
situación laboral dos traballadores...) 198792

ı 61877 (10/POC-009927)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Burgo López, María de la Concepción e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre as obras no mosteiro de Santa maría de Ferreira de Pantón, así como sobre a xestión da hos-
pedaría 198795

ı 61890 (10/POC-009928)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a transferencia a Galicia das competencias ferroviarias 198797

ı 61898 (10/POC-009929)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre se considera a Xunta de Galicia que Lalín precisa unha ambulancia medicalizada 198801

ı 61904 (10/POC-009930)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a situación da atención sanitaria da comarca de Valdeorras 198804

ı 61907 (10/POC-009931)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e Vázquez Verao, Paula
Sobre a situación do galego nas administracións públicas, nomeadamente no eido sanitario

198808
ı 61908 (10/POC-009932)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e Villares Naveira, Luis
Sobre as tarifas homoxéneas do novo plan de transporte público da Xunta de Galicia 198810

ı 61909 (10/POC-009933)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e Villares Naveira, Luis
Sobre o uso da Tarxeta Xente Nova na provincia de Ourense 198812
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ı 61915 (10/POC-009934)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da extensión da decisión de recortar os servizos
de paridoiro a outros hospitais comarcais, nomeadamente ao de Valdeorras, e os motivos desta
decisión 198814

ı 61920 (10/POC-009936)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre as actuacións que está a desenvolver a Xunta de Galicia para evitar que a situación da fábrica
de pas de aeroxeradores de Siemens-Gamesa nas Somozas desemboque noutra crise como a de
Isowat, Poligal, Vulcano ou Alcoa 198817

ı 61925 (10/POC-009937)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre as razóns do Goberno galego para non dar resposta ás alegacións presentadas pola Asocia-
ción para a Defensa do Patrimonio de Galicia respecto do proxecto de ampliación da estrada LU-
231 entre os concellos de Friol, Palas de Rei e Begonte, así como a valoración doutras alternativas
para ese fin 198819

ı 61927 (10/POC-009938)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia para tentar dar solución á crise xerada polo
peche das centrais térmicas das Pontes e Meirama 198822

ı 61931 (10/POC-009939)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Sánchez García, Antón e 2 máis
Sobre as políticas previstas polo Goberno galego para mellorar a taxa de emancipación das persoas
mozas, así como os cambios que vai introducir na política de vivenda 198829

ı 61933 (10/POC-009940)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Sánchez García, Antón e Chao Pérez, Luca
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para axudar a superar a actual situación aos trans-
portistas do carbón afectados pola paralización da central térmica de Endesa nas Pontes de García
Rodríguez 198832

ı 61937 (10/POC-009941)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre as razóns da demora e o prazo previsto polo Goberno galego para a dotación ao Concello de
Noia dun novo depósito de abastecemento de auga 198834
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ı 61948 (10/POC-009942)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre o coñecemento polo Goberno galego das prácticas das industrias do sector lácteo para evitar
as posibles melloras dos prezos do leite, as actuacións que está a levar a cabo ao respecto e as
súas razóns para suprimir a Mesa do Leite e renunciar ao seu labor de arbitraxe nas relacións entre
produtores e industrias 198836

ı 61954 (10/POC-009944)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre a denuncia do Comité de Empresa da Consellería de Política Social de Pontevedra referida á
obriga ao persoal das escolas infantís a realizar no mes de decembro tarefas de propaganda e pu-
blicidade da Xunta de Galicia e do seu presidente 198840

ı 61971 (10/POC-009945)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa incidencia para acompetitividade e sustentabi-
lidade do sector agrogandeiro de Galicia da investigación aplicada realizada polo Centro de Inves-
tigacións Agrarias de Mabegondo e demais centros de investigación dependentes da Consellería
do Medio Rural 198842

ı 61978 (10/POC-009946)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre a situación en que se atopan os edificios xudiciais da cidade de Ferrol, a data de execución
da partida por importe de 2.224.000 euros reflectida no Plan de infraestruturas xudiciais 2010-2015
para a rehabilitación do antigo edificio e os datos referidos á destinada especificamente para a re-
paración do lucernario e demais dependencias danadas das novas instalacións, así como o prazo
previsto para este fin 198851

ı 61961 (10/POC-009947)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e Torregrosa Sañudo, Julia
Sobre as medidas que está a adoptar o Goberno galego para mellorar a información ofrecida á ci-
dadanía no Portal de transparencia da Xunta de Galicia 198853

ı 61992 (10/POC-009948)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia para solucionar a situación de deterioración
da atención primaria no sistema sanitario 198856

ı 61997 (10/POC-009949)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
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Chao Pérez, Luca e 3 máis
Sobre a posición que vai adoptar o Goberno galego respecto da implantación do denominado pin
parental para participación do alumnado nas actividades complementarias dos centros 198860

ı 61998 (10/POC-009950)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre a demora existente na actualización na páxina web do Instituto Galego de Consumo e da
Competencia da normativa reguladora dos contratos de crédito inmobiliario, a información que
está a ofrecer en relación coa Lei 5/2019, así como a realización pola Xunta de Galicia dalgunha
campaña de difusión e a edición dalgún folleto explicativo ao respecto 198863

ı 62002 (10/POC-009951)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo o Goberno galego para rectificar a cronificación da pre-
cariedade laboral, da temporalidade e da fenda salarial das mulleres 198867

ı 62005 (10/POC-009952)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre as medidas e actuacións previstas polo Goberno galego en relación coa conexión da vía Ár-
tabra coa A-6 co fin de dar servizo á área metropolitana da Coruña, así como as súas razóns para
eliminar da programación económica para esa vía o treito comprendido entre a AP-9 e a A-6 do
Plan MOVE 2009-2015 198870

ı 62006 (10/POC-009953)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego dos resultados da implantación da Estratexia Autó-
nomo 2020, a contía do orzamento inicial investido e os datos referidos ás actuacións implemen-
tadas, así como a súa opinión respecto do cumprimento o 31 de decembro de 2020 dos retos
establecidos nela 198873

ı 62007 (10/POC-009954)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego do servizo de pediatría que se está a prestar no con-
cello de Cerdeda, e o prazo previsto para solucionar as deficiencias existentes 198875

ı 62013 (10/POC-009955)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Porritt Lueiro, María Teresa e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña
Sobre a situación en que se atopa o cumprimento pola Xunta de Galicia de diversos acordos parla-
mentarios en relación co impacto do brexit en Galicia 198877
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ı 62018 (10/POC-009956)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Liñeiro Pouso, Encarnación
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego para evitar a praga de moscas e mosquitos
que vén padecendo o casco urbano de Ribadeo desde hai anos, na época de calor, a consecuencia
do almacenamento indefinido de madeira no porto de Mirasol 198880

ı 62019 (10/POC-009957)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia para reactivar a economía galega 198882

ı 62023 (10/POC-009958)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre a información e as medidas previstas polo Goberno galego en relación coas horas extraordinarias
non remuneradas realizadas en Galicia en cada trimestre de 2019, así como as súas intencións respecto
da asunción de competencias en materia de inspección de traballo para controlar o exceso destas

198885
ı 62025 (10/POC-009959)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco
Sobre a opinión da Xunta de Galicia referida á diverxencia existente entre as provincias galegas do
interior e as atlánticas no referido á evolución que presenta o número de afiliacións ao réxime es-
pecial de traballadores autónomos entre os meses de agosto e xaneiro, o de altas na tarifa plana
para autónomos e o ritmo de destrución de negocios, a valoración que fai das políticas levadas a
cabo ao respecto, así como as súas previsións en relación co desenvolvemento dalgún plan para
paliar estes desequilibrios 198889

ı 62026 (10/POC-009960)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre a opinión e as conclusións que extrae o Goberno galego dos datos reflectidos no Informe do
Consello Económico e Social respecto da economía de Galicia, as actuacións previstas para a súa
reversión, así como a dotación orzamentaria para o ano 2020 198892

ı 62045 (10/POC-009961)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da necesidade de executar un enlace de comunicación
dos concellos de Punxín, Amoeiro e Maside coa autovía AG-53, as actuacións postas en marcha
para o cumprimento do acordo parlamentario ao respecto, así como as razóns da demora e as súas
previsións referidas á realización do proxecto 198895

ı 62050 (10/POC-009962)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
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Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para a materialización das recomendacións re-
flectidas na Memoria sobre a situación económica e social de Galicia 2018, elaborada polo Consello
Económico e Social de Galicia 198898

ı 62051 (10/POC-009963)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre o importe dos beneficios fiscais concedidos anualmente en virtude da aplicación das dedu-
cións da cota íntegra do IRPF establecidas no artigo 1º da Lei 15/2010, do 28 de decembro, de me-
didas fiscais e administrativas, desde a súa aprobación 198902

ı 62053 (10/POC-009964)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre o número de contribuíntes beneficiados anualmente en virtude da aplicación das deducións
da cota íntegra do IRPF establecidas no artigo 1º da Lei 15/2010, do 28 de decembro, de medidas
fiscais e administrativas 198904

ı 62055 (10/POC-009965)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre o número de postos de traballo estables, a tempo completo, xerados polas empresas cuxos
accionistas se beneficiaron das deducións autonómicas do IRPF incorporadas polo Goberno galego
desde o ano 2011 para o investimento na adquisición de accións de entidades novas ou de recente
creación e de empresas en expansión no mercado alternativo bolsista 198906

ı 62057 (10/POC-009966)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre o número de empresas galegas que pasaron a cotizar no mercado alternativo bolsista desde
a aprobación das deducións autonómicas do IRPF, introducidas desde o ano 2011, para o investi-
mento na adquisición de accións en entidades novas ou de recente creación e de empresas en ex-
pansión no citado mercado 198908

ı 62060 (10/POC-009967)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre os datos referidos ás liñas de investigación que se están a desenvolver na actualidade en re-
lación co tártago negro de patas amarelas (Vespa velutina nigrithorax), e os logros acadados

198910
ı 62062 (10/POC-009968)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a situación en que se atopa a autorización polo Ministerio de Agricultura, Pesca e Alimenta-
ción das condicións da solta do parasito Torymus sinensis para a loita biolóxica contra a praga da
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nespriña do castiñeiro, os criterios que se van seguir esta temporada para ese fin, así como a in-
formación que se lle está a dar á poboación, e en particular aos propietarios dos soutos, ao res-
pecto 198913

ı 62063 (10/POC-009969)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a efectividade dos prazos establecidos nas bases reguladoras en relación coa concesión de
subvencións para a prevención dos danos causados ás fragas por incendios, desastres naturais e
catástrofes en montes veciñais en man común e en sociedades de fomento forestal 198916

ı 62066 (10/POC-009970)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as actuacións que vai levar a cabo o Goberno galego ante a continua baixada na valoración
da sanidade pública galega 198920

ı 62074 (10/POC-009971)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilar Chento, Óscar e Pérez Seco, José Manuel
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa adaptación do sector agrícola á normativa me-
dioambiental europea en materia de aplicación de zurros 198924

ı 62092 (10/POC-009972)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 2 máis
Sobre os datos referidos ás sancións impostas polo Instituto Galego da Vivenda e Solo desde a en-
trada en vigor da Lei 8/2012, de vivenda de Galicia, a opinión do Goberno galego respecto do tipo
de colaboración existente entre as distintas administracións na detección das diferentes infraccións
e a posibilidade de mellorala, así como de establecer algún tipo de canle de colaboración cidadá
para ese fin 198927

ı 62094 (10/POC-009973)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á existencia dun maior interese por parte das persoas
propietarias por destinar as súas vivendas ao alugamento turístico que ao de longa duración, as
súas causas e a necesidade de medidas urxentes que incentiven a mobilización de máis inmobles
para mellorar o comportamento do mercado de alugamento de vivenda en Galicia 198929

ı 62097 (10/POC-009974)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 3 máis
Sobre as xestións realizadas e o prazo estimado polo Goberno galego para a revisión e corrección
da linguaxe sexista contida na lexislación autonómica vixente 198932
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ı 62109 (10/POC-009975)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto da resposta dada ao pico de gripe, á vista dos epi-
sodios de saturación rexistrados en diversos centros hospitalarios nas últimas datas, así como res-
pecto da incidencia que tivo a campaña de vacinación na poboación 198935

ı 62124 (10/POC-009976)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca
Sobre as razóns do baixo nivel de execución que presentan os fondos europeos recibidos para o
impulso das políticas de I+D+i en Galicia, así como da desviación que rexistra o gasto total nese
eido en relación cos obxectivos reflectidos no Plan estratéxico de Galicia 2015-2020, e as medidas
previstas polo Goberno galego ao respecto 198937

ı 62128 (10/POC-009977)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre os criterios seguidos pola Xunta de Galicia para acordar a supresión do bacharelato na Uni-
versidade laboral de Culleredo, e as actuacións previstas en relación coa oferta educativa do con-
cello 198940

ı 62141 (10/POC-009978)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e 3 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa proliferación de raposos e a praga de ratos-
toupa detectada nos concellos das Nogais, Baralla, Navia de Suarna, Cervantes, Folgoso do Courel,
Pedrafita do Cebreiro, Samos e Triacastela 198942

ı 62145 (10/POC-009979)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre as medidas adoptadas polo Goberno galego para adaptar a normativa autonómica á doutrina
establecida pola sentenza do Tribunal Supremo en relación co método de comprobación do valor
real dos inmobles, para os efectos do cálculo do imposto sobre doazóns e transmisións patrimoniais

198945
ı 62150 (10/POC-009980)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 2 máis
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para evitar o impacto das obras do CEIP Frei Luis
de Granada, de Sarria, na seguridade do alumnado e persoal do centro, así como na continuidade
da actividade lectiva 198948

ı 62151 (10/POC-009981)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
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Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre as razóns da evolución que presentan as exportacións galegas no ano 2019 en relación
coa media da economía española, así como as medidas previstas polo Goberno galego ao res-
pecto, e, de xeito específico, para frear a súa baixada nos sectores da automoción e da confec-
ción téxtil 198951

ı 62164 (10/POC-009983)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 2 máis
Sobre o alcance temporal previsto polo Goberno galego para o actual Programa de vivendas balei-
ras, a valoración da posible introdución de cambios nel e as causas dos seus resultados, así como
os datos ao respecto 198954

ı 62170 (10/POC-009984)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da suficiencia das medidas postas en marcha para
garantir o acceso á vivenda das persoas mozas e as actuacións previstas para a súa mellora, así
como para resolver o problema da emancipación xuvenil 198956

ı 62177 (10/POC-009985)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre as causas das filtracións de auga rexistradas o día 16 de xaneiro de 2020 no comedor e
aulas do CEIP Vales Vilamarín, de Betanzos, as actuacións previstas pola Consellería de Edu-
cación, Universidade e Formación Profesional para evitalas e o prazo previsto para a súa exe-
cución 198959

ı 62179 (10/POC-009986)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilar Chento, Óscar e 2 máis
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para evitar a repetición en Galicia, e nomea-
damente na comarca de Compostela, da problemática xerada polos recortes de persoal nos ser-
vizos de pediatría dos centros de saúde, a valoración que fai do pechamento durante máis de
dous meses do servizo pediátrico do Centro de Saúde de Touro e O Pino, así como da solución
adoptada 198962

ı 62184 (10/POC-009987)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e Vilar Chento, Óscar
Sobre as razóns do Goberno galego para non facer diferenzas entre as distintas especies de euca-
lipto no Anuario de Estatística Forestal de Galicia 2018 198965
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2. Elección e composición do Parlamento, réxime e goberno interior,
organización e funcionamento

2.2. Composición do Parlamento e dos seus órganos
2.2.5. Composición das comisión

ı Resolución da Presidencia, do 29 de xaneiro de 2020, pola que se admite a trámite o escrito
do portavoz do G. P. Grupo Común da Esquerda polo que comunica cambios na representación
do seu grupo na Comisión Permanente non lexislativa para as Relacións co Consello de Contas
(doc. núm. 62609) 198768

3. Administración do Parlamento de Galicia

3.2. Recursos humanos 

ı Acordo da Mesa do Parlamento, do 27 de xaneiro de 2020, polo que se toma coñecemento do es-
crito da Xunta de Persoal do Parlamento de Galicia en que notifica a súa dimisión (doc. núm. 62159)

198769
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1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 27 de xaneiro de 2020, adoptou os seguintes acordos:

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 61851 (10/POC-009918)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre a difusión da Feira do Bonito de Burela
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61852 (10/POC-009919)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 3 máis
Sobre a situación do sector agrario galego, así como de medidas ao respecto del
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 61853 (10/POC-009920)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre o estado das instalación do CEIP de Cervo
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 61854 (10/POC-009921)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as medidas que cómpre tomar para mudar a situación da Atención Primaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61855 (10/POC-009922)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre o estado das instalación do CEIP Virxe do Carme de Burela
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 61857 (10/POC-009923)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilar Chento, Óscar e 3 máis
Sobre as verteduras no río Furelos e o cumprimento da normativa ambiental en materia de residuos
e verteduras
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 61862 (10/POC-009924)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre os problemas da nova fase do Plan de transporte da Xunta de Galicia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61874 (10/POC-009925)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula
Sobre as residencias de maiores na área de Vigo
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 61875 (10/POC-009926)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula
Sobre as prazas públicas en residencias de maiores (xestión, listas de agarda, novas construcións,
situación laboral dos traballadores...)
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61877 (10/POC-009927)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Burgo López, María de la Concepción e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre as obras no mosteiro de Santa maría de Ferreira de Pantón, así como sobre a xestión da hos-
pedaría
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 61890 (10/POC-009928)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a transferencia a Galicia das competencias ferroviarias
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61898 (10/POC-009929)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre se considera a Xunta de Galicia que Lalín precisa unha ambulancia medicalizada
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61904 (10/POC-009930)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre a situación da atención sanitaria da comarca de Valdeorras
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61907 (10/POC-009931)
Grupo Parlamentario Mixto
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Villares Naveira, Luis e Vázquez Verao, Paula
Sobre a situación do galego nas administracións públicas, nomeadamente no eido sanitario
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61908 (10/POC-009932)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e Villares Naveira, Luis
Sobre as tarifas homoxéneas do novo plan de transporte público da Xunta de Galicia

Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61909 (10/POC-009933)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e Villares Naveira, Luis
Sobre o uso da Tarxeta Xente Nova na provincia de Ourense
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61915 (10/POC-009934)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da extensión da decisión de recortar os servizos de
paridoiro a outros hospitais comarcais, nomeadamente ao de Valdeorras, e os motivos desta decisión
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61920 (10/POC-009936)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre as actuacións que está a desenvolver a Xunta de Galicia para evitar que a situación da fábrica
de pas de aeroxeradores de Siemens-Gamesa nas Somozas desemboque noutra crise como a de
Isowat, Poligal, Vulcano ou Alcoa
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61925 (10/POC-009937)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre as razóns do Goberno galego para non dar resposta ás alegacións presentadas pola Asociación
para a Defensa do Patrimonio de Galicia respecto do proxecto de ampliación da estrada LU-231 entre
os concellos de Friol, Palas de Rei e Begonte, así como a valoración doutras alternativas para ese fin
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61927 (10/POC-009938)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia para tentar dar solución á crise xerada polo
peche das centrais térmicas das Pontes e Meirama
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo
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- 61931 (10/POC-009939)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Sánchez García, Antón e 2 máis
Sobre as políticas previstas polo Goberno galego para mellorar a taxa de emancipación das persoas
mozas, así como os cambios que vai introducir na política de vivenda
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61933 (10/POC-009940)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Sánchez García, Antón e Chao Pérez, Luca
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para axudar a superar a actual situación aos trans-
portistas do carbón afectados pola paralización da central térmica de Endesa nas Pontes de García
Rodríguez
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 61937 (10/POC-009941)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre as razóns da demora e o prazo previsto polo Goberno galego para a dotación ao Concello de
Noia dun novo depósito de abastecemento de auga
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 61948 (10/POC-009942)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre o coñecemento polo Goberno galego das prácticas das industrias do sector lácteo para evitar
as posibles melloras dos prezos do leite, as actuacións que está a levar a cabo ao respecto e as
súas razóns para suprimir a Mesa do Leite e renunciar ao seu labor de arbitraxe nas relacións entre
produtores e industrias
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 61954 (10/POC-009944)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre a denuncia do Comité de Empresa da Consellería de Política Social de Pontevedra referida á
obriga ao persoal das escolas infantís a realizar no mes de decembro tarefas de propaganda e pu-
blicidade da Xunta de Galicia e do seu presidente
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61971 (10/POC-009945)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa incidencia para acompetitividade e sustentabilidade
do sector agrogandeiro de Galicia da investigación aplicada realizada polo Centro de Investigacións
Agrarias de Mabegondo e demais centros de investigación dependentes da Consellería do Medio Rural
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes
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- 61978 (10/POC-009946)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre a situación en que se atopan os edificios xudiciais da cidade de Ferrol, a data de execución
da partida por importe de 2.224.000 euros reflectida no Plan de infraestruturas xudiciais 2010-2015
para a rehabilitación do antigo edificio e os datos referidos á destinada especificamente para a re-
paración do lucernario e demais dependencias danadas das novas instalacións, así como o prazo
previsto para este fin
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61961 (10/POC-009947)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Santos Queiruga, Carmen e Torregrosa Sañudo, Julia
Sobre as medidas que está a adoptar o Goberno galego para mellorar a información ofrecida á ci-
dadanía no Portal de transparencia da Xunta de Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 61992 (10/POC-009948)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia para solucionar a situación de deterioración
da atención primaria no sistema sanitario
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 61997 (10/POC-009949)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e 3 máis
Sobre a posición que vai adoptar o Goberno galego respecto da implantación do denominado pin
parental para participación do alumnado nas actividades complementarias dos centros
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 61998 (10/POC-009950)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre a demora existente na actualización na páxina web do Instituto Galego de Consumo e da
Competencia da normativa reguladora dos contratos de crédito inmobiliario, a información que
está a ofrecer en relación coa Lei 5/2019, así como a realización pola Xunta de Galicia dalgunha
campaña de difusión e a edición dalgún folleto explicativo ao respecto
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 62002 (10/POC-009951)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo o Goberno galego para rectificar a cronificación da pre-
cariedade laboral, da temporalidade e da fenda salarial das mulleres
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 62005 (10/POC-009952)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre as medidas e actuacións previstas polo Goberno galego en relación coa conexión da vía Ár-
tabra coa A-6 co fin de dar servizo á área metropolitana da Coruña, así como as súas razóns para
eliminar da programación económica para esa vía o treito comprendido entre a AP-9 e a A-6 do
Plan MOVE 2009-2015
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 62006 (10/POC-009953)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego dos resultados da implantación da Estratexia Autó-
nomo 2020, a contía do orzamento inicial investido e os datos referidos ás actuacións implemen-
tadas, así como a súa opinión respecto do cumprimento o 31 de decembro de 2020 dos retos
establecidos nela
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 62007 (10/POC-009954)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 2 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego do servizo de pediatría que se está a prestar no con-
cello de Cerdeda, e o prazo previsto para solucionar as deficiencias existentes
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 62013 (10/POC-009955)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Porritt Lueiro, María Teresa e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña
Sobre a situación en que se atopa o cumprimento pola Xunta de Galicia de diversos acordos parla-
mentarios en relación co impacto do brexit en Galicia
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 62018 (10/POC-009956)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Liñeiro Pouso, Encarnación
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego para evitar a praga de moscas e mosquitos
que vén padecendo o casco urbano de Ribadeo desde hai anos, na época de calor, a consecuencia
do almacenamento indefinido de madeira no porto de Mirasol
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 62019 (10/POC-009957)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia para reactivar a economía galega
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos
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- 62023 (10/POC-009958)
Grupo Parlamentario Mixto
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre a información e as medidas previstas polo Goberno galego en relación coas horas extraordinarias
non remuneradas realizadas en Galicia en cada trimestre de 2019, así como as súas intencións respecto
da asunción de competencias en materia de inspección de traballo para controlar o exceso destas
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 62025 (10/POC-009959)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco
Sobre a opinión da Xunta de Galicia referida á diverxencia existente entre as provincias galegas do
interior e as atlánticas no referido á evolución que presenta o número de afiliacións ao réxime es-
pecial de traballadores autónomos entre os meses de agosto e xaneiro, o de altas na tarifa plana
para autónomos e o ritmo de destrución de negocios, a valoración que fai das políticas levadas a
cabo ao respecto, así como as súas previsións en relación co desenvolvemento dalgún plan para
paliar estes desequilibrios
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 62026 (10/POC-009960)
Grupo Parlamentario Mixto
Casal Vidal, Francisco e 3 máis
Sobre a opinión e as conclusións que extrae o Goberno galego dos datos reflectidos no Informe do
Consello Económico e Social respecto da economía de Galicia, as actuacións previstas para a súa
reversión, así como a dotación orzamentaria para o ano 2020
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 62045 (10/POC-009961)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da necesidade de executar un enlace de comunicación
dos concellos de Punxín, Amoeiro e Maside coa autovía AG-53, as actuacións postas en marcha
para o cumprimento do acordo parlamentario ao respecto, así como as razóns da demora e as súas
previsións referidas á realización do proxecto
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 62050 (10/POC-009962)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para a materialización das recomendacións re-
flectidas na Memoria sobre a situación económica e social de Galicia 2018, elaborada polo Consello
Económico e Social de Galicia
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 62051 (10/POC-009963)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
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Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre o importe dos beneficios fiscais concedidos anualmente en virtude da aplicación das dedu-
cións da cota íntegra do IRPF establecidas no artigo 1º da Lei 15/2010, do 28 de decembro, de me-
didas fiscais e administrativas, desde a súa aprobación
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 62053 (10/POC-009964)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre o número de contribuíntes beneficiados anualmente en virtude da aplicación das deducións
da cota íntegra do IRPF establecidas no artigo 1º da Lei 15/2010, do 28 de decembro, de medidas
fiscais e administrativas
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 62055 (10/POC-009965)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre o número de postos de traballo estables, a tempo completo, xerados polas empresas cuxos
accionistas se beneficiaron das deducións autonómicas do IRPF incorporadas polo Goberno galego
desde o ano 2011 para o investimento na adquisición de accións de entidades novas ou de recente
creación e de empresas en expansión no mercado alternativo bolsista
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 62057 (10/POC-009966)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre o número de empresas galegas que pasaron a cotizar no mercado alternativo bolsista desde
a aprobación das deducións autonómicas do IRPF, introducidas desde o ano 2011, para o investi-
mento na adquisición de accións en entidades novas ou de recente creación e de empresas en ex-
pansión no citado mercado
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 62060 (10/POC-009967)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre os datos referidos ás liñas de investigación que se están a desenvolver na actualidade en re-
lación co tártago negro de patas amarelas (Vespa velutina nigrithorax), e os logros acadados
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 62062 (10/POC-009968)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a situación en que se atopa a autorización polo Ministerio de Agricultura, Pesca e Alimentación
das condicións da solta do parasito Torymus sinensis para a loita biolóxica contra a praga da nespriña
do castiñeiro, os criterios que se van seguir esta temporada para ese fin, así como a información
que se lle está a dar á poboación, e en particular aos propietarios dos soutos, ao respecto
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes
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- 62063 (10/POC-009969)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a efectividade dos prazos establecidos nas bases reguladoras en relación coa concesión de
subvencións para a prevención dos danos causados ás fragas por incendios, desastres naturais e
catástrofes en montes veciñais en man común e en sociedades de fomento forestal
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 62066 (10/POC-009970)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as actuacións que vai levar a cabo o Goberno galego ante a continua baixada na valoración
da sanidade pública galega
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 62074 (10/POC-009971)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilar Chento, Óscar e Pérez Seco, José Manuel
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa adaptación do sector agrícola á normativa me-
dioambiental europea en materia de aplicación de zurros
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 62092 (10/POC-009972)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 2 máis
Sobre os datos referidos ás sancións impostas polo Instituto Galego da Vivenda e Solo desde a entrada
en vigor da Lei 8/2012, de vivenda de Galicia, a opinión do Goberno galego respecto do tipo de cola-
boración existente entre as distintas administracións na detección das diferentes infraccións e a posi-
bilidade de mellorala, así como de establecer algún tipo de canle de colaboración cidadá para ese fin
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 62094 (10/POC-009973)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego referida á existencia dun maior interese por parte das persoas
propietarias por destinar as súas vivendas ao alugamento turístico que ao de longa duración, as
súas causas e a necesidade de medidas urxentes que incentiven a mobilización de máis inmobles
para mellorar o comportamento do mercado de alugamento de vivenda en Galicia
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 62097 (10/POC-009974)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 3 máis
Sobre as xestións realizadas e o prazo estimado polo Goberno galego para a revisión e corrección
da linguaxe sexista contida na lexislación autonómica vixente
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 62109 (10/POC-009975)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Blanco Rodríguez, Noela
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto da resposta dada ao pico de gripe, á vista dos epi-
sodios de saturación rexistrados en diversos centros hospitalarios nas últimas datas, así como res-
pecto da incidencia que tivo a campaña de vacinación na poboación
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 62124 (10/POC-009976)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca
Sobre as razóns do baixo nivel de execución que presentan os fondos europeos recibidos para o
impulso das políticas de I+D+i en Galicia, así como da desviación que rexistra o gasto total nese
eido en relación cos obxectivos reflectidos no Plan estratéxico de Galicia 2015-2020, e as medidas
previstas polo Goberno galego ao respecto
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 62128 (10/POC-009977)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre os criterios seguidos pola Xunta de Galicia para acordar a supresión do bacharelato na Univer-
sidade laboral de Culleredo, e as actuacións previstas en relación coa oferta educativa do concello
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 62141 (10/POC-009978)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e 3 máis
Sobre a xestión do Goberno galego en relación coa proliferación de raposos e a praga de ratos-
toupa detectada nos concellos das Nogais, Baralla, Navia de Suarna, Cervantes, Folgoso do Courel,
Pedrafita do Cebreiro, Samos e Triacastela
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 62145 (10/POC-009979)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre as medidas adoptadas polo Goberno galego para adaptar a normativa autonómica á doutrina
establecida pola sentenza do Tribunal Supremo en relación co método de comprobación do valor
real dos inmobles, para os efectos do cálculo do imposto sobre doazóns e transmisións patrimoniais
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 62150 (10/POC-009980)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 2 máis
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para evitar o impacto das obras do CEIP Frei Luis
de Granada, de Sarria, na seguridade do alumnado e persoal do centro, así como na continuidade
da actividade lectiva 
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 62151 (10/POC-009981)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Torregrosa Sañudo, Julia e 3 máis
Sobre as razóns da evolución que presentan as exportacións galegas no ano 2019 en relación
coa media da economía española, así como as medidas previstas polo Goberno galego ao res-
pecto, e, de xeito específico, para frear a súa baixada nos sectores da automoción e da confec-
ción téxtil
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 62164 (10/POC-009983)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 2 máis
Sobre o alcance temporal previsto polo Goberno galego para o actual Programa de vivendas balei-
ras, a valoración da posible introdución de cambios nel e as causas dos seus resultados, así como
os datos ao respecto
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 62170 (10/POC-009984)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 2 máis
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da suficiencia das medidas postas en marcha para
garantir o acceso á vivenda das persoas mozas e as actuacións previstas para a súa mellora, así
como para resolver o problema da emancipación xuvenil
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 62177 (10/POC-009985)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre as causas das filtracións de auga rexistradas o día 16 de xaneiro de 2020 no comedor e
aulas do CEIP Vales Vilamarín, de Betanzos, as actuacións previstas pola Consellería de Edu-
cación, Universidade e Formación Profesional para evitalas e o prazo previsto para a súa exe-
cución
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 62179 (10/POC-009986)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilar Chento, Óscar e 2 máis
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para evitar a repetición en Galicia, e nomeada-
mente na comarca de Compostela, da problemática xerada polos recortes de persoal nos servizos
de pediatría dos centros de saúde, a valoración que fai do pechamento durante máis de dous meses
do servizo pediátrico do Centro de Saúde de Touro e O Pino, así como da solución adoptada
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 62184 (10/POC-009987)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e Vilar Chento, Óscar
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Sobre as razóns do Goberno galego para non facer diferenzas entre as distintas especies de euca-
lipto no Anuario de Estatística Forestal de Galicia 2018
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

Santiago de Compostela, 28 de xaneiro de 2020
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º

2. Elección e composición do Parlamento, réxime e goberno interior,
organización e funcionamento
2.2. Composición do Parlamento e dos seus órganos

2.2.5. Composición das comisións

Resolución da Presidencia, do 29 de xaneiro de 2020, pola que se admite a trámite o es-
crito do portavoz do G. P. Grupo Común da Esquerda polo que comunica cambios na re-
presentación do seu grupo na Comisión Permanente non lexislativa para as Relacións
co Consello de Contas  (doc. núm. 62609)

No Rexistro Xeral do Parlamento de Galicia tivo entrada, co número 62609, o escrito do portavoz
do G. P. Grupo Común da Esquerda polo que comunica cambios na representación do seu grupo
na Comisión Permanente non lexislativa para as Relacións co Consello de Contas.

A Presidencia, en uso da delegación temporal de competencias de xestión ordinaria da Mesa
do Parlamento na Presidencia da Cámara (Acordo da Mesa do Parlamento do 31 de outubro
de 2016, publicado no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia núm. 9, do 8 de novembro de
2016), resolve:

1º. Tomar coñecemento do seguinte cambio na representación do G. P. Grupo Común da Esquerda
na Comisión Permanente non lexislativa para as Relacións co Consello de Contas:

Alta: Julia Torregrosa Sañudo

2º. Dar conta desta resolución na próxima reunión da Mesa do Parlamento que teña lugar.

3º. Publicar este acordo no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia.

Santiago de Compostela, 29 de xaneiro de 2020

Miguel Ángel Santalices Vieira
Presidente
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3. Administración do Parlamento de Galicia

3.2. Recursos humanos 

Acordo da Mesa do Parlamento, do 27 de xaneiro de 2020, polo que se toma coñecemento
do escrito da Xunta de Persoal do Parlamento de Galicia en que notifica a súa dimisión
(doc. núm. 62159)

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 27 de xaneiro de 2020, adoptou o seguinte acordo: 
 
Escrito da Xunta de Persoal do Parlamento de Galicia en que notifica a súa dimisión (doc. núm. 62159). 

Tómase coñecemento da dimisión dos membros da Xunta de Persoal do Parlamento de Galicia e
diponse a publicación deste acordo no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia.

Santiago de Compostela, 29 de xaneiro de 2020
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, José Manuel Pérez Seco e Matilde Begoña Rodríguez 

Rumbo, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 6ª. 

 

Desde hai 34 anos en Burela, e facendo honor á súa condición de porto líder na 

captura do bonito do norte,  celébrase o primeiro sábado de cada mes de agosto a 

feira do bonito, organizada pola asociación Ledicia (promotora do evento) e o 

Concello de Burela. Festa de exaltación gastronómica na que se pode desfrutar 

do bonito preparado de diversas maneiras: cocido, asado, en empanada e agora 

nos últimos anos en marmitako. 

 

O Concello de Burela e a asociación Ledicia levan desde xaneiro de 2016 

traballando para que esta feira acade a declaración de festa de interese turístico 

nacional. 

  

O Pleno do Concello de Burela aprobou, en xaneiro de 2016,  por unanimidade,   

unha iniciativa do Grupo Socialista en apoio da Feira do Bonito de Burela como 

festa de interese turístico nacional. 

 

Nos últimos anos desde o Concello de Burela e a asociación Ledicia  déuselle 

unha dimensión de divulgación e prestixio a esta feira: que ademais da 

preparación do bonito con distintas actividades musicais, deportivas, concurso de 

pintura Amarte, pregón da feira …. para conseguir que a Feira do bonito de 

Burela acade o distintivo de festa de interese turístico nacional. A asociación 

Ledicia e o Concello de Burela estiveron a traballar dende xaneiro de 2016 no 

dossier (memoria,  entrevistas e aparicións en medios de tirada nacional) 

necesario para tramitar a dita solicitude de festa de interese turístico nacional. 

Expediente que foi recibido pola Axencia de Turismo de Galicia en data 16 de 

abril de 2019. 

 

A pesar de que na Comisión 6ª do Parlamento de Galicia, en abril de 2016 

adoptouse por unanimidade o seguinte acordo: “ O Parlamento de Galicia insta a 

Xunta de Galicia a colaborar coa asociación cultural Ledicia- promotora do 

evento- e co Concello de Burela para que a Feira do Bonito que cada ano se 

celebra nesta localidade poda obter  a declaración de interese turístico nacional, e 

en particular, instar o Goberno galego a apoiar os esforzos para a difusión deste 

evento nos medios de comunicación.” 
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Pero a pesar deste acordo a Xunta de Galicia non fixo nada para apoiar a difusión 

deste evento nos medios de comunicación de tirada nacional, xa que das 23 (son 

necesarias 21) entrevistas e aparicións en medios de comunicación de ámbito 

nacional, que se achegan o informe para a tramitación deste expediente todas son 

do Concello de Burela e da asociación cultural Ledicia, ningunha da Xunta de 

Galicia. 

 

A Consellería de Cultura trasladou o pasado 15 de maio ao Ministerio de Turismo 

un informe favorable que avala a declaración da Feira do Bonito como festa de 

interese turístico nacional. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cal foi o apoio da Xunta de Galicia para a difusión da Feira do Bonito  de 

Burela nos medios de comunicación de tirada nacional de cara a conseguir o 

distintivo  de festa de interese turístico nacional? 

 

2ª) Cantas entrevistas e aparicións nos medios de comunicación de tirada 

nacional aportou a Xunta de Galicia, sobre a Feira do Bonito de Burela,  para 

achegar o dossier necesario para a tramitación da solicitude desta festa como de 

interese turístico nacional? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de xaneiro de 2020  

  

  

 

  

 

  

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 16/01/2020 18:19:50 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 16/01/2020 18:20:14 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 16/01/2020 18:20:29 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e José 

Manuel Pérez Seco, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 7ª. 

  

Mentres no conxunto de España o emprego no sector agrícola incrementouse nun 

8 % no último ano e medio,  en Galicia, no mesmo período,  os  datos da última 

Enquisa de Poboación Activa ( EPA) do primeiro trimestre de 2019,  reflicten 

unha forte caída do emprego agrícola, xa que se destruíron cerca de 15.000 

empregos. Segundo o último informe da EPA agora hai en Galicia 63.600 

traballadores agrarios, unha cifra preocupante que se acerca moito á peor 

rexistrada na nosa comunidade autónoma: os 61.200 de comezos de ano 2015. 

 

No terceiro trimestre de 2008 traballaban no sector agrícola galego 102.500 

persoas e  a principios de 2015 só 61.200, é dicir 41.300 traballadores menos, ou 

o que é o mesmo un 40 % menos. 

 

Entre os anos 2015 a 2017 o sector agrario sumou 17.200 empregos máis, pero os 

sindicatos agrarios xa avanzaban daquela en que non había creación de emprego 

novo no rural, se ben se deron casos illados de incorporacións concretas de xente 

moza que creou os seus propios empregos, a regra xeral foi que esas 

reincorporacións eran daqueles que retornaban as casas dos seus pais, avós ou 

irmáns porque non atopaban emprego nas cidades ou noutros sectores 

económicos. A maior parte destes traballadores procedían da construción e 

regresaban ao rural ante a dificultade de atopar  emprego estable e tamén polo 

adelgazamento neses anos do sector público galego, que segundo os sindicatos 

agrarios, deixou sen renovar moitos contratos temporais. Non obstante, entre 

setembro de 2017 e marzo de 2019 o sector agrícola volveu a derrubarse, dos 

cerca de 79.000 empregos no sector que había no terceiro trimestre de 2017 

pasouse aos 63.600 segundo o informe EPA do primeiro trimestre de 2019. 

 

Entre xaneiro de 2016 e abril de 2019 perdéronse en Galicia 1.670 explotacións 

agrarias, pasando de 9.078 a 7.408. 

 

Se ben os sindicatos agrarios din que a principal causa da perda de poboación 

ocupada no sector agrario galego é a recuperación doutros sectores económicos, 

inciden tamén en que existen outros factores relevantes nesta perda de poboación 

ocupada. 
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Un destes factores  é o empeoramento das condicións de vida no rural. Ás peores 

condicións económicas do sector agrario fronte a outros sectores económicos 

súmanse a precariedade dos servizos públicos no rural: supresión de persoal  nos 

centros de atención primaria por parte da Xunta de Galicia, non creación de 

prazas públicas en residencias de maiores … son só algúns dos exemplos. 

 

Outro dos factores é o envellecemento, xa que a terceira parte dos titulares das 

explotacións agrarias son maiores de 55 anos, non habendo polo tanto un relevo 

xeracional, como tamén acontece noutros sectores como pode ser a pesca. 

 

Por todo o dito amósase necesario que por parte da Xunta de Galicia se adopten 

de xeito inmediato medidas concretas para combater a perda de traballadores no 

sector rural galego. 

 

Por iso, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes preguntas. 

 

1ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia da perdida de  poboación ocupada no 

sector agrario galego neste último ano e medio? 

 

2ª) Ten pensado o Goberno galego adoptar medidas concretas para combater a 

perda de poboación ocupada  no sector agrario galego? De ser o caso, cales? En 

que prazo? 

 

 

 

Pazo do Parlamento,  16 de xaneiro de 2020  

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez na data 16/01/2020 18:22:26 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 16/01/2020 18:22:39 

 

Julio Torrado Quintela na data 16/01/2020 18:22:57 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 16/01/2020 18:23:13 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez e María Concepción 

Burgo López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4ª. 

 

As obras de rehabilitación do CEIP de Cervo que comezaron a mediados de xullo 

deste ano a día de hoxe non están rematadas, a pesar de que a propia Xunta de 

Galicia se comprometeu a que aproveitaría as vacacións escolares para facelas e 

así non interferir no inicio e desenvolvemento do curso escolar. 

 

Pero unha auténtica falla de planificación por parte da Consellería de Educación, 

Universidade e Formación Profesional impediu que as obras de rehabilitación do 

centro se rematasen a tempo  e provocou que as familias de Cervo decidisen non 

enviar,  durante varios días, os seus fillos ás aulas, por entender que o centro non 

se atopaba nas condicións idóneas para iniciar o curso, xa que as obras non 

estaban rematadas e existían estadas  e operarios traballando nelas. 

 

A día de hoxe estas obras seguen sen estar rematadas e os pais e nais do 

alumnado do CEIP de Cervo non coñecen tampouco a data na que finalizarán 

estas obras de rehabilitación. 

 

A ANPA do CEIP de Cervo denuncia as deficiencias que se dan no centro, e que 

entre outras son: 

 

- Algunhas das ventás, recentemente instaladas pero non rematadas, filtran a auga 

cando chove. 

 

- Hai goteiras en vestiarios e aseos. 

 

-  Existen filtracións nas paredes. 

 

- A nova caldeira de pellets,  que substitúe a antiga de gasóleo, non funciona.  

Agora está funcionando a vella caldeira de gasóleo. Trátase dun parche, xa que 

despois de realizar un importante investimento a prol do aforro enerxético, que 

non se poda empregar a nova caldeira amosa unha nefasta planificación por parte 

do Goberno galego. 
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Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

  

1ª) Coñece a Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional o 

estado no que se atopan as instalacións do CEIP de Cervo? 

 

2ª) Considera que nestas circunstancias se poden desenvolver con normalidade as 

actividades lectivas no centro? 

 

3ª) Ten previsto o Goberno galego desenvolver as actuacións necesarias para 

solucionar as deficiencias que presenta o CEIP de Cervo? No seu caso, en que 

prazo? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de xaneiro de 2020 

  

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 16/01/2020 18:25:23 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 16/01/2020 18:25:45 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 16/01/2020 18:25:58 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
G

Jo
Ilg

ltk
1

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

198775

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
8m

hU
M

X
lIO

1
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROGJoIlgltk1
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG8mhUMXlIO1


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, relativa ás medidas a tomar para 

reverter a situación de deterioro da Atención Primaria. 

 

Todos os camiños da política sanitaria do PP tiveron como fin a 

privatización e o desmantelamento da sanidade pública galega, a base de recortes 

continuos e de pór os recursos da sanidade pública ao servizo de intereses 

privados para poder facer negocio coa enfermidade das persoas. Durante os 

últimos nove anos, o PP, con Nuñez Feixóo á cabeza, impulsou todo tipo de 

medidas que afondaron no desmantelamento da sanidade pública: Redución de 

orzamentos, de centos de profesionais, de máis de 700 camas, privatización 

masiva de servizos, derivacións de doentes a centros privados... 

A Atención Primaria foi o ámbito da sanidade pública galega que con 

máis intensidade sufriu os recortes, destínanse nos orzamentos da Xunta para 

2019 188 millóns de euros menos que os que había en 2009, cun recorte 

acumulado de arredor de 2.188 millóns de euros. 

As consecuencias son tremendas: Masificación de consultas, cupos 

desbordados, redución de profesionais, non substitución, as listas de espera 
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dunha semana, 10 días para o médico de familia, peche de axendas, saturacións, 

profesionais que ao ter que acudir a algunha urxencia teñen que deixar as súas 

consultas abandonadas durante horas, PACs ao limite... 

 

Polas razóns expostas formúlanse as seguintes preguntas para resposta 

oral na Comisión 5ª: 

-Coida o Goberno galego que é posíbel sacar á Atención Primaria da 

situación de emerxencia da que se atopa sen un Plan de Mellora que contemple 

aumento de investimento, profesionais, substitución de ausencias, mellora de 

equipamentos...? 

-Coida que a Atención Primaria de Galiza ten unha dotación orzamentaria 

suficiente, non chega ao 13%, cando todas as recomendacións aconsellan que 

debe estar no entorno do 25%? 

-Que actuacións vai realizar, e en que prazo, para incrementar o número 

de profesionais en todas as categorías tanto nos centros de saúde como nos 

PACs? 

-Vai cambiar a infame política laboral da intersubstitución por unha 

política de contratación laboral digna e e substituír aos profesionais nas súas 

ausencias? 

-Vai poñer en marcha unha estratexia para mellorar os equipamentos nos 

centros de saúde e PACs en que prazo e con que orzamento? 
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-Van seguir secundarizando a Atención Primaria ou van realizar 

actuacións para a recuperación de Xerencias propias con capacidade resolutiva e 

orzamentaria? 

-Teñen realmente algunha estratexia para incrementar as prazas de 

especialistas en pediatría e medicina familiar e comunitaria sen que a asistencia 

sanitaria d@s galeg@s se vexa afectada aínda máis? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 16/01/2020 18:28:46 
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Xosé Luis Bará Torres na data 16/01/2020 18:30:20 

 

Noa Presas Bergantiños na data 16/01/2020 18:30:27 

 

Olalla Rodil Fernández na data 16/01/2020 18:30:34 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 16/01/2020 18:30:41 

 

Ana Pontón Mondelo na data 16/01/2020 18:30:48 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Luís Álvarez Martínez e María Concepción Burgo 

López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4ª 

 

 
En outubro de 2019 o Grupo Socialista rexistraba iniciativas nas que se  instaba  

á Xunta de Galicia a desenvolver as actuacións necesarias para eliminar as 

deficiencias que se poñían de manifesto no informe recibido polo Concello de 

Burela en agosto de 2018 respecto do estado no que se atopaban as instalacións 

do CEIP Virxe do Carme de Burela. Proposición que se levou á Comisión 4ª en 

novembro de 2018 e que o Grupo Parlamentario do Partido Popular rexeitou. 

 
En maio de 2019 a conselleira de Educación, Universidade e Formación 

Profesional anunciaba no Parlamento de Galicia as obras de remodelación 

integral do Colexio Virxe do Carme de Burela. Pero esa urxencia coa que se 

anunciaban estas obras non se correspondían co retraso na súa licitación e 

execución, e a pesar de que que o delegado territorial da Xunta en Lugo dixera 

que as obras se ían  realizar durante as vacacións escolares, chegou o comezo do 

curso e as obras estaban sen rematar. 

 

Ante a alarma da comunidade educativa pola  inminente apertura do curso 

escolar e estando as obras das instalacións do Virxe do Carme sen rematar a 

conselleira de Educación,  Universidade e Formación Profesional dicía o día 10 

de setembro de 2019 que o inicio das clases non se retrasaría en ningún centro 

educativo a pesar de que existían colexios nos que aínda continuaban as obras, 

como era o caso do Virxe do Carme de Burela. E entón neste momento, foi cando 

entraron as presas por rematar as obras, debido ao atraso que se deu nelas por 

unha absoluta falta de planificación por parte do Goberno galego. 

 
Este mesmo martes, 12 de novembro de 2019 o delegado territorial da Xunta en 

Lugo e o presidente do PP de Burela facían unhas declaracións vendendo os 

investimentos da Xunta de Galicia en Burela e falaban de que a Xunta viña de 

rematar a obra de remodelación integral do Colexio Virxe do Carme de Burela, 

na que se investiran preto dun millón de euros. 

 

O 15 de novembro de 2019 no Colexio Virxe do Carme de Burela segue a chover 

e ten filtracións que causaron importantes danos, a pesares da obra recentemente 

acometida, que parece non aguantar o primeiro temporal do curso. 
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Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

  

  

1ª) Coñece a Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional o 

estado no que se atopan as instalacións do CEIP Virxe do Carme de Burela tras as 

novas filtracións? 

 
2ª) Coñece a Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional 

cales son as causas polas que se produciron estas novas filtración no CEIP Virxe 

do Carme de Burela, tras a reforma integral do centro? 

 

3ª)  Considera que nestas circunstancias se poden desenvolver con normalidades 

actividades lectivas no centro? 

 

4ª) Ten previsto o Goberno galego desenvolver as actuacións necesarias para 

solucionar as deficiencias e danos que presentan as instalacións  do CEIP Virxe 

do Carme, se for o caso, en que prazo? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de xaneiro de 2020 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez na data 16/01/2020 18:27:03 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 16/01/2020 18:27:16 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 16/01/2020 18:27:28 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Óscar Vilar Chento, Patricia Vilán Lorenzo, Luís Manuel Álvarez Martínez e 

María Luisa  Pierres López, deputados e deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara presenta ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

O pasado 31 de decembro de 2019, producíase o enésimo vertido no río Furelos. 

Enésimo vertido que sofren as augas deste río, mais tamén a contorna (Camiño 

de Santiago francés e LIC “Serra do Careón”), vertidos procedentes da zona 

industrial do concello de Melide.  

 

Estes vertidos son continuados e proceden de empresas localizadas no polígono 

industrial da Magdalena desde o comezo da súa existencia. Vertidos que o Grupo 

Parlamentario Socialista leva denunciando desde o ano 2015. Xa por aquel entón 

o deputado Xosé Sánchez Bugallo pedía comprobar in situ como varios 

colectores de augas fecais vertían a caño libre chegando ao rego de Reboredo, 

afluente do río Furelos.  

 

Verteduras que se repiten no tempo e  que no pasado mes de xullo de 2019 xa 

remataron coa vida de máis de 10.000 troitas, escalos e outras especies do río 

Furelos. Como así ten denunciado ante a Consellería de Medio Ambiente e o 

Seprona a Asociación de Troiteiros Río Furelos.  

 

Un problema medioambiental que naceu cos gobernos municipais do PP en 

Melide e que a anterior alcaldesa entre 2004 e 2007 e entre 2011 e 2015 e agora 

actual conselleira de Medio Ambiente, Ángeles Vázquez, non só non se 

preocupou en tentar resolver senón que ata chegou a ignorar a situación mirando 

cara a outro lado (nin tampouco a súa sucesora tamén “popular”, Dalia García). 

Un problema medioambiental que gobernos locais responsables terían que ter 

previsto e evitado, se no seu debido tempo esixisen ás empresas, hoxe 

infractoras, cumprir as ordenanzas municipais cando se instalaron neste chan 

industrial. E, sobre todo, cando estas mesmas empresas solicitaron ampliacións 

para as súas actividades.  

 

Pola contra, nada se fixo, dando lugar a que o problema, lonxe de se solucionar, 

co paso do tempo se agravase. É máis, a gravidade do asunto é tal, que agora o 

asunto xa está no xulgado de Instrución da Arzúa. 
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Este grupo parlamentario leva anos demandando solucións. Sen ir máis lonxe, no 

pasado período de sesións solicitaba, vía emenda ao Proxecto de orzamentos da 

Xunta 2020, a dotación orzamentaria suficiente para a construción dunha EDAR 

no polígono industrial da Madalena en Melide, co fin de rematar dunha vez por 

todas con este gravísimo problema medioambiental. Emenda que foi rexeitada 

polo grupo que sostén o Goberno, o Grupo do Partido Popular. Emenda que, para 

máis Inri, solucionaba un problema que é de sobra coñecido pola actual 

conselleira de Medio Ambiente, Ángeles Vázquez.  
 

A Sra. conselleira que ten unha gran parte de responsabilidade neste asunto, xa 

que nada ten feito para intentar remedialo, pouco ou nulo interese veu mostrando, 

agás esta última e recente etapa que coincide co cambio no bastón de mando na 

alcaldía de Melide.  
 

Agora, despois de anos de desleixo, parece mostrar preocupación, dilixencia e 

incluso poderiamos afirmar unha actitude de belixerancia co Concello de Melide.  
 

Desde o noso Grupo, lamentamos que non se teña mostrado esta mesma actitude 

de dilixencia, contundencia e belixerancia parlamentaria á hora de defender a 

emenda presentada por este grupo parlamentario cando solicitaba unha  dotación  

orzamentaria  para dotar ao Polígono da Magdalena, en Melide, dunha estación 

depuradora de augas residuais.  

 

Por iso os deputados e as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

 
1ª. Pode afirmar o Goberno galego que está a cumprir a normativa ambiental en 

materia de residuos e verteduras? 
 
2ª. Que motivo, ou motivos, xustifican que a Xunta de Galicia sendo coñecedora 

do serio problema medioambiental, desde o período comprendido entre o ano 

2007 ata o mes de maio de 2019, non mostrase máis dilixencia e contundencia 

neste asunto?  
 
3ª. Considera a Xunta de Galicia que, como promotor deste chan industrial, non 

ten responsabilidade no tema? 
 
4ª. Que motivos xustifican que o Goberno galego, sendo coñecedor, das distintas 

actuacións que se están a levar a cabo desde hai máis dunha década por parte do 

Persoal de Control de Vertidos de Galicia, non tomase ningunha decisión para 

intentar solucionar este problema medioambiental? 
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5ª. Que medidas, a curto e medio prazo, ten pensado adoptar o Goberno Galego 

en relación a este asunto medioambiental?  
 
6ª. Ten intención o Goberno de consignar unha dotación orzamentaria suficiente 

para a construción urxente dunha EDAR no Polígono Industrial da Madalena? 

Cando? 
  
 

Pazo do Parlamento, 17  de xaneiro de 2020 

 

 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Oscar Vilar Chento na data 17/01/2020 10:44:57 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 17/01/2020 10:45:09 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 17/01/2020 10:45:25 

 
María Luisa Pierres López na data 17/01/2020 10:45:36 
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1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil 

Fernández, Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Montserrat Prado 

Cores, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O 1 de xaneiro de 2020 comezaba, con meses de atraso, unha nova fase de 

aplicación do Plan de transporte da Xunta de Galiza, con diversos problemas que 

amosan como a falta de planificación, previsión, estudo e diálogo cos sectores 

afectados trouxeron novamente graves e repetidos problemas. Unha situación na 

que chove sobre mollado e se demostrou que a Xunta de Galiza non quixo 

aprender dos problemas anteriores doutras fases e doutros territorios. 

Entre os problemas máis grandes está o da suba indiscriminada do prezo 

en varias liñas. Por exemplo, Viana-Verín de 1,40 a máis de 4 euros, Verín-

Ourense de 4,55 a 6 euros, Xinzo-Ourense de 2,35 a 3,50 euros e dentro desta 

liña, Allariz-Ourense de 1,55 a 2,00 euros. Esta situación ten orixe en que é falso 

que haxa tarifas homoxéneas como prometía a Xunta de Galiza e en que o 

anterior proceso fracasado primou en exceso o prezo de forma que tiveron lugar 

baixas temerarias que baixaron os prezos que agora soben en exceso. Así mesmo, 
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2 

 

ten a orixe en que nos criterios desta nova fase non se articula unha política que 

estabeleza uns mínimos e máximos de prezo. 

Como agravante desta situación salienta que isto afecta a moita mocidade 

que vai facer ciclos ou especialidades de bacharelato á cidade por non atopalos 

na súa cidade de orixe. Máis aínda, discriminados e discriminadas porque hoxe 

Ourense non ten gratuidade para as e os menores de 21 anos como tampouco ten 

transporte metropolitano. 

A estas cuestións engadíronse unha páxina web sen funcionar 

adecuadamente, falta de información nas paradas, incorrecta aplicación da imaxe 

corporativa, escaseza de buses, inadecuación das liñas e un longo etcétera. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en 

Comisión 2ª: 

Como xustifica o goberno galego os problemas da aplicación desta nova 

fase do plan de transporte? 

Como valora os feitos acontecidos nos primeiros 15 días do ano? 

Estabeleceu correccións, cales? 

Considera o goberno galego xustificado o incremento de prezos nas liñas 

de Viana, Verín, Xinzo, Allariz e Ourense? Vaise responsabilizar desta situación 

vía orzamentos da Xunta? Cales son os motivos? 
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Por que as e os menores de 21 anos de Ourense teñen menos dereitos que 

as e os rapaces doutros territorios? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 17/01/2020 11:13:12 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 17/01/2020 11:13:19 

 

María Montserrat Prado Cores na data 17/01/2020 11:13:26 
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Olalla Rodil Fernández na data 17/01/2020 11:13:31 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 17/01/2020 11:13:39 

 

Ana Pontón Mondelo na data 17/01/2020 11:13:46 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

  

Paula Quinteiro Araújo, deputada do grupo parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte pregunta para a súa resposta oral na comisión 5ª.  

 

Na área de Vigo hai un grave déficit de prazas públicas en residencias para 

maiores, cunha das dotacións máis baixas do Estado. Este déficit vense 

arrastrando desde hai anos, nos que non se produciu inversión pública cando en 

Vigo hai 72.000 persoas xubiladas e só se dispón de 2.080 prazas de residencias 

para maiores (sen contar centros de día) das que só 604, o 29%, son públicas. 

 

A Xunta leva máis de 10 anos sen construír unha residencia pública en Vigo, 

existindo neste momentos soamente 3 de titulariade pública, sumando 604 prazas 

cando segundo os criterios da OMS, debería haber polo menos 3.600 prazas para 

maiores.  

 

Existen case 500 personas en lista de espera, tengo que agardar moitas veces 

máis de 3 anos, o que nos sinala unha situación dramática, xa que a xente que 

non pode ser atendida atópase moitas veces indefensa, tendo que recaer o esforzo 

do coidado nas familias, maioritariamente mulleres. A Xunta ten que dar unha 

resposta, na área metropolitana fan falla como mínimo 400 prazas máis, segundo 

as federacións de pensionistas dos sindicatos CCOO e UGT. 

 

Sería necesario construír 3 residencias de maiores máis, para o que xa existen 

terreos postos a disposición polo concello. Sen embargo, a que vai construír unha 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

resiencia será a Fundación Amancio Ortega, con 150 prazas e un investimento de 

15 millóns de euros, xerando dúbidas sobre se a xestión desta futura residencia 

será pública ou privada.  

 

Compre lembrar que, no último exercicio, Geriavi, a filial de DomusVi con sede 

en Vigo, superou as súas previsións chegando ata os 625 millones de euros en 

facturación, un 15% máis do conseguido un ano antes. O que demostra que estase 

facendo da atención as persoas maiores un enorme negocio.  

 

Esta sitación non é exclusiva da área de Vigo, a nosa comunidade atópase á cola 

de todos os indicadores respecto ao resto do Estado Español e moi lonxe das 

recomendacións da OMS, de cinco prazas por cada cen persoas maiores de 65 

anos, cando en Galicia hai 2,97 e só 1,04 son públicas.  

 

A esta situación engádese o déficit de profesionais de enfermería cunhas ratios 

moi baixas que non permiten ofrecer unha atención e coidados coa seguridade e 

calidade que as persoas maiores merecen. 

 

Por todo o anterior exposto preséntanse as seguintes preguntas para a súa 

resposta: 

 

1. Que medidas vai tomar a Xunta de Galicia para aumentar o número de prazas 

públicas en residencias para maiores na área de Vigo? 

2. Que modelo de xestión vai ter a nova residencia construída pola Fundación 

Amancio Ortega? 

3. Vai construír 3 residencias públicas máis tendo en conta que xa existen terreos 
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dipoñibles para esta finalidade?Que prazo teñen previsto para a súa construción e 

posta en funcionamento? 

 

Santiago de Compostela, a 17 de xaneiro de 2020. 

 

Asdo.: Paula Quinteiro Araújo.  

   

  Deputada do G. P. Grupo Común da Esquerda.  

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 17/01/2020 10:53:35 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

  

Paula Quinteiro Araújo, deputada do grupo parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta as seguintes preguntas para a súa resposta oral na comisión 5ª.  

 

A situación do País en relación as prazas públicas en residencias de maiores é 

moi alarmante. As existentes na actualidade non dan resposta as necesidades 

derivadas do  envellecemento progresivo da sociedade e do incremento do 

número de persoas con algún grao de dependencia. Galicia continúa situándose 

moi por debaixo do ratio que recomenda a OMS, e nos últimos dez anos de 

Goberno do PP non se creou nin unha soa praza 100% pública. 

 

Ademais, as traballadoras destas, xa sexa nas públicas, concertadas ou privadas, 

está soportando unhas condicións de sobrecarga de traballo importantes,  xa que 

os cadros de persoal son insuficientes, con múltiples consecuencias. Existe no 

sector unha siniestraliedade laboral moi elevada, con numerosas baixas, e 

ademais a actual organización dificulta que se poidan realizar todos os coidados 

necesarios ás persoas usuarias sen alterar os seus horarios. 

 

O persoal dependente directamente da administración pública leva anos vendo 

como empeoran as súas condicións laborais. A suspensión do artigo 19 do V 

Convenio Único para o persoal laboral supuxo, entre outras cuestións, que 

desapareceran nas carteleiras os descansos adicionais por traballo a quendas e os 

directos por traballo en fin de semana e festivos, aumentando a carga horaria de 

maneira considerable. 
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A administración leva anos apostando por unha privatización progresiva do 

conxunto dos servizos públicos. Así, por exemplo, o informe de fiscalización do 

Gasto en atención residencial a persoas maiores e dependentes evidencia que 

máis do 65% das prazas ofertadas corresponden a entidades privadas, unha 

tendencia que vai incrementando ano tras ano. 

 

As listas de agarda evidencian a situación de fracaso das políticas sociais destes 

anos, xa que o prazo medio de trámite do procedemento para o recoñecemento do 

dereito a unha praza residencial no exercicio 2015 foi de 453 días, moi por riba 

dos 6 meses que marca a lexislación, e o tempo medio de espera ata acadar o 

ingreso no centro residencial, de 154 días,  moi superior aos tres meses 

estipulado pola normativa aplicable. 

 

Polo tanto, a Xunta de Galicia debe dotarse de persoal suficiente e dos medios 

necesarios para que o recoñecemento do dereito ao servizo residencial se produza 

tal e como se fixa na normativa, e apostar polos servizos 100% públicos. 

 

Por todo o anterior exposto, preséntase as seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da ausencia de creación nestes anos de 

novas prazas 100% públicas en residencias para persoas maiores? 

 

2. Que prazos contemplan para o inicio e remate da construción das novas sete 

residencias anunciadas? Que modelo de xestión terán estas? 
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3. Qu medidas van levar adiante para rematar coa situación de precariedade que 

viven as traballadoras das residencias de persoas maiores? 

 

4. Que medidas van levar adiante para reducir as listas de agarda e dar 

cumprimento da normativa vixente? 

 

5. Que medidas levaron adiante para reducir a siniestraliedade existente no sector? 

 

 Santiago de Compostela, a 17 de xaneiro de 2020. 

 

 Asdo.: Paula Quinteiro Araújo  

   Deputada do G. P. Grupo Común da Esquerda.  

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 17/01/2020 12:10:03 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Concepción Burgo López e Luís Manuel Álvarez Martínez, deputada e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte Pregunta para a súa resposta orla en Comisión 4.ª, 

Educación e Cultura. 

 

A Consellería de Cultura e Turismo iniciou fai un meses as obras de reforma no 

mosteiro de Santa María de Ferreira de Pantón, adxudicadas por 521.000 euros e 

cun prazo de execución de seis meses, para habilitar unha hospedaría con seis 

habitacións, catro delas dobres e dous individuais, nese edificio histórico, de 

acordo co proxecto redactado por Iago Seara.  

 

 

Esta actuación céntrase na restauración, posta en valor, conservación e 

mantemento da antiga hospedaría, a casa do capelán, a torre barroca e a planta 

baixa da ala este do mosteiro, que na actualidade atópanse sen uso.  

 

Tamén se realizarán diversas actuacións para reducir a humidade e mellorar a 

accesibilidade dos espazos rehabilitados, ademais de instalar novos aseos 

exteriores. 

 

Para desenvolver estes traballos, o pasado mes de outubro a Consellería de 

Cultura e Turismo asinou un convenio de colaboración coa comunidade 

cisterciense do Divino Salvador de Ferreira de Pantón.  

 

Polo exposto, a deputada e deputado asinantes formulan as seguintes preguntas: 

 

1.ª) Se remataron as obras no mosteiro de Santa María de Ferreira de Pantón? 

 

2.ª) Quen vai xestionar a hospedaría que se habilitou neste mosteiro? 

 

3.ª) Quen cobrará polo uso desta hospedaría? 

 

4.ª) Recibirá a Xunta de Galicia algún ingreso por esta hospedaría? 

 

5.ª) Quen marcará os prezos desta hospedaría, o mosteiro ou a Consellería de 

Cultura? 
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6.ª) Serán estes prezos diferentes aos cobrados por albergues da zona? E dos 

albergues públicos? 

 

7.ª) Colaborou economicamente a comunidade cisterciense do Divino Salvador 

de Ferreira de Pantón para facer esta hospedaría? 

 

 

 

 Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro de 2020 

 

  Asdo.: Concepción Burgo López 

    Luís Manuel Álvarez Martínez  

  Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia  

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 17/01/2020 11:54:37 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 17/01/2020 11:54:55 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Desde o BNG levamos moito tempo denunciando que o goberno central 

desmantela os servizos ferroviarios do noso país, contando ademais na última 

década coa complicidade da Xunta de Galiza, e facemos un chamamento para esixir 

unha rectificación inmediata dunha situación que nos últimos meses ten virado 

insoportable. Galiza e as poboacións de Ourense, Ribadavia, O Carballiño, A Rúa, o 

Barco de Valdeorras e outras localidades merecemos servizos de primeira. 

Desde hai anos Renfe e Adif, por decisións políticas do PP e do PSOE, 

avanzaron nunha liña de baleirado de servizos ferroviarios. Co paso dos anos, no 

lugar de mellorárense as conexións entre as poboacións, a liña é a contraria. Hoxe, a 

liña entre Vigo e Ourense ten menos paradas e frecuencias que hai unha década. O 

mesmo acontece coa conexión Coruña-Ourense, e con Ourense-O Barco. Así 

mesmo, as conexións entre Ourense e A Gudiña ou Lugo son practicamente 

inexistentes. Os servizos non melloraron e o único que parecía un avance, a posta en 

marcha do Avant Coruña-Ourense, foino a cambio duns prezos absolutamente 
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abusivos e ata un 60% superiores aos que se pagan nas conexións da franxa atlántica 

e cuns horarios ao servizo da conexión con Madrid no lugar de ao servizo das 

necesidades da poboación. 

Estas son as consecuencias de obedecer a un modelo de desenvolvemento do 

tren centralista, no lugar de primar a conexión interior de Galiza, que carece hoxe 

dun tren de proximidade como si ten Catalunya ou Cantabria. E son tamén as 

consecuencias da progresiva privatización dun servizo que debe ser público e axudar 

ao desenvolvemento económico dunhas comarcas empobrecidas e con graves 

problemas de fixación de poboación como as ourensás. 

Privatizáronse servizos, pecharon estacións e iso non significou a mellora das 

que quedaban. Máis ben ao contrario. Primeiro privatizaron numerosos servizos 

como o de atención ao cliente, e agora este proceso quere concluír no peche de 

moitos deles, como é o caso do servizo presencial de venda de billetes e atención ao 

público nestas estacións. Así mesmo, son constantes os problemas de avarías e 

atrasos, especialmente nas liñas rexionais. 

Esta situación non pode permitirse, debemos esixir que os servizos se 

melloren e se manteñan como exclusivamente público e que ao tempo se melloren 

os trens, as liñas, a oferta horaria e haxa un prezo xusto que contribúa a que 

realmente o tren poida ser un medio de transporte útil e accesíbel para a poboación 

mellorando a mobilidade e reducindo o uso do transporte privado. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª: 
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Vai demandar a Xunta de Galiza a transferencia das competencias en materia 

ferroviaria para poder desenvolvermos un tren galego de proximidade? 

Demandouno ou vaino demandar ao goberno central? Porque vías? Ten 

estimado ou estudado cal sería o orzamento necesario? Vaino facer? 

Considera a Xunta de Galiza adecuados os servizos ferroviarios do noso 

país? E particularmente os do interior de Ourense? E de Lugo? Que ten feito para 

mellorar esta situación na última década? 

Que fixo o goberno galego para demandar o cumprimento dos acordos 

plenarios en materia ferroviaria? 

Valora ou vai valorar o goberno galego facer algún estudo propio para 

reforzar estas reivindicacións? Cales son os motivos? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 17/01/2020 12:35:05 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 17/01/2020 12:35:20 

 

María Montserrat Prado Cores na data 17/01/2020 12:35:27 

 

Olalla Rodil Fernández na data 17/01/2020 12:35:35 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 17/01/2020 12:35:43 

 

Ana Pontón Mondelo na data 17/01/2020 12:35:50 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, María Luisa Pierres López e Noela Blanco 

Rodríguez, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Lalín continúa a ser obxecto dunha intencionada desatención sanitaria por parte 

da Xunta de Galicia. Viviuse dende hai anos o problema da actitude interesada e 

electoralista sobre o Centro de Alta Resolución, sinalado no seu momento polo 

PP como “necesario” e logo esquecido cando o Goberno municipal non estaba 

en mans dun alcalde do propio partido. Agora esta anterior necesidade 

converterase nun centro de saúde, sen que tampouco exista compromiso por 

parte da Consellería de Sanidade de resolver os problemas actuais e inmediatos 

ata que se constrúa esta nova infraestrutura para a que non hai partida 

orzamentaria. 

 

De igual maneira a atención sanitaria de urxencias sufre diversos problemas. O 

PAC da localidade ten defectos estruturais de espazo dispoñible para todos os 

servizos que debe ofrecer, e necesitaría revisar a dotación de recursos humanos 

para garantir a óptima atención. Máis a cuestión esencial que centra a 

preocupación de persoas usuarias e profesionais é a dotación de ambulancia para 

Lalín e a súa contorna. 

 

O falecemento o ano pasado dun veciño de Dozón antes de chegar a recibir 

atención sanitaria polo déficit de ambulancias na comarca puxo de novo de 

relieve a necesidade dunha ambulancia medicalizada, que a día de hoxe segue 

sen existir. Esta reivindicación non nace deste fatal incidente, se non que xa foi 

obxecto de reivindicación dos colectivos profesionais, de afectados e dos grupos 

políticos. A este efecto cabe mencionar o acordo do Pleno Municipal de Lalín, 

coa participación tamén do Partido Popular, para demandar da Xunta de Galicia 

unha ambulancia medicalizada para Lalín. Especificamente o Partido Popular 

remarcou a esixencia de que o vehículo fose medicalizado, o que xa manifesta o 

seu desacordo con outra solución. A maiores, o Partido Popular presentouse ás 

eleccións municipais incluíndo no seu programa electoral o compromiso de 

conseguir esa dotación. 

 

Tras esta sucesión de reivindicacións, e o posterior incidente sinalado de tráxicas 

consecuencias a Xunta de Galicia, que ata o momento obviara e ninguneara as 
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peticións coa submisión do PP local de Lalín, tratou de escabullir 

responsabilidades co anuncio de Núñez Feijoo de que a dotación desa 

ambulancia demandada xa estaba incluída no pliego do novo concurso para a 

comarca de Lalín. Lonxe desa afirmación, o que hoxe existe en Lalín non é unha 

ambulancia medicalizada, senón un vehículo de apoio que para nada cubre as 

necesidades que os profesionais seguen demandando e que contribúe a realizar 

traslados programados ao hospital pero non da o servizo que se precisa. 

 

A mobilización cidadá é evidente, e os grupos políticos (a excepción do PP) 

veñen de presentar a solicitude dun pleno municipal extraordinario para tratar o 

tema. A política de ninguneo da Xunta de Galicia, e o baile de opinións do 

Partido Popular en función do día, de se deben de expresarse no plano local ou 

autonómico, ou o cambio de posición en función do goberno local, resulta 

insoportable e merece clarificar a situación e promover a dotación dos recursos 

necesarios para a atención sanitaria en Lalín. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cre a Xunta de Galicia que Lalín necesita unha ambulancia medicalizada 

para a atención sanitaria da comarca? 

2. Considera a Xunta de Galicia que a dotación do vehículo de apoio cumpre 

a necesidade demandada en Lalín na medida en que Núñez Feijoo o 

anunciou? 

3. Ten previsto a Xunta de Galicia implementar algún novo vehículo de 

transporte sanitario con base en Lalín? En caso afirmativo, cando está 

prevista esta medida? Que tipo de vehículo se prevé implementar? 

4. Por que ata o de agora a Xunta de Galicia non dotou a Lalín dunha 

ambulancia medicalizada como demandan profesionais, persoas usuarias 

e grupos políticos da localidade? 

 

Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   María Luisa Pierres López 

   Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputadas do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 17/01/2020 13:05:32 

 
María Luisa Pierres López na data 17/01/2020 13:05:43 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 17/01/2020 13:05:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Montserrat Prado Cores, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Unha década de recortes e privatizacións por parte do Partido Popular ten 

danado profundamente o dereito a unha atención sanitaria digna e igualitaria ao 

longo do territorio. Máis aínda por mor das reformas acometidas sen consenso na 

Lei de Saúde de Galiza e polo deterioro da Atención Primaria. Estas consecuencias 

vense en todo o país, pero de forma importante nas comarcas do interior, como é o 

caso de Valdeorras. 

Nos últimos tempos esta comarca está a vivir unha crecente necesidade de 

rectificación por parte da Xunta de Galiza. Dunha banda cómpre salientar as 

deficiencias estruturais que se manteñen no Hospital Comarcal, no que a falta de 

persoal impide dar todos os servizos que debera abusando da derivación a Ourense e 

da derivación a centros privados de Castela para servizos por exemplo de radioloxía, 

sumado á gravidade de feitos sen aclarar como a falsificación de partes de garda 

destapada no nadal de 2018 e que a Xunta de Galiza desbotou investigar. 
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Por outra banda, a situación dos Centros de Saúde é tamén delicada. Cómpre 

sinalar, a modo de exemplo, a denuncia semanal das e dos profesionais do centro da 

Rúa ou as recentes mobilizacións da poboación de Rubiá para manifestar a súa 

desconformidade e malestar coa falta de persoal. 

Fronte a este proceso de desmantelamento, a alternativa consiste en artellar 

unha política sanitaria centrada de verdade nos intereses da saúde da cidadanía, que 

conte cun financiamento suficiente e que garanta a asistencia universal. Neste 

sentido, a asistencia universal pasa por garantir a atención primaria na proximidade 

dos núcleos de poboación, non obrigando a prescindir progresivamente de servizos e 

ter que desprazarse a outros puntos, cuestión que desde logo desincentiva a fixación 

de poboación e constitúe un elemento máis que agrava a nosa crise demográfica. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

Cales son os motivos do goberno galego para deteriorar a atención sanitaria 

na comarca de Valdeorras? 

Como valora a situación do Hospital? 

E dos centros de saúde? 

Ten coñecemento o goberno galego da situación do centro de saúde de 

Rubiá? Como a valora? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
kO

Tk
U

jV
m

M
8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

198805

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
8m

hU
M

X
lIO

1
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROkOTkUjVmM8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG8mhUMXlIO1


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Ten coñecemento o goberno galego da situación do centro de saúde da Rúa? 

Como a valora? 

Por que non colabora a Xunta de Galiza para atopar a solución adecuada para 

un novo centro de saúde nesta localidade? 

Cales son os motivos do goberno galego para non cubrir prazas de xubilación 

de persoal médico na atención primaria valdeorresa? 

Considera o goberno galego que é suficiente o horario de atención ao público 

e o número de profesionais destes centros? 

Como valora a situación de deficiencia de servizos e persoal do Hospital 

Comarcal? Que vai facer para solventala? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 17/01/2020 13:07:30 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 17/01/2020 13:07:37 

 

María Montserrat Prado Cores na data 17/01/2020 13:07:43 

 

Olalla Rodil Fernández na data 17/01/2020 13:07:51 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 17/01/2020 13:07:59 

 

Ana Pontón Mondelo na data 17/01/2020 13:08:07 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira e Paula Vázquez Verao, deputado e deputada do G.P. Mixto, ao 

abeiro do establecido no artigo 156 do Regulamento desta Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na comisión 1ª 

No hospital Álvaro Cunqueiro unha profesional pediátrica solicitou de malas maneiras 

que unha nai e o seu fillo se dirixiran a ela en castelán xa que non entendía o que lle 

estaban a explicar en galego. Isto non sería novidade se non fose que é un  tema 

recorrente no noso país en todos os eidos o descoñecemento do idioma galego. O 

persoal tanto nas administracións como nas institucións prefiren que lles falen nunha 

lingua ou noutra, cando é a cidadanía a que ten o dereito de usar a lingua cooficial que 

mellor lle conveña sendo unha obriga para os profesionais coñecer a lingua na que lles 

falan ( galego) inda que non a empreguen. 

Non é de recibo neste caso a falta de consideración e respecto amosada pola profesional 

que lle solicitou segundo sinalan os medios e a Mesa Pola Normalización Lingüística de 

malos modos, que ven de denunciar ao Sergas por esta situación. 

Di o Estatuto de Galicia no artigo 5  

“1.- A lingua propia de Galicia é o galego.  

2.- Os idiomas galego e castelán son oficiais en Galicia e todos teñen dereito de 

coñecelos e usalos.  

3.-Os poderes públicos garantirán o uso normal e oficial dos dous idiomas e 

potenciarán o emprego do galego en todos os planos da vida pública, cultural e 

informativa, e disporán os medios necesarios para facilitar o seu coñecemento. 

4.- Ninguén poderá ser discriminado por causa da lingua.” 

 

Polo exposto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas para a súa 

resposta oral na comisión 1ª 

1.- Considera a Xunta que é a cidadanía a que ten que empregar o castelán no seu propio 

país baixo demanda das profesionais que traballan nas administracións? 

2.- Considera a Xunta que pon os medios suficientes para que as profesionais de 

calquera administración teñan uns coñecementos básicos do galego? Que cursos se 

imparten entre os profesionais sanitarios? Son estes cursos voluntarios ou obrigatorios? 

3.- Considera a Xunta que esta discriminación é un tema puntual? 
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4.- Pensa a Xunta que houbo discriminación por causa do uso do galego? Que medidas 

vai tomar a Xunta para que estas situacións non se repitan? 

Santiago de Compostela, a 17/01/2020. 

Asinado: Luís Villares Naveira e Paula Vázquez Verao, deputado e deputada do G.P. 

Mixto. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 17/01/2020 13:59:07 

 

Paula Vázquez Verao na data 17/01/2020 13:59:26 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez e Luís Villares Naveira, deputados do G.P. Mixto, ao 

abeiro do establecido no artigo 156 do Regulamento desta Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na comisión  2ª 

Hai varios días que a Xunta anunciou a  concesión dos primeiros contratos das novas 

liñas de transporte mixto. O novo transporte serve para levar á xuventude e nenas/os ao 

centro escolar como que o use calquera persoa a demanda. 

Neste caso, a chegada do ano, e como todos os anos ben coa suba das taxas por prezo 

público do uso destes servizos de transporte. Así na provincia de Ourense as subas nas 

liñas de transporte acadaron nalgúns casos o 33% no caso dos desprazamentos, por 

exemplo, a viaxe desde Xinzo a Ourense subiu dos 2,35 euros a 3,50 euros, desde 

Ourense a Verín de 4,55 euros a 6 euros e desde Allariz a Ourense de 1.55 a 2 euros. 

O novo plan de transporte público da Xunta de Galicia establece unhas tarifas 

homoxéneas, o mesmo custo por quilometraxe en todo o país. E inda que o bono de 50 

viaxes mensuais mantén o aforro do 50% sobre o prezo total, en moitos casos non supón 

aforro ningún xa que non se usa esa cantidade de viaxes. 

Por outra banda, tamén os servicios de media distancia de tren en Galicia tamén subiron 

os seus prezos, así no transporte  dun 1.1% nos trens de media distancia no eixo 

atlántico, entre Vigo, Pontevedra, Santiago e A Coruña, e 1.2% nos trens entre Santiago 

e Ourense. 

Estas subas no caso do transporte público por estrada son abusivos nalgúns casos debido 

ás circunstancias de cambio da liña de transporte, así unha das que máis encareceu foi  

Monbús na provincia de Ourense, ademais, de non publicitar as rutas, os cambios nas 

mesmas e nos horarios e as tarifas, o que nalgúns casos foi motivo de enfado para as 

persoas usuarias que non contaban con este tipo de suba, nin as modificacións que os 

deixaron en terra. 

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na comisión segunda 

1.- A que se debe que a Xunta uniformice o prezo do transporte por quilómetro en todo 

o país? Considera que é un xeito de uniformar prezo sen ter en conta que pode supor 

diferencias de trato alí onde máis falta fai ese transporte? Por que se prioriza o prezo por 

riba do servizo ás usuarias? 
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2.- Pensa a Xunta que as actuais rutas e prezos van supor un uso superior ao do 

transporte público? Pensa a Xunta que a liña de descontos, mensuais e mediante abono, 

son suficientes para as persoas usuarias? 

3.- Pensa a Xunta que, permitindo que as diferentes empresas encarezan o prezo, se vai 

conseguir un uso maior destes? Non pensa a Xunta que iso pode ser un impedimento 

xusto para quen máis o precisa? 

4.- Pensa a Xunta que o encarecemento tamén do servizos rexionais, despois das 

incidencias que hai habitualmente nas liñas, suporá un incremento do seu uso? 

5.- Vai a Xunta esixir e actuar ante aquelas empresas que cambien unilateralmente as 

rutas e recorridos? A onde pode reclamar a cidadanía? Por que non se informou ás 

usuarias destes cambios nas liñas de transporte por estrada onde habitualmente teñen 

parada, así como da frecuencia de paso, horarios e prezos? 

6.- Considera a Xunta que é suficiente a alternativa ferroviaria no noso país ao 

transporte por estrada, con encarecemento dos traxectos e con frecuencia insuficientes? 

 

Santiago de Compostela, 17/01/2020. 

Asinado: Davide Rodríguez Estévez e Luís Villares Naveira 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 17/01/2020 14:42:25 

 

Luis Villares Naveira na data 17/01/2020 14:42:35 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez e Luís Villares Naveira, deputados do G.P. Mixto, ao 

abeiro do establecido no artigo 156 do Regulamento desta Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na comisión  2ª 

Nos medios de comunicación publicouse a gratuidade da tarxeta de transporte ata os 21 

anos de idade, a chamada Tarxeta Xente Nova da Xunta de Galicia, operativa desde o 

ano 2016 para traxectos metropolitanos.  

O persoal mozo da provincia de Ourense, como ven sendo habitual, non o poderán 

desfrutar, e terán que seguir pagando o seu billete.  

Desde este grupo mixto temos que apuntar varias cousas: 

1.- Non é certo que a Tarxeta Xente Nova sexa gratuíta, esta é unha información 

parcialmente veraz, xa que as viaxes gratuítas son 60 viaxes ao mes, dúas diarias. A 

tarxeta xente nova hai que recargala con cartos, para pagar as viaxes. 

Destas viaxes, a Xunta procede á bonificación na propia tarxeta, porén son as persoas 

usuarias ou as titoras legais as que teñen que aceptar previa os reintegros procedentes da 

bonificación tarifaria a través do caixeiro.  

2.- As persoas usuarias teñen que pagar as viaxes que despois se bonifican ata 60 viaxes 

ao mes,  e teñen un prazo de 2 meses para aceptar estes reintegros desde que a Xunta fai 

a bonificación. Se non as aceptan, estes dereitos caducan e pérdese o dereito á 

aplicación da tarifa Xente Nova, segundo dispón o artigo 5.3. 

3.- Na provincia de Ourense por falta de máquinas que permitan estas bonificacións por 

parte das empresas que realizan as novas rutas de transporte público de Galicia, teñen 

que seguira pagando as viaxes, o que constitúe unha discriminación con respecto á xente 

moza doutros lugares.  

Non parece de recibo, o tratamento desigual das persoas mozas polo feito de onde vivan 

ou residan.  

Por todo o exposto, os deputados que subscriben presentan as seguintes preguntas para a 

súa resposta oral na comisión 2ª 

1.- Sabe a Xunta que se produce unha discriminación da xente de 4 ata 20 anos na 

provincia de Ourense no uso da Tarxeta Xente Nova? 

2.- Que medidas vai por a Xunta de Galicia para que estas persoas usuarias desfruten 

igual que o resto de persoas de Galicia das bonificacións de 60 viaxes mensuais (2 por 

persoa e día) desde a orde 18 de decembro de 2019 pola que se regula a tarifa específica 
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Xente Nova no transporte público interurbano da competencia da Xunta de Galicia, que 

entrou en vigor o 1 de xaneiro de 2020?  

3.- Vai a Xunta bonificar con retroactividade a todas as persoas de entre 4 a 20 anos 

desde o 1 de xaneiro de 2020 ata que as empresas instalen as máquinas que permitan a 

realización destas bonificacións? 

4.-  Por que habendo os medios técnicos que hai hoxe en día leva tanto tempo poñer 

unhas máquinas que en teoría non se instalarán ata a primavera?  Non pode a Xunta 

realizar a bonificación directamente na propia tarxeta de cada usuaria? Cal é o problema 

que subxace? Ou é que non hai realmente vontade de aplicar as bonificacións na 

provincia de Ourense? 

Santiago de Compostela a 17 de xaneiro de 2020. 

Asinado Davide Rodríguez Estévez e Luís Villares Naveira, deputados do G.P. Mixto. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 17/01/2020 14:55:23 

 

Luis Villares Naveira na data 17/01/2020 14:55:32 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A política de servizos públicos no rural desenvolvida pola Xunta de Galicia 

bandea entre os anuncios de bos propósitos,  que nunca chegan a materializarse, e 

a execución concreta de recortes e peches que minguan a calidade de vida dos 

veciños e das veciñas destas zonas. 

 

A finais do mes de novembro de 2019 asistimos ao anuncio de peche do paridoiro 

do Hospital Comarcal de Verín, un peche fundamentado pola Consellería de 

Sanidade na perda de poboación e o descenso de nacementos. Este grupo 

parlamentario xa fixo notar, nunha pregunta urxente realizada nesta Cámara, que 

esta política encaracolada levará a unha espiral negativa, provocando unha maior 

perda de poboación, xa que a retirada de servizos actúa como un elemento 

disuasorio á hora de fixar ou atraer xente no rural. 

 

A medida adoptada, por desgraza, é coherente coa liña de perda de servizos 

públicos no rural desenvolvida pola Xunta de Galicia, especialmente no eido 

sanitario. Os hospitais comarcais veñen perdendo servizos médicos, e as 

comarcas que tiñan a condición de área sanitaria cun hospital comarcal de centro 

de referencia perden a devandita condición. 

 

Dun xeito ilóxico, a Xunta de Galicia desenvolve campañas e declaracións a prol 

da loita contra o despoboamento, ao mesmo tempo que a fomenta cun 

movemento de recentralización dos servizos sanitarios, no que se esquece do 

noso modelo de dispersión poboacional,  co que está a sobrecargar os grandes 

hospitais e a converter o rural en lugares desertos de poboación e ermos en 

servizos. 

 

Este modelo  é contemplado con preocupación desde a provincia de Lugo, na que 

o rural ten un peso determinante, xa que contribúe a acelerar as desigualdades 

reais entre a cidadanía. Un entorno sen escolas infantís, centros educativos, sen 

servizos médicos, sen internet ... é hoxe un entorno no que as persoas non queren 

vivir. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

É ademais un modelo que prexudica especialmente ás mulleres, ás que se lles 

quita a posibilidade de dar a luz no centro de referencia máis achegado. Entre o 

momento dos primeiros síntomas de parto e o ingreso definitivo poden pasar 

varios días. A Xunta de Galicia pretende converter a última etapa do embarazo 

nun rosario de desprazamentos entre o domicilio e un hospital afastado. Co 

impacto emocional, a molestia para a familia e o risco engadido para a saúde que 

estes desprazamentos implican. 

 

Dun xeito concreto, entendemos que este tipo de política supón unha ameaza para 

os hospitais comarcais, en concreto o de Valdeorras, que en 2018 rexistrou 122 

nacementos. No canto de gabarse por estes nacementos, a política da Xunta 

vennos  a dicir que esta cifra é insuficiente e que o paridoiro do hospital comarcal 

de Valdeorras poderían seguir, xa que logo, o mesmo futuro que o de Verín. 

 

Desde o Grupo Parlamentario Socialista sempre amosamos o noso rexeitamento 

ás políticas de  desmantelamento da sanidade pública que vén desenvolvendo o 

Goberno galego. Medidas que afectan dun xeito especial ás mulleres  e ás zonas 

rurais. 

 

Por todo iso, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas 

para o seu debate en Comisión: 

 

1. Vai o Goberno galego estender a decisión de recortar os servizos de 

paridoiros noutros hospitais comarcais de Galicia, nomeadamente ao de 

Valdeorras? 

2. Cales son os motivos desta decisión? 

 

 

Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 20/01/2020 10:35:46 

 
Julio Torrado Quintela na data 20/01/2020 10:35:56 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Francisco Casal Vidal, Davide Rodríguez Estévez, Luís Villares Naveira e 

Paula Vázquez Verao, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do  disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 6ª,  

relativa a planta de fabricación de palas de aeroxeneradores de Siemens-Gamesa 

nas Somozas. 

1.- Coñece a Xunta de Galicia a situación da fábrica de palas de aeroxenadores 

de Siemens-Gamesa nas Somozas en perigo de quedar sen traballo en tres meses? 

2.- Considera a Xunta de Galicia aceptable que, a pesares de estar 

desenvolvéndose numerosos parques eólicos en Galicia, a maior fábrica de palas 

galega pase por dificultades? 

3.- Que actuacións está a desenvolver a Xunta de Galicia para evitar que esta 

situación desemboque noutra crise como as de Isowat, Poligal, Vulcano, Alcoa, 

etc.?    

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

Asdo.: Francisco Casal Vidal 

Davide Rodríguez Estévez 

Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Deputados e deputada do G.P. Mixto. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Francisco Casal Vidal na data 20/01/2020 11:14:58 

 
David Rodríguez Estévez na data 20/01/2020 11:15:03 

 
Luis Villares Naveira na data 20/01/2020 11:15:12 

 
Paula Vázquez Verao na data 20/01/2020 11:15:21 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, sobre o proxecto de ampliación da estrada LU-231 e os prexuízos 

da mesma nun espazo Reserva da Biosfera. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Asociación para a defensa do patrimonio de Galiza (Apatrigal) puxo en 

coñecemento do Grupo parlamentario do Bloque Nacionalista Galego as alegacións que 

presentou ao proxecto de ampliación da estrada LU-231 entre os concellos de Friol, 

Palas de Rei e Begonte. 

Nas súas alegacións, a devandita entidade, advirte dos prexuízos que o proxecto 

–tal e como está deseñado pola Xunta de Galiza, ocasionará nun espazo Reserva da 

Biosfera ao talar as árbores que se atopan á beira da estrada. Trátase de especies 

autóctonas como freixos, bidueiras ou carballos que fan parte do patrimonio natural do 

país. 

A decisión de ampliar até os 8 metros o ancho do vial para abrir dous carrís (un 

en cada sentido) responde ás demandas feitas en 2016 polos alcaldes dos concellos de 

Friol e Palas de Rei –na altura ambos os dous do Partido Popular-- co obxectivo de 

favorecer o tránsito de vehículos pesados, fundamentalmente camións. 
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Porén, non fica claro que a Xunta de Galiza tivese en conta o enorme impacto 

que este proxecto de ampliación da LU-231 terá sobre o territorio e a paisaxe nin que se 

tivesen valorado alternativas que permitan mellorar o tránsito e a seguridade viaria ao 

tempo que o respecto ao medio. 

Neste senso, desde Apatrigal denuncian non ter recibido resposta algunha da 

Xunta de Galiza ás súas alegacións. 

 

Por todo exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

- É consciente a Xunta de Galiza do prexuízo que ocasiona o proxecto de 

ampliación da estrada LU-231 sobre o medio e a paisaxe nun espazo Reserva da 

Biosfera? 

- Por que non respostou o Goberno galego ás alegacións presentadas por 

Apatrigal? 

- Valorou outras opcións a Xunta de Galiza que permitan mellorar o tránsito e a 

seguridade viaria respectando a paisaxe e a flora da zona? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández  

Montserrat Prado Cores 
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Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 20/01/2020 11:07:51 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 20/01/2020 11:08:01 

 

María Montserrat Prado Cores na data 20/01/2020 11:08:09 

 

Noa Presas Bergantiños na data 20/01/2020 11:08:16 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 20/01/2020 11:08:24 

 

Ana Pontón Mondelo na data 20/01/2020 11:08:33 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Francisco Casal Vidal, Davide Rodríguez Estévez e Luis Villares Naveira e 

Paula Vázquez Verao, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para o súa resposta oral na Comisión 6ª,  

relativa ás actuacións a desenvolver para tentar dar solución á crise 

producida polo peche das centrais de As Pontes e Meirama. 

 

Nestes momentos de crise e incertidume ante o peche das centrais térmicas de 

carbón de As Pontes e Cerceda-Meirama, todas as forzas políticas, incluído o 

Partido Popular, falan de que hai que desenvolver e planificar unha Transición 

Enerxética Xusta, pero hai que concretala para que de verdade sexa transición a 

unha produción eléctrica descarbonizada e para que de verdade sexa xusta e non 

beneficie só aos de sempre. 

 

Transición xusta claro, pero é transición xusta unha que regala o territorio as 

grandes eléctricas do oligopolio e a empresas de amigos como se Galicia fora o 

Oeste Americano de principios do século XIX? Pero que riqueza ou beneficios 

aportan estes parques eólicos á cidadanía dos territorios afectados. Se as cousas 

se fixeran ben e pensando na cidadanía, Galicia tería unha moi potente industria 

das enerxías renovables e podería financiar a transición xusta sen problemas. 

 

Din agora que non temos tempo, claro que non, non o temos desde que pecharon 

as minas que alimentaban as centrais. E que se fixo nestes 12 anos, nada. 

 

Pretender pagar a Endesa por emitir gases de efecto invernadoiro, suprimindo 

fiscalidade ecolóxica ou por estar parada (os chamados pagos por capacidade) 
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cualifícanse por eles mesmos e as propostas para que unha central de 1.400 Mw 

se alimente de biomasa forestal ou doutros biocombustibles e tecnicamente 

ridícula. Sorprendeunos moito o voto favorable do PSdG e moito mais o do BNG 

a estas propostas. 

 

A proposta de suprimir o chamado céntimo verde, ao ter unha pequena incidencia 

no custo total de produción, na contorna dos 2 €/Mwh, non soluciona nada de 

cara a viabilidade da central e suporía somente un regalo para ENDESA. 

Ademais mandaría un mensaxe moi negativo as autoridades europeas que teñen 

que decidir as axudas, que  empezarán a implementarse en 2021, para a 

recuperación das rexións europeas afectadas pola transición enerxética. 

 

E non é válido tampouco o argumento de que ENDESA fai un gran esforzo 

despois de levarse miles de millóns para as arcas do estado italiano a partir dos 

recursos públicos da comarca de As Pontes. 

 

De verdade alguén pode pensar que a Central que emite o 30% dos gases de 

efecto invernadoiro de Galicia e unha das 20 mais contaminantes de Europa ten 

por diante un longo futuro? 

  

Saben que non, e o saben desde fai moito tempo, desde que a mina pechou, pero 

non fixeron nada, 12 anos sen facer nada. 

 

En Marea leva tres anos advertíndoo e sempre nos chamaron alarmistas. 

 

Non se pode mentir ás veciñas e veciños de As Pontes, por un puñado de votos, 

en vez de traballar e orzamentar no que de verdade podería garantir o futuro das 

hipercomarcas de Ferrolterra-As Pontes-Eume-Ortegal e Cerceda-Ordes-Terras 

de Melide-Arzúa. Hai que traballar na liña do que se está a facer na maioría de 

rexións Europeas afectadas pola transición enerxética, que están a demostrar, coa 

creación de mais emprego e de mais calidade, que traballar polo futuro e traballar 
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pola Transición Ecolóxica e Enerxética. O camiño e o Green New Deal de 

Galicia. 

 

Imos tarde, pero aínda hai tempo para facelo se se empeza xa, e sobre todo hai 

inxentes orzamentos europeos e previsiblemente tamén Estatais para conseguilo  

(só hai que mirar os exemplos de Alemania ou Francia con máis de 50.000 M€ 

de investimentos anuais para a Transición Ecolóxica). É o que lle corresponde 

aos Gobernos das Rexións de Europa que queiran estar á vangarda da Transición 

Enerxética e polo tanto ser destinatarios de inversións masivas é totalmente 

realizables nun curto prazo de tempo.  

 

Claro que hai solucións, algunhas con aplicación inmediata como accións de 

choque ante a situación de emerxencia de algúns colectivos como os 

transportistas e as empresas auxiliares, que terían que ser implementadas con 

orzamentos da Xunta de Galicia e do Goberno do Estado  e outras nun prazo 

curto de entre 1 e 2 anos coas axudas previstas pola UE, coa participación da 

Xunta, Goberno do Estado, empresas implicadas e particulares. Para elo hai que 

comezar a desenvolvelas de inmediato,  ara ter os  ro ecto   re arados antes de 

dece  ro de 2020.  e uro  ue a cidadan a de  s  ontes e  erceda-Meira a 

 oder a en adir a estas decenas de  ro ostas  ue de er an ser anali adas. o  re 

 asar dunha actitude de  uei a ante a situaci n de  osi le de resi n econ  ica e 

social por unha actitude propositiva e proactiva. 

                                                        

Ante a situación mencionada, o Grupo Parlamentario Mixto presenta a seguinte 

Pregunta ao Goberno para a súa resposta oral na Comisión 6ª: 

 

1.- Contempla a Xunta de Galicia instar e esixir aos Ministerios de Industria e 

Turismo e Transición Ecolóxica a desenvolver convenios marco de colaboración 

coa Xunta de Galicia e os Concellos de As Pontes e Cerceda segundo as bases 

reguladoras das axudas para o impulso económico das comarcas mineiras do 

carbón, mediante o desenvolvemento de proxectos de infraestruturas, proxectos 
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de restauración de zonas degradadas a causa da actividade mineira e programas 

de capacitación técnica para tra alladores e e  resas. Medida recollida nos 

 r a entos do  stado de 20   na s a dis osici n adicional cent si o oita a, e 

que non foi executada? 

 

2.- Contempla a Xunta de Galicia instar e esixir ao Ministerios de Industria e 

Turismo e Transición Ecolóxica a incorporar as actuacións adicionais de 

proxectos dos sucesivos plans sectoriais do carbón (Fondos MINER), que foron 

paralizados polo Goberno do Partido Popular  no ano  2012  nos Concellos de As 

Pontes e Cerceda e que se encontran pendentes de liquidación. Medida recollida 

nos  r a entos do  stado de 20   na s a dis osici n adicional cent si o 

oitava? 

 

3.- Contempla a Xunta de Galicia incluír nos Orzamentos do 2020 da 

Comunidade Autónoma de Galicia partidas directamente relacionadas ao 

fomento de iniciativas empresariais e formativas, principalmente no eido das 

enerxías renovables e novas tecnoloxías presentes na transición enerxética, nos 

Concellos de As Pontes e de Cerceda e as súas comarcas? 

 

4.- Contempla a Xunta de Galicia instar e esixir a Endesa e Naturgy (antiga Gas 

Natural Fenosa), tendo en conta os enormes beneficios acadados explotando os 

recursos naturais desas zonas e os impactos medioambientais, a ser participes das 

iniciativas empresariais, principalmente no eido das enerxías renovables e 

tecnoloxías presentes na transición enerxética, nos Concellos de As Pontes e de 

Cerceda e as súas comarcas.? 

 

5.- Que actuacións ten previstas a Xunta de Galicia ante Endesa e Naturgy para 

garantir o mantemento de todos os postos de traballo actuais das centrais de As 

Pontes e Meirama? 
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6.- Que tipo de proxectos ten previsto desenvolver a Xunta de Galicia para paliar 

o previsible devalo económico e social nas comarcas de As Pontes e Cerceda? 

 

7.- Considera a Xunta de Galicia que é imprescindible promover prioritariamente 

proxectos na liña da Transición Ecolóxica e basados na formación, o 

coñecemento e as infraestruturas TIC, desbotando outros de infraestruturas 

físicas? 

 

8.- Considera a Xunta de Galicia factible instar aos operadores de telefonía a que 

as primeiras instalacións operativas de 5G en Galicia sexan en As Pontes e 

Cerceda? 

 

9.- Considera a Xunta de Galicia a posibilidade de desenvolver nas dúas 

comarcas ciclos formativos tanto para estudantes como para traballadores en 

activo de Formación Profesional en produción, instalación e mantemento de 

parques eólicos, instalacións fotovoltaicas, xeotérmicas e de biomasa? 

 

10.- Considera a Xunta de Galicia a posibilidade de promocionar e incentivar as 

actividades locais non deslocalizables que aproveiten os recursos autóctonos. 

Todo elo na liña de non volver ao monocultivo industrial? 

 

11.- Considera a Xunta de Galicia recoñecer a paisaxe como elemento 

fundamental para o benestar das persoas e a actividade econ  ica.  esta  aneira 

considera desenvolver iniciativas, co apoio financeiro de Endesa e Naturgy, para 

que as escombreiras pasen a ser elementos culturais, de ocio e de turismo 

sustentable? 

 

12.- Que opina a Xunta de Galicia da posibilidade de crear un   entro de 

 ecursos  ara o  esen ol e ento  osti le de  alicia.  oa  artici aci n do 

 stado, e  resas e asociaci ns a  ientalistas.  sociado ao  es o estar a o 

centro de testeo de no a tecnolo  a reno a le  
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13.- Que opina a Xunta de Galicia da posibilidade de crear un Centro de Eco-

Empresas que axude a instalarse na zona a empresas de enerxías renovables, eco-

construci n,  a ricaci n e instalaci n de  untos de recarga eléctrica para 

automóbiles e outros sectores verdes? 

 

14.- Considera a Xunta de Galicia a  osi ilidade de desen ol er un  lan  iloto 

 ara a re or a ener  tica de vivendas para conseguir aforros en calefacción e 

ilu inaci n, co obxectivo final de vivendas neutras en emisións de carbono. 

Comezando polas vivendas vulnerables destes Concellos e por exemplo as 

vivendas das persoas xubiladas de Endesa as que arrebatou os seus dereitos de 

subministro de enerxía eléctrica? 

 

15.- Considera a Xunta de Galicia a posibilidade da creación dun centro de I+D+i 

para o desenvolvemento de  novos materiais que utilicen como materia prima 

elementos reciclados e o desenvolvemento de novos procesos de reciclaxe? 

 

16.- Considera a Xunta de Galicia a posibilidade da creación do Centro de 

promoción, planificación e desenvolvemento de Comunidades enerxéticas locais 

en Galicia, localizándoo nas Pontes? 

 

17.- Que actuacións concretas está a desenvolver a Xunta de Galicia para axudar 

aos camioneiros do carbón de As Pontes a reciclar as súas actividades e así poder 

manter a súa actividade? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

 

 

Asdo.: Francisco Casal Vidal 

Luís Villares Naveira 
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Davide Rodríguez Estévez 

Paula Vázquez Verao 

Deputados e deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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David Rodríguez Estévez na data 20/01/2020 11:24:16 
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Paula Vázquez Verao na data 20/01/2020 11:24:35 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Antón Sánchez García, Marcos Cal Ogando e Julia Torregrosa Sañudo, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentario do Grupo Común da Esquerda, ao 

abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2.ª. 

 

 

A dificultade no acceso á vivenda segue a ser un dos principais problemas sociais 

en Galiza. Maniféstase principalmente en dúas cuestións moi graves.A máis 

dramática, os desafiuzamentos, que 11 anos despois do estoupido da crise 

derivada do estoupido da burbulla inmobiliaria  seguen a situarse en cifras 

intolerables. No segundo trimestre de 2019 foron 657 os lanzamentos, segundo 

os datos do CXPX, dos cales o 76% foron debidos a impagos de alugueiro. 

Tamén se manifesta na imposibilidade de moitas mozas e mozos para 

emanciparse. 

Nos anos posteriores á crise os ingresos da mocidade descenderon a 

consecuencia do paro e da precariedade laboral. A taxa de paro mellora nos 

últimos anos pero non así as cifras da precariedade e temporalidade, que afectan 

negativamente as expectativas da mocidade. 

Segundo as estatísticas recollidas no “Observatorio de emancipación juvenil” 

Galiza atópase por debaixo da media estatal da taxa de emancipación entre os 

mozos de entre 16 e 34 anos, lastrada polos datos de precariedade e 

temporalidade laboral que ofrecen tamén peores datos que no Estado. 

Así, estamos entre as peores comunidades autónomas en temporalidade e 

emprego a tempo parcial, e estamos por debaixo da media nos ingresos medios 
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de mozos e mozas. 

Isto nun contexto no que os prezos do aluguer, e sobre todo nas cidades, fai que 

haxa enormes dificultades para moita xente nova á hora de emanciparse. 

Isto é especialmente grave nun país que atravesa unha gran crise demográfica. 

Mentres isto acontece as políticas económicas, laborais e de vivenda non dan 

solucións ao problema. 

A crise industrial e a falla de alternativas fai que se aumente os traballos en 

sectores onde é maior a temporalidade e precariedade, os orzamentos en política 

laboral son dos peor executados ano tras ano, e en vivenda ademais de apostar 

por un modelo neoliberal que deixa nas mans dos mercados, as pouco ambiciosas 

medidas públicas están a ser un fracaso. 

Existen axudas ao aluguer en diferentes medidas pero ditas axudas non serán 

efectivas mentres non se regule o mercado con diferentes políticas públicas, 

porque sen esta regulación mesmo poden axudar a inflacionar o mercado da 

vivenda. 

Un dos retos de futuro máis urxentes é mellorar a taxa de emancipación da 

mocidade e crear as condicións para que mozos e mozas teñan máis posibilidades 

de vivir no noso país. 

 

Por todo o exposto, o Grupo parlamentario Grupo Común da Esquerda presenta 

as seguintes preguntas: 

 

1)É consciente o Goberno galego da situación de dificultade de emancipación da 

mocidade galega? 

 

2) Cales son as políticas que ten pensado levar a cabo o Goberno galego para 
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mellorar a taxa de emancipación? 

 

3) Que cambios na política de vivenda ten pensado acometer? 

 

 Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

 

  Asdo.: Antón Sánchez García 

   Marcos Cal Ogando 

   Julia Torregrosa Sañudo 

 Deputados e deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Antón Sánchez García na data 20/01/2020 12:29:22 

 

Marcos Cal Ogando na data 20/01/2020 12:29:34 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 20/01/2020 12:29:55 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Antón Sánchez García e Luca Chao Pérez, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta 

oral na Comisión 6.ª. 

 

 

A decisión de ENDESA de parar a produción da central térmica das Pontes, ante 

o incremento dos custes de operación debido á suba do prezo do carbón e 

fundamentalmente dos dereitos de emisión de CO2, fixo que dende hai case un 

ano os transportistas do carbón estean parados sen traballar. 

Estes transportistas tiñan realizado fortes investimentos, aproximadamente 

120.000 euros de media, para adaptar os seus camións ás necesidades e 

esixencias da empresa para o transporte de carbón ou mesmo mercar camións 

novos. 

Dun día para outro a decisión da empresa deixounos sen poder ingresar mentres 

se manteñen as obrigas de pago dos préstamos para facer fronte aos 

investimentos. 

Así, a curto prazo, posiblemente sexan o colectivo máis afectado nestes 

momentos. 

A pesares de ter xuntanzas con responsables da Xunta de Galicia e do Goberno 

do Estado, e de que nestas xuntanzas se plantexasen solucións como préstamos 

brandos, nada se ten feito ate o momento. 

A falla de previsión do Goberno galego e español ante a transición enerxética non 

poden pagala os traballadores. É preciso buscar solucións que, no caso dos 
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camioneiros, deben ser urxentes. 

Por todo o exposto o Grupo parlamentario Grupo Común da Esquerda presenta a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión: 

 

- Que medidas ten previsto adoptar a Xunta de Galicia para axudar a 

superar a situación actual aos transportistas do carbón para a térmica das 

Pontes? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

  Asdo.: Antón Sánchez García 

   Luca Chao Pérez 

  Deputado e deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Antón Sánchez García na data 20/01/2020 12:46:13 

 

Luca Chao Pérez na data 20/01/2020 12:46:26 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Antón Sánchez García e Marcos Cal  Ogando deputados do Grupo Parlamentario 

Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para  a súa resposta oral na 

Comisión 2.ª. 

 

En abril de 2016 a por entón conselleira, Beatriz Mato, prometía, nunha xuntanza 

co alcalde de Noia, Santiago Freire, a licitación e instalación dun depósito para o 

abastecemento que mellorase a calidade da auga. 

 

A Xunta de Galicia prometeu daquela que estaría feito antes de finalizar o ano. 

Case catro anos despois o depósito segue sen construírse e a calidade da auga de 

Noia vai a peor sen que se realicen melloras na captación e na planta de 

tratamento. 

 

O Partido Popular mentiu e non cumpriu coa veciñanza de Noia facendo 

electoralismo cun servizo básico. 

 

Recentemente teñen ocorrido novos episodios de turbidez da auga. 

 

Por todo o exposto o Grupo Común da Esquerda presenta a seguinte pregunta 

para resposta oral en Comisión: 

 

1) Por que a Xunta de Galicia non cumpriu coa súa promesa de dotar ao 

concello de Noia dun novo depósito de abastecemento da auga? 
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2) Cando ten pensado acometer dita infraestrutura? 

 

 Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

  Asdo.: Antón Sánchez García 

   Marcos Cal Ogando 

  Deputados do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Antón Sánchez García na data 20/01/2020 13:15:26 

 

Marcos Cal Ogando na data 20/01/2020 13:15:47 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 7ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Nada se move para ben no sector do leite. Todo é vello. As tendencias continúan 

manténdose nunha firmeza que alimenta a apatía no sector, a entrega a unha situación 

vella de perda de explotacións, aumento en número de cabezas nas que quedan, base 

territorial exigua na maior parte delas e sobre todo uns prezos por quilo de leite que nos 

discriminan se os comparamos cos do resto do estado e cos europeos. 

O leite que se produce en Galicia ten, en xeral, uns parámetros de calidade 

superiores ós doutros lugares do estado. Non hai razón obxectiva, pois, para que os 

prezos que ofrecen as industrias en Galicia sexan inferiores, a non ser que se deba á 

oportunidade de facer negocio a costa da suor dos produtores galegos en base á 

cantidade de leite no mercado, ou  (que tamén pode ser) que a debilidade estrutural do 

sector, a dependencia de procesados alleos e o desinterese do goberno galego pola súa 

saúde fagan del alvo fácil para as industrias depredadoras. 

Así,  Lactalis-Puleva, industria que recolle no noso país o 20% do leite 

producido está ofrecendo contratos para o 1 de marzo con prezos á baixa mentres en 

Francia aumenta o mesmo nun 7,5%. 
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As condicións ofrecidas neste contrato impiden a subida de prezos e alonxan ós 

produtores das tendencias alcistas continuadas do mercado. E este é o grande perigo 

porque as demais industrias están á espera, ó axexo,  para medi-las súas ofertas ós seus 

produtores polo raseiro de Lactalis. 

A proposta desta industria é dun prezo base de 29,5cts., soamente medio 

céntimo máis ca en 2019 e condiciona a evolución deste a como o faga mes a mes o 

prezo medio galego comparativamente ó prezo medio de xaneiro deste 2020. 

O bloqueo provocado polas industrias que operan con prezos semifixos ó longo 

do ano impide que as explotacións galegas se beneficien das recuperacións do mercado. 

Este bloqueo aumenta a diferenza por quilo entre Galicia e o resto do estado e sitúanos á 

cola desde hai xa anos. 

A ausencia dun referente obxectivo de custe de produción que marque o tope 

mínimo a negociar, a ausencia dun estudo real destes custes e a falla dun mecanismo de 

arbitraxe de parte da Administración galega fai que o sector estea explotado pola 

industria e a distribución. 

Existe, pois, unha extorsión continuada ó sector leiteiro galego cando a industria 

polo mesmo produto e coas mesma calidades paga menos deste lado do Navia chegando 

a diferenza  ós 4cts. 

Non pode Mabegondo facer un estudo de custe de produción e de mercado que 

sirva coma referencia nas negociacións? 

Non pode o goberno galego na lexítima función de defensa dun sector produtivo 

intervir cos medios de presión que ten ó seu alcance para arbitrar e mediar entre 

industria e produtores? 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

7ª: 

--É sabedor o goberno galego das manobras de Lactalis e doutras industrias para 

bloquea-las posibles melloras nos prezos lácteos? 

--Cales son as accións de mediación que toma na actualidade o goberno galego 

nas relacións entre industria e produtores lácteos? 

--Que mecanismos de presión exerce na defensa dos produtores nestas 

relacións? 

--Cal é a razón pola que suprimiu a Mesa do Leite e renunciou ó seu labor 

lexítimo de arbitraxe nas relacións ente produtores e industria? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz  

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Xose Luis Rivas Cruz na data 20/01/2020 12:47:51 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 20/01/2020 12:47:58 

 

María Montserrat Prado Cores na data 20/01/2020 12:48:05 

 

Noa Presas Bergantiños na data 20/01/2020 12:48:12 

 

Olalla Rodil Fernández na data 20/01/2020 12:48:19 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Paula Vázquez Verao, Francisco Casal Vidal e Davide 

Rodríguez Estévez, deputada e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª 

O Comité de Empresa da Consellería de Política Social de Pontevedra denuncia 

que no mes de decembro, e seguindo instrución do departamento, as traballadoras 

das escolas infantís tiveron que facer propaganda e publicidade da Xunta e do seu 

presidente. Este grupo parlamentario de En Marea xa fixo alusión a unha carta 

que Feijoo enviou ás escolas infantís para autopromocionarse en Nadal, sen ter 

obtido aínda resposta. 

Ademais, critica o Comité o envío desde a Consellería fotógrafos profesionais 

para facer fotografías de cada neno e nena matriculados nos centros do país, 

interrumpindo o horarios dos e das cativas e todo para que Feiíóo puidese enviar 

unha felicitación de Nadal coa foto e máis coa súa carta. O ensobrado e envío 

fíxose polo persoal traballador sen ter en conta o custo e o uso desmedido dos 

cartos públicos con intereses partidistas, e sen ter en conta as deficiencias das 

instalacións (xoguetes, contos, etc.) e persoal. 

Por todo o exposto, os deputados e deputada que subscriben presentan a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª: 

 

1.-  Por que obriga a Xunta a realizar tarefas de propagandas ao persoal das 

escolas infantís? 

2.- Parécelle a Xunta afortunado o uso de cartos públicos para enviar fotógrafos 

ás escolas e usar as mesmas para enviar propaganda de Feijóo? 
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3.- Por que non emprega a Xunta estes cartos para o envío de materiais ás escolas 

infantís ou ben para a ampliación de prazas? 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

 

Asdo.: Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Francisco Casal Vidal 

Davide Rodríguez Estévez 

Deputada e deputados do G.P. Mixto. 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Villares Naveira na data 20/01/2020 16:35:26 

 
David Rodríguez Estévez na data 20/01/2020 16:35:36 

 
Paula Vázquez Verao na data 20/01/2020 16:35:45 

 
Francisco Casal Vidal na data 20/01/2020 16:35:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 7ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Centro de Investigacións Agrarias de Mabegondo (CIAM) procede da 

Granxa-Escola Experimental da Coruña, creada en 1888 e ten, por tanto unha linga 

historia de máis de 130 anos. Superou dúas guerras mundiais e unha guerra civil até 

chegar a hoxe. 

Nos anos 70 do pasado século (1973-75) coa axuda dun préstamo do Banco 

Mundial establécense en Mabegondo, contando cunha finca de 300 ha, edificios, 

laboratorios e instalacións gandeiras. Está dentro do esquema do organismo autónomo 

INIA (Instituto Nacional de Investigacións Agrarias), formando parte da rede de 

CRIDAS (Centro Regionales de Investigación y Desarrollo Agrario), distribuídos polo 

territorio español. O CRIDA 01 era o CIAM e o obxectivo fundamental asignado era a 

investigación e desenvolvemento en sistemas de produción de carne e leite de vacún na 

España húmida. 

O estudo de sistemas de produción, desde un punto de vista aplicado, é 

complexo, xa que integra disciplinas relacionadas co estudo dos solos, da fertilización, 

das sementes, das técnicas de cultivo, mellora xenética, mecanización, ensilado, valor 
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nutricional das forraxes, alimentación animal, calidade dos produtos animais, custos de 

produción e economía das explotacións, etc. 

A finalidade do CIAM estaba orientada á mellora das producións gandeiras 

baseándose no aproveitamento dos forraxes propios da España húmida por medio dunha 

investigación de alta calidade científica. 

Para poder cumprir este obxectivo fíxose unha selección de mozos e mozas 

titulados/as de grao superior e medio en áreas agrarias e enviáronse a prestixiosas 

institucións estranxeiras onde se formaron nas diversas disciplinas e adquirindo os máis 

deles, títulos de post-grao (PhD. ou doutoramento, Master of Science...) e constituíron 

un conxunto de investigadores altamente especializados que regresaron a Galiza. 

O seu traballo xunto co da Agencia de Desarrollo Ganadero e co Servizo de 

Extensión Agraria foron os verdadeiros motores do desenvolvemento e especiallización 

gandeira do rural galego de fins do século  XX 

 O mantemento da investigación en sistemas de produción require contar con 

persoal auxiliar de laboratorio e de campo, para atender á diversidade de tarefas 

realizadas: o laboreo do terreo, fertilización, sementeira dos cultivos, colleita, ensilado, 

manexo dos animais, muxido do leite, etc. 

 Por iso as instalacións do CIAM eran e son únicas no estado español para 

realizar traballos de investigación en produción de cultivos, conservación de forraxes, 

alimentación de vacún e calidade dos produtos animais, desenvolvendo sistemas de 

produción de baixo input externo, optimizando o uso de forraxes propias, reducindo 

custo económico e minimizando o impacto ambiental e as emisións de gases de efecto 

invernadoiro. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
sE

Z7
U

9E
LS

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

198843

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
8m

hU
M

X
lIO

1
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROsEZ7U9ELS6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG8mhUMXlIO1


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

 O deseño do estado das autonomías e as transferencias  de competencias á Xunta 

de Galicia integran o CIAM coma unha unidade con categoría de servizo integrada na 

Consellería de Medio Rural, o persoal investigador ten   a condición de funcionario 

transferido á comunidade autónoma e por tanto forma parte do cadro de persoal 

funcionario da Xunta. 

A cortedade de miras e a escasa valoración de parte dos sucesivos gobernos, 

(case monopolizados pola dereita), do papel decisivo que xoga a investigación pública ó 

servizo dun sector, o agrogandeiro, en plena transformación, traen consigo unha escasa 

incorporación de persoal investigador ó CIAM, producíndose por medio de 

convocatorias xeralistas de corpos de funcionarios da Administración, que non sempre 

foron exitosas, toda vez que o paso polo CIAM era unha forma de achegar-se á capital, 

en determinados casos. 

As escasas veces en que esta se producía, a cobertura de postos onde non había 

especialistas implicaba unha formación autodidacta e pouco efectiva, toda vez que non 

existía o recurso á formación especializada como na etapa preautonómica. 

Transcorridos 35 anos da entrada en funcionamento do CRIDA-01, aquel persoal 

investigador formado nos mellores centros do mundo acada a idade de xubilación cunha 

frecuencia moi superior á rexistrada en calquera outro servizo, empezando a producir-se 

unha marcada redución do cadro de persoal. 

Os recursos para investigación son cada vez máis difíciles de conseguir, 

esixíndose unha maior especialización, competitividade e tamaño dos grupos nas 

convocatorias públicas, incluídas as do INIA, abertas agora a universidades e CSIC. Os 

fondos, ademais, son progresivamente redirixidos a empresas (moitas delas PEMES) 

procurando unha maior participación e implicación do sector privado na I+D+i e 
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asegurando unha maior taxa de transferencia das investigacións aos usuarios finais. 

Ambas actividades requiren unha alta calidade científica nos grupos de investigación. 

Durante o goberno bipartito, desde a consellaría do Medio Rural, dirixida polo 

BNG toma-se a decisión de recuperar a capacidade investigadora dos centros e 

posicionar definitivamente ao CIAM como centro de referencia en investigación en 

materia de produción animal baseado en pastos e forraxes. 

Realízase un proceso de selección de persoal investigador en determinadas áreas, 

gran parte do cal estaba formado nos centros (doutores e doutoras dos programas INIA). 

Ao CIAM se incorporan 4 doutores/as e 2 tecnólogos como persoal laboral do 

INGACAL, en base ao orzamento de postos vacantes de persoal funcionario. Neses 

momentos o cadro de persoal investigador fixo do CIAM (entre persoal funcionario e 

laboral) é dunhas 30 persoas. 

Este proceso de rexuvenecemento,  recuperación e modernización vese 

interrompido pola entrada do PP no goberno tras as eleccións de 2009 comezando de 

novo esa lenta agonía e deterioro no que se encontra dez anos despois. 

O goteo de xubilacións continúa e a pesar das incorporacións producidas en 

2009, empezan a quedar desertas áreas chave de investigación, como a mellora xenética 

de millo, pasando o CIAM de ter un alto prestixio en Europa ao peche de facto desta 

área. 

O persoal doutor, especialistas formados polos investigadores que se xubilaron 

no CIAM, non ten forma de continuar no centro, tendo que marchar do mesmo. 

O INIA perde gran parte da súa capacidade de xestión ao saír da esfera do 

ministerio de Agricultura e pasar ao ministerio competente en ciencia e innovación, co 
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cal a competencia polos fondos estatais é cada vez máis acentuada e a capacidade do 

CIAM de obter recursos por esta vía, cada vez máis limitada. 

 Non se ten acceso ós fondos manexados polo GAIN, rompendo o compromiso 

adquirido coa creación da Secretaría xeral de I+D producíndose unha redución na 

dotación de fondos propios libres para gasto corrente. Baixo a dependencia do CIAM do 

estamento forestal por primeira vez na súa historia, os fondos baixan de 

aproximadamente 450 mil euros a 150 mil, insuficientes para pagar a electricidade e os 

combustíbeis de calefacción, maquinaria e transporte. 

A actividade nos centros íase mantendo, mercede ó esforzo do persoal 

investigador, que se implica en numerosos proxectos os cales son cada vez máis 

difíciles de xestionar. Por unha banda, unha importante parte do esforzo diríxese  á 

execución dos proxectos FEADER impulsados por empresas do sector que seguen 

confiando na capacidade tecnolóxica do CIAM. Por outra, na execución de contados 

proxectos que se poden aínda conseguir nas convocatorias públicas do ministerio de 

Ciencia e Tecnoloxía.  Sen embargo, a perda progresiva de músculo investigador no 

CIAM indica que esta situación está baixo ameaza, e non se pode manter por moito 

tempo. 

Tras a creación da AGACAL a mediados de 2018, que integra ademais de toda a 

estrutura de investigación do CIAM (4 estacións experimentais) e da EVEG (2 estación 

experimentais) as 6 escolas de formación da consellaría, o CIFOR de Lourizán e grande 

parte da Subdirección Xeneral de Industrias e Calidade Agroalimentaria, vendo a 

disposición do seu director xeral e que o deterioro non ten a onde ir a máis, parece 

renacer un xeito de esperanza na revitalización da investigación pública ó servizo do 

medio rural. 
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Desde a creación da Axencia ata hai poucos meses sucédense promesas de 

mellora e de dar solución á lamentable situación do CIAM e da investigación pública. 

Reunións de traballo co Conselleiro, coa Dirección Xeral... pero nos orzamentos 

aprobados para 2020 non figura ningunha partida para as melloras básicas prometidas. 

De non haber un contundente plan de recuperación de medios humanos (en 

primeiro lugar) e de medios materiais (en segundo lugar) o CIAM (e por extensión o 

conxunto de centros públicos de investigación agraria da Xunta, xa que a problemática é 

común)  encamiñase á irrelevancia como instrumento de xeración de coñecemento útil 

para o medio rural galego. 

Coñecemento que hoxe é máis importante ca nunca, se cabe, para que o sector 

agrogandeiro galego poida enfrontar os retos presentes e futuros que configuran, por un 

lado o proceso de cambio climático e a competencia de mercados cada vez máis abertos 

e globais. 

A investigación que se realiza no CIAM non é cuberta polo sector privado, de 

forma que a desaparición da capacidade operativa deste centro será substituída por nada. 

Quen se encarga de estudas, por exemplo, as características diferenciais das 

nosas producións (carne,  leite e outras)?; Quen da calidade ambiental dos nosos 

sistemas produtivos; Quen das emisións de CO2 das explotacións gandeiras galegas e a 

potencial avantaxe competitiva fronte outras zonas produtivas? Quen da mellora da 

calidade das forraxes? Quen da utilidade da riqueza xenética gardada nos bancos de 

sementes para enfrontar os retos ambientais do cambio climático ou a aparición de 

novas pragas e enfermidades? Quen...? 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

7ª: 

•Cree o goberno que a investigación aplicada realizada no CIAM (e por 

extensión os restantes centros de investigación da consellaría do Medio Rural) é 

necesaria para a competitividade e sustentabilidade do sector agro-gandeiro galego? 

•A AGACAL viu a luz oito anos despois do prazo indicado pola Lei 16/2010, do 

17 de decembro, de organización e funcionamento da Administración xeral da 

Comunidade Autónoma (LOFAXGA). Na disposición adicional sétima do seu decreto 

de creación indica-se que o Consello Reitor da Axencia, no prazo de tres meses 

seguintes á súa constitución, aprobará a proposta do primeiro contrato plurianual de 

xestión da Axencia. Supon-se que este contrato debe conter unha serie de medidas de 

xestión así como previsións de futuro en materia de funcionamento da Axencia que 

anticipe a senda estratéxica a percorrer durante un determinado espazo temporal. 

•A este respecto: 

 Foi redactado dito plan? 

 Cal é o seu contido a respecto das liñas estratéxicas de investigación 

encomendadas ó CIAM,e por extensión ós restantes centros de investigación da 

consellaría do Medio Rural? 

 Cales son as previsións contidas no plan a respecto do cadro de persoal 

investigador (número de postos e forma de provisión)? 

 Cales son as previsións contidas no plan a respecto dos investimentos 

materiais nos edificios, laboratorios, instalacións agrogandeiras, equipamento e 

maquinaria dos centros e fincas experimentais anexas? 
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•No caso de que exista dita planificación, porqué non está reflectida 

orzamentariamente ningunha medida para 2020? 

•No caso de que non exista, porqué non se cumpriu o mandato legal? 

•Por que a única referencia coñecida a investimentos previstos en materia de 

investigación (programa 561A) se refire ó concurso de ideas para executar 

investimentos por valor de 10 M€ nun "espazo modelo" en Sergude? 

•Cre o goberno que é unha práctica de boa gobernanza orzamentaria reproducir o 

Banco de Xermoplasma do CIAM fóra do centro de investigación que ten encomendada 

a súa custodia sen atender primeiro as necesidades en medios humanos e materiais 

necesarios para que esta sexa efectiva? 

•Cales son as previsións relativas ó proceso de funcionarización do persoal 

investigador laboral fixo do AGACAL e do persoal laboral da Xunta que prestan 

servizo actualmente na Axencia? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ana Pontón Mondelo  

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
sE

Z7
U

9E
LS

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

198849

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
8m

hU
M

X
lIO

1
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROsEZ7U9ELS6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG8mhUMXlIO1


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

9 

 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 20/01/2020 17:38:08 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 20/01/2020 17:38:31 

 

María Montserrat Prado Cores na data 20/01/2020 17:38:39 

 

Noa Presas Bergantiños na data 20/01/2020 17:38:46 

 

Olalla Rodil Fernández na data 20/01/2020 17:38:53 

 

Ana Pontón Mondelo na data 20/01/2020 17:39:03 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, María Teresa Porritt Lueiro, Matilde Begoña 

Rodríguez Rumbo e José Manuel Pérez Seco, deputadas e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 1.ª, Institucional, de 

Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

O Plan de Infraestruturas Xudiciais 2010-2015 (cun investimento inicial de máis 

de 97 millóns de euros para levar a cabo obras de rehabilitación, ampliación ou 

nova construción de edificios xudiciais en Galicia) elevábase para informe do 

Goberno galego no Consello da Xunta de 27 de agosto de 2009. No Debate do 

Estado da Autonomía do ano 2010, o presidente da Xunta de Galicia facía 

referencia a este plan, prometendo ata 100 millóns de euros para un total de 64 

actuacións, 20 delas de nova construción ou gran reforma.  

 

Neste documento incluíanse varias partidas para rehabilitación que realmente 

seguen no caixón da Consellería de Vicepresidencia a día de hoxe. Unha desas 

partidas específicas -en concreto, de 2.224.000 euros- indicábase para a 

rehabilitación do antigo edificio de xulgados de Ferrol, partida que escasamente 

se debeu executar. Á carón desta construción, o “novo” edificio ten sufrido neste 

días as fortes chuvias da borrasca Brendan, que agravaron aínda máis os danos xa 

existentes no lucernario do edificio. A dita estrutura, tan danada que dende antes 

do Nadal se atopaba acordonada, cubriuse por orde do Goberno galego cunha 

lona, mais a lona cedeu nestes días e no edificio comezou a chover (pecháronse 

os corredores, as dependencias do Imelga e o Xulgado de Instrución número 5). 

Dende a Dirección Xeral de Xustiza din que a reparación está presupostada, mais 

non se atopa en ningún orzamento nin, é evidente, se ten executado. O Goberno 

ten comunicado a súa previsión de arranxo definitivo do lucernario “o máis axiña 

posible”; o malo é que nos xulgados de Ferrol levan así dende hai moitos anos e a 

nova estrutura non se ve por ningures.  

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten coñecemento o Goberno da Xunta de Galicia da situación lamentable 

dos edificios xudiciais da cidade de Ferrol?  
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2. Canto se executou da partida de 2.224.000 euros que o Plan de 

Infraestruturas Xudiciais 2010-2015 recolle para a rehabilitación do antigo 

edificio de Xulgados de Ferrol? 

3. Cal é a partida orzamentaria específica para o arranxo do lucernario e do 

resto de dependencias danadas do “novo” edificio? Onde se atopa? 

4. Cando vai arranxar o Goberno o dito lucernario e o resto das dependencias 

danadas? 

 
 

Pazo do Parlamento, 20 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

   María Teresa Porritt Lueiro 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   José Manuel Pérez Seco 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 20/01/2020 17:49:23 

 
María Teresa Porritt Lueiro na data 20/01/2020 17:49:34 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 20/01/2020 17:49:44 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 20/01/2020 17:49:57 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Santos Queiruga e Julia Torregrosa Sañudo, deputadas do Grupo 

Parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta 

oral na Comisión 1.ª. 

 

 

A loita contra a corrupción segue a ser unha das grandes materias pendentes do 

Goberno e da Administración galega. Pese á lexislación e medidas de lavado de 

faciana e de márketing do PPdG, claramente insuficientes, para conseguir 

titulares nos medios simulando unha loita contra a corrupción e a falla de 

transparencia na xestión da Xunta que non é tal, algo que é o xeito habitual de 

facer dos gobernos Feijóo. 

 

Unhas medidas e unha lexislación insuficiente non deixan de ser un mero medio 

de seguir facendo exactamente o mesmo pero tentando dar a imaxe de que se 

cambiaron cousas e que se puxeron enriba da mesa medios para combater a falla 

de transparencia e a corrupción que tantas décadas levan castigando e destruíndo 

o noso país: Galicia é o claro exemplo disto. Afirmamos esta premisa porque 

constatamos polo  arquivo de macrocausas e pequenas causas indistintamente,  

por falta de medios, erros procedementais por falla de vontade de dar formación 

ao persoal encargado, etc, ante o malestar xeralizado dos galegos e galegas; 

constatámolo polo que non se fai dende o goberno escudándose na Lei 1\2016, 

do 18 de xaneiro, de transparencia e bo goberno aprobada polo PP de Feijóo, sen 

dotación orzamentaria e sen vontade real de que sirva para o que expón o título 
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da propia lei; e constatámolo polo establecemento dun portal de transparencia 

carente da información realmente relevante para que cumpra a súa función de 

información para a cidadanía e que sirva como disuasión para os que levan 

facendo política cos cartos de todos e todas de xeito opaco, irregular ou 

fraudulento quedando como un intento baleiro de simular ser transparentes 

despois dos grandes escándalos de corrupción,  e as imputacións por esta lacra 

nas filas populares maiormente, que se fixeron públicos e que resultou nun 

grande castigo electoral dende o ano 2015 en adiante, arrebatándolles poder 

municipal e no goberno do Estado.  

 

Nós cremos que pese a esta lección democrática de rexeneración a través das 

eleccións, queda todo por facer.  

 

 A Administración paralela segue sendo opaca á cidadanía, que non pode acceder 

ao mesmo nivel de información que no caso da Administración xeral. A falla de 

transparencia oculta nunha transparencia ficticia, ou claramente insuficiente, é un 

caldo de cultivo excelente para prácticas corruptas e ineficientes, polo que hai 

que rematar con ela. Por iso, hai que apostar ademais por unha mellora dos 

sistemas de procura existentes para que á cidadanía lle sexa máis sinxelo acceder 

á información.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión: 
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- Que medidas se están a tomar por parte do Goberno galego para mellorar o 

Portal de Transparencia da Xunta de Galicia co fin de informar á cidadanía da 

xestión das consellerías e dos diferentes entes instrumentais dependentes da 

Administración galega?  

 

 Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

  Asdo.: Carmen Santos Queiruga 

   Julia Torregrosa Sañudo 

  Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Santos Queiruga na data 20/01/2020 17:29:12 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 20/01/2020 17:29:31 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa ás medidas a tomar para solucionar a situación de 

deterioro da Atención Primaria. 

 

A Atención Primaria é o primeiro punto de contacto que teñen as persoas co 

sistema sanitario público, debería dar resposta a todos os problemas de saúde da 

poboación, independentemente da idade, sexo, situación persoal... e estar composta por 

equipos multidisciplinares de profesionais, en número suficiente e con estabilidade 

laboral para poder atender en condicións as demandas da poboación. 

Lonxe disto, o PP ten un modelo de Atención Primaria fracasado, que está 

dificultando o acceso d@s galeg@s á sanidade pública e dificultando a prestación 

sanitaria de calidade. Está infradotada de persoal  e de orzamento, falta de capacidade 

resolutiva pola imposibilidade de solicitar probas diagnósticas, sen protocolos claros 

para a derivación hospitalaria. Non resolve, non pode derivar, non pode dar a asistencia 

que a poboación demanda. 

É necesario máis persoal, a convocatoria da totalidade das prazas vacantes. É 

preciso que remate coa precarización na contratación. O Sergas ten que facer atractiva  a 

oferta laboral para @s profesionais, senón seguirase como até agora, que tras a 

formación que pagamos entre tod@s acaben contratados na sanidade privada ou 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
jA

ga
Q

sX
S

S
7

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

198856

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
8m

hU
M

X
lIO

1
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROjAgaQsXSS7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG8mhUMXlIO1


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

marchen fóra. Os contratos de continuidade que sacou a Xunta teñen moi escasa 

aceptación pol@s profesionais @s que en teoría van destinados. 

O Partido Popular está empuxando á Atención Primaria cara o precipicio. 

A política do Sergas de non substitución do persoal, nin nos seus permisos, nin 

vacacións está a ter como consecuencia a redución de servizos e unha sobrecarga 

asistencial brutal, pola presenza dun número de profesionais insuficiente para atender a 

demanda existente. 

Sobrecarga do persoal, peche de axendas, desorganización pola necesidade 

constante de “redistribuír” a demanda asistencial, duplicar as citas, demoras nas citas de 

máis dunha semana, de 10 días de media, teléfono desbordado. Todo isto leva a un 

aumento das persoas que se ven obrigadas a acudir aos PAC para que as atendan, que 

tamén traballan continuamente baixo mínimos. 

Estamos diante dun auténtico despropósito, tanto para @s profesionais como 

para @s doentes. 

 

Diante desta situación formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

-Até cando pensa manter o actual modelo fracasado de Atención Primaria? 

-Por que non elabora un  Plan de Ordenación de Recursos Humanos a partir do 

cal presentar un plano de estabilidade de emprego? 

-Vai aumentar as prazas de formación para as especialidades de Atención 

Primaria , nomeadamente, pediatría e medicina familiar e comunitaria en número 

suficiente? 
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-Non considera preciso a aprobación das carteiras de servizos de cada unha das 

categorías profesionais presentes en Atención Primaria? 

-Por que non incorpora a Atención Primaria categorías imprescindíbeis para 

prestar unha atención integral: psicólog@s clínic@s, terapeutas ocupacionais, 

logopedas? 

-Vai proceder á recuperación das Xerencias de Atención Primaria con 

capacidade de decisión, resolutiva e  orzamentaria, ou vai manter a situación de 

secundarización na que se atopa? 

-Vai proceder ao aumento do investimento que precisa a Atención Primaria até 

chegar ao 25% do orzamento como recomendas @s expert@s? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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María Montserrat Prado Cores na data 20/01/2020 18:29:01 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 20/01/2020 18:29:08 

 

Noa Presas Bergantiños na data 20/01/2020 18:29:15 

 

Olalla Rodil Fernández na data 20/01/2020 18:29:23 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 20/01/2020 18:29:31 

 

Ana Pontón Mondelo na data 20/01/2020 18:29:39 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez, Ánxeles Cuña Bóveda, Paula Quinteiro Araújo e Marcos 

Cal Ogando, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na Comisión 4.ª,  

sobre a defensa dun ensino público en igualdade. 

 

 

A demanda continua por parte de grupos conservadores e  ultraconservadores da 

introdución en educación do chamado “ Pin  Parental”, que non é outra cousa que 

unha censura previa sobre a participación do alumnado en actividades 

complementarias dos centros, un auténtico veto educativo que propiciou que en 

comunidades como Andalucía ou Murcia, o Partido Popular e Ciudadanos 

sucumbisen ás esixencias de  Vox e incluíuse nos orzamentos xerais desas 

comunidades. 

É dicir, a escola estase convertendo nun espazo de batalla no que a dereita está 

tratando  de implantar un modelo conservador e parcial. A escola pública recibe a 

diario ataques destes partidos no seu deber de educar en valores de igualdade, 

respecto e tolerancia. En definitiva, valores democráticos. 

Nestes ataques adoitan xustificar e defender o uso deste tipo de censura apelando 

á liberdade de elección dos pais e nais. Con todo, é necesario recalcar que o 

dereito á educación e a liberdade de ensino consagrado na Constitución ten como 

fundamento a liberdade de pensamento e o desenvolvemento da capacidade 

crítica e a personalidade do alumnado fundamentada no respecto aos principios 

democráticos de convivencia e aos dereitos e liberdades fundamentais. 

Nesa liña xa hai uns meses que Hazte Oír difundiu esta proposta en centros 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

educativos do noso país. Unha campaña que dende o Grupo Común da Esquerda 

solicitamos que fora suprimida dos centros de ensino e que o Partido Popular 

votou en contra. 

Este chamado “Pin Parental”, a censura educativa previa, supón un experimento 

que no seu día o partido Popular xa tratara de instaurar en Galicia respecto ao uso 

do idioma e que o Tribunal Superior botou abaixo. 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 

Vai opoñerse o Goberno galego á censura educativa que supón o chamado pin 

parental? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

   

  Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Ánxeles Cuña Bóveda 

Paula Quinteiro Araújo 

   Marcos Cal Ogando 

 Deputadas e deputado do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 20/01/2020 18:25:45 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 20/01/2020 18:25:57 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 20/01/2020 18:26:06 

 

Marcos Cal Ogando na data 20/01/2020 18:26:23 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
B

0s
m

D
63

U
S

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

198862

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
8m

hU
M

X
lIO

1
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROB0smD63US7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG8mhUMXlIO1


 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Francisco Casal Vidal, Paula Vázquez Verao e Davide 

Rodríguez Estévez, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan as seguintes Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

3ª. 

  

O 16 de xuño entrou en vigor a Lei 5/2019, de 15 de marzo, reguladoras dos 

contratos de crédito inmobiliario, 3 meses despois da publicación no BOE. 

Chega 3 anos tarde, e aprobouse no límite máximo de transposición á normativa 

estatal, xa que se agardaba a disolución das cámaras pola convocatoria electoral 

no mes de abril deste ano. Se non se aprobaba esta transposición da Directiva 

2014/17/UE do Parlamento Europeo e do Consello, de 4 de febreiro de 2014, 

sobre os contratos de crédito celebrados cos consumidores para bens inmobles de 

uso residencial, implicaría sancións millonarias da UE ao estado español. 

A norma trae efectos beneficiosos para as persoas consumidoras, pois establece 

varias obrigas para o banco, como o pago de impostos que antes correspondían 

exclusivamente as persoas que contrataban estes créditos. Tamén un control máis 

exhaustivo por parte do banco da solvencia dos consumidores que solicitan o 

préstamo. 

Por outra banda, tamén o colexio notarial ten unha labor de asesoramento antes 

da firma e  no momento da mesma, tendo que remitir a documentación que 

posteriormente se asinará cunha antelación de 10 días á sinatura. A elección da 

notaría será por conta da consumidora, que a recibirá para explicarlle de xeito 

pormenorizado todos os puntos da hipoteca que se vai contratar, e que revisará 

que non existan cláusulas abusivas no contrato. Esta actuación será gratuíta e 
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ademais a notaría realizaralle un cuestionario sobre o nivel de coñecemento que 

ten esa persoa sobre o que está a contratar e que constará nunha acta. 

Ademais, endurécense os requisitos para a execución hipotecaria, que se 

incrementan ata os 12 cotas do préstemo de impago ou o 3% do capital prestado 

polo banco ou aos 15 cotas do préstemo de impago ou o 7% do capital prestado, 

dependendo do tempo de vida do préstemo hipotecario. 

Na fase precontractual os bancos teñen que entregar a FEIN (Ficha Europea de 

Información Normalizada) coa información personalizada da hipoteca e a FIAE 

(Ficha de Advertencias Estandarizadas)  na que constan as cláusulas e elementos 

relevantes  da hipoteca. 

Neste período de escasa vixencia da norma os efectos para o noso país son os 

seguintes:  

- Galicia é o terceiro país nos que máis alto está o xuro medio, que acada o 

2,61% os préstemos hipotecarios, despois de Cataluña e de Canarias.  

- Seguen a contratarse préstemos a tipo fixo que son máis caros, e que 

sitúan ao noso país sitúa na quinta posición cunha taxa de 49,42% de 

hipotecas asinadas nesta modalidade respecto do total, todo segundo datos 

da Estatística Rexistral Inmobiliaria. 

- O número de hipotecas descendeu no número de contratacións ata un 

7,3% no mes de xuño. 

Porén no Instituto Galego de Consumo e da Competencia ( IGCC) non aparece ni 

tan sequera a nova normativa, no que respecta á páxina web, e seguen falando da 

Ficha Personalizada que existía antigamente.  

Por tanto, non se está nin sequera a facer unha publicidade sobre a nova 

normativa que pode favorecer en determinados aspectos ao conxunto da 

cidadanía. 
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Polo exposto, a deputada e os deputados que subscriben formulan as seguintes 

preguntas á Xunta de Galicia para a súa resposta oral na Comisión 3ª: 

 

1.- Que lle parece a Xunta que non se actualicen as normas na páxina web do 

IGCC? 

2.- Ofrece o IGCC información sobre a lei 5/2019? A través de que medios? 

3.- Realizou a Xunta unha campaña de difusión das novas características e 

condicións que amparan as consumidoras sobre os préstemos hipotecarios para 

adquirir unha vivenda? De realizarse, diga cando e onde se realizou? 

4.- De ser negativa a resposta, cando pensa a Xunta facer unha campaña 

informativa para explicar as novas condicións da lei 5/2019? 

5.- Editouse algún folleto explicativo desde a Xunta de Galicia de dita lei? 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

Asdo: Francisco Casal Vidal 

Davide Rodríguez Estévez 

Paula Vázquez Verao 

Luís Villares Naveira 

Deputada e deputados do G.P. Mixto 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Francisco Casal Vidal na data 20/01/2020 18:30:35 

 
David Rodríguez Estévez na data 20/01/2020 18:30:50 

 
Paula Vázquez Verao na data 20/01/2020 18:30:59 

 
Luis Villares Naveira na data 20/01/2020 18:31:10 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 5ª, relativa á situación laboral das mulleres galegas. 

 

A desigualdade no ámbito laboral entre homes e mulleres é unha realidade que 

se mantén e que seguen a mostrar todas as estatísticas. O emprego feminino segue sendo 

máis precario e peor pagado que o masculino. 

Segundo o Instituto Galego de Estatística (IGE) en Galiza as mulleres son 

maioría nos contratos temporais e nos de menos remuneración e teñen menos aceso a 

contratos indefinido, catro puntos por debaixo. As expectativas de que un contrato se 

converta en indefinido son dun 7% inferiores, 12.8% para as mulleres fronte a un 19.8% 

para os homes. 

Consecuencia desta realidade salarial é que a fenda salarial segundo os datos de 

Facenda de 2017,  é superior ao 21.5% , 4.400 euros ao ano. 

O Partido Popular leva 10 anos cunhas políticas económicas e laborais que son 

letais para as mulleres toda vez que o balance deste período  só fixo empeorar. 

O laboral é un ámbito fundamental para o empoderamento das mulleres, 

imposíbel de acadar sen autonomía económica, por estas razóns o Grupo Parlamentar do 
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Bloque Nacionalista Galego presenta a seguinte pregunta para a súa contestación oral e 

na Comisión 5ª: 

Que actuacións está realizando o Goberno galego para rectificar esta situación de 

cronificación da precariedade, temporalidade e fenda salarial das mulleres galegas? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 20/01/2020 18:37:13 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 20/01/2020 18:37:20 

 

Noa Presas Bergantiños na data 20/01/2020 18:37:27 
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Olalla Rodil Fernández na data 20/01/2020 18:37:34 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 20/01/2020 18:37:42 

 

Ana Pontón Mondelo na data 20/01/2020 18:37:50 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Luís Manuel Álvarez Martínez e María Luisa 

Pierres López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2ª. 

 

O Consello da Xunta de Galicia o 21 de febreiro de 2019 autorizou a licitación 

das obras para iniciar a 1ª fase de prolongación da Vía Ártabra ata a autoestrada 

AP-9, entre o enlace da N-VI e a estrada autonómica AC-221, San Pedro de Nós- 

Mabegondo, cun orzamento superior a 29,6 millóns de euros. 

 

A referencia do Consello da Xunta de Galicia sinala que a licitación inclúe unha 

modificación do contrato para executar a segunda fase da obra de entronque coa 

AP-9 en canto o Ministerio de Fomento autorice esta conexión, cun investimento 

total de 35 millóns de euros. 

 

Remata a nota do Consello indicando que a Vía Ártabra é unha vía estratéxica 

para a Xunta de Galicia definida no Plan sectorial da rede viaria da Coruña, 

Arteixo, Culleredo, Cambre e Oleiros, cuxos obxectivos son lograr mellorar as 

comunicacións na área da Coruña e articular unha vía transversal para facilitar os 

tráficos de entrada á cidade a través da N-VI, AP-9 e A-6. 

 

Débese de lembrar que o dito Plan sectorial, aprobado en 2004, naceu coa 

premisa de ser algo máis que un plan de infraestruturas de rede viaria, por iso 

define determinacións de política de intervención territorial que comprometen os 

documentos que desenvolvan o plan; entre estas determinacións destacan a 

potenciación da actividade comercial, o maior equilibrio territorial e cohesión 

social e a liberalización das peaxes. 

 

Unha visión ampla das infraestruturas viarias de toda a contorna metropolitana da 

Coruña non se pode circunscribir á conexión da Vía Ártabra coa AP-9, 

incrementando a densidade de tráfico de saída e entrada á cidade pola avenida de 

Alfonso Molina, no canto de buscar alternativas a esta vía urbana saturada; ao 

tempo que unha verdadeira conexión dos concellos afectados, do conxunto de 

polígonos industriais do cinto metropolitano da Coruña e das instalacións 

portuarias esixe priorizar a conexión da Vía Ártabra coa A-6. Esta conexión debe 

de ser a verdadeira circunvalación de toda a comarca, xunto coa propia A-6 e a 

Terceira Rolda, sen custos de peaxes. Levar o remate da Vía Ártabra á A-6 era e 
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segue a ser unha necesidade, coa AP-9 é unicamente unha opción parcial e cativa 

para todo o entorno metropolitano; iso si, incluso nos tres escenarios analizados 

polo Ministerio de Fomento a sociedade concesionaria Autopistas del Atlántico 

sería favorecida. 

 

Non obstante, o Plan MOVE 2009-2015 aínda en execución eliminou da súa 

programación económica para a Vía Ártabra o treito AP-9 – A-6 de 5,4 

quilómetros, cando ademais existía un estudo de trazado ata a A-6 que se podería 

ter desenvolto como proxecto construtivo. 

 

O Concello de Cambre ten achegado varios informes municipais aos centros 

directivos da Xunta de Galicia con competencia nesta materia, Dirección Xeral 

de Patrimonio Cultural, Dirección Xeral de Calidade e Avaliación Ambiental, 

Axencia Galega de Infraestruturas, sen que a día de hoxe se teñan atendido as 

incidencias postas de manifesto nos ditos informes. 

 

O  1 de agosto de 2019 a Sociedade Galega de Historia Natural (SGHN) 

denunciou diante da Fiscalía de Medio Ambiente “O trazado da Vía Ártabra entre 

o polígono de Cambre e a Autovía A-6 polo seu elevado impacto ambiental, non 

avaliado conforme á lexislación vixente, e as irregularidades na súa tramitación”. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª)  Que medidas ten previsto adoptar o Goberno galego para asegurar a conexión 

prioritaria da Vía Ártabra coa A-6, para dar efectivo servizo á área metropolitana 

da Coruña? 

 

2ª) Que medidas ten previsto adoptar o Goberno galego para cumprir co acordo 

de aprobación definitiva do Plan Sectorial tendo en conta o proxecto de trazado 

presentado polo Concello de Cambre no ano 2006? 

 

3ª) Ten acordada o Goberno galego a modificación do actual contrato 

concesionario con Audasa? 

 

4ª) Ten preparado o Goberno galego o convenio que, con carácter previo á 

execución das obras, deben asinar as tres administracións implicadas, tal e como  

ten informado reiteradamente o Ministerio de Fomento? 

 

5ª) Cales foron os motivos polos que o Goberno galego eliminou da 

programación económica  para a Vía Ártabra o treito AP-9 – A-6 de 5,4 km do 
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Plan MOVE 2009-2015, aínda en execución, cando ademais existía un estudo de 

trazado ata a A-6 que se podería ter desenvolto como proxecto construtivo? 

 

Pazo do Parlamento, 20 de xaneiro de 2020 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 20/01/2020 18:44:13 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 20/01/2020 18:44:35 

 
María Luisa Pierres López na data 20/01/2020 18:44:48 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, José Manuel Pérez Seco, María Carmen 

Rodríguez Dacosta, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 6ª. 

 

 
No mes de xullo de 2017 a Xunta de Galicia presentou a Estratexia Autónomo 

2020 cun período de vixencia desde xullo de 2017 ata o 31 de decembro de 2020. 

A dita estratexia establecía tres retos: Incorporar novas persoas e fortalecer o 

emprego autónomo, facilitar mellores condiciones para o autónomo e simplificar 

e axilizar a interacción co colectivo autónomo. Para a consecución destes retos, a 

Xunta de Galicia anunciaba un orzamento 2017-2020 de 160 millóns de euros 

(40 millóns de euros anuais) e unha estimación de 10.000 beneficiarios por ano. 

 

Vinte e nove meses despois da implantación da Estratexia Autónomo 2020 e 

cando só quedan 11 meses para a súa finalización os datos do IGE de afiliación 

media ao réxime de autónomos en Galicia revélannos que o número de persoas 

afiliadas en decembro de 2019 é de 209.287, é dicir 3.786 persoas menos que no 

mes de decembro de 2017, 217 menos que no mes anterior (novembro). 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Que valoración fai o Goberno galego dos resultados acadados pola Estratexia 

Autónomo 2020? 

 

2ª) Canto leva gastado o Goberno galego sobre o inicialmente orzamentado? 

 

3ª) Cales foron as accións implementadas, con que importe e cales son os 

resultados acadados con cada unha delas? 

 

4ª) Considera o Goberno galego que a 31 de decembro de 2020 van estar 

cumpridos os retos inicialmente establecidos? 

 

Pazo do Parlamento, 20 de xaneiro de 2020 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Julio Torrado Quintela e Noela Blanco 

Rodríguez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 5ª. 

 

Cerceda é un concello que conta cunha poboación 5.081 habitantes segundo os 

últimos datos do IGE 2018, dos que 500 teñen entre 0 e 14 anos. 

 

A atención pediátrica neste concello desenvolvese en horario de  8.30 a 11.30  de 

luns a venres, sen que se poida retrasar a consulta debido a que a pediatra ten que 

se incorporar no centro de saúde de  Acea da Ma (Culleredo). 

 

No mes de agosto, o servizo de pediatría suspéndese para a atención dos nenos e 

das nenas de Cerceda, tendo que ser atendidos, só no caso de urxencia, pola 

persoa que se encontre para a atención das urxencias en xeral para toda a 

poboación ou ben desprazarse ata o centro Rosalía de Castro, materno infantil, da 

Coruña, a 25 Km do centro de Cerceda. 

 

Por iso, as deputadas e os deputados que asinan preguntan: 

 

1ª) Que valoración fai o Goberno galego sobre o servizo de pediatría que se está 

a prestar no concello de Cerceda? 

 

2ª) Considera o Goberno galego que, na “lexislatura do rural”, a prestación 

deficiente dun servizo fundamental para as familias, como o de pediatría, axuda 

ao asentamento poboacional nos concellos rurais? 

 

3ª) Cando vai solucionar o Goberno galego esta deficiencia no servizo de 

pediatría de Cerceda? 

 

 

Pazo do Parlamento, 20 de xaneiro de 2020 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

María Teresa Porritt Lueiro e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

Nas  eleccións británicas do pasado 12 de decembro de 2019 o líder do Partido 

Conservador, Boris Johnson,  confirmouse no cargo cunha “asoballante” vitoria, 

e no seu discurso Johnson prometeu completar o proceso antes do 31 de xaneiro 

de 202:  "Imos completar o Brexit o 31 de xaneiro, sen peros nin escusas", 

asegurou Johnson. 

 

O Parlamento Europeo votará o acordo sobre a saída do Reino Unido da Unión 

Europea o próximo 29 de xaneiro, tan só dous días antes do 31 de xaneiro, a data 

prevista do Brexit. 

 

O Brexit é un desafío técnico, xurídico, económico e social, cunha gran 

repercusión para Galicia: 

 

- Para os cidadáns xa que no Reino Unido viven máis de 14.000 galegos (11 % 

do total de residentes españois), en Galicia viven preto de 2.000 británicos. 

 

- Para o sector da pesca (veranse afectados uns 150 barcos galegos, 1.700 

tripulantes e un volume de negocio de preto dos 500 millóns de euros), a 

exportación de automóbiles, o turismo, o sector téxtil (empresas como Bimba e 

Lola, Textil Lonia/ Carolina Herrera, Nanos, Pili Carreira e sobre todo INDITEX, 

con máis de 100 establecementos e 5.000 traballadores), o sector da construción, 

a industria transformadora e conserveira de produtos da pesca e acuicultura o 

sector agroalimentario, etc. 

 

Este grupo parlamentario ten presentado varias iniciativas para o seu debate en 

pleno e/ou comisión, entre outras: 

 

- 10/PNC-001846, rexistro 23035, sobre a presentación polo Goberno galego, 

para o seu debate no Parlamento de Galicia durante o primeiro semestre de 2018, 

da posición da Xunta de Galicia nos eidos sinalados como prioritarios no 

documento titulado Análise do impacto do Brexit en Galicia,  aprobada por 

unanimidade con modificacións, na Comisión 3ª celebrada o 15/1/2019. 
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- 10/PNC-003221, rexistro 40008,  sobre as actuacións que debe levar a cabo a 

Xunta de Galicia para minimizar o impacto que vai ter o Brexit para as empresas 

galegas, nomeadamente para as Pemes, aprobada con modificacións na Comisión 

6ª celebrada o 22/1/2019. 

 

- E no pleno do 22 de outubro de 2019 aprobouse, por 64 votos a favor, a 

Proposición non de lei presentada con número de rexistro 56842, sobre a 

activación pola Xunta de Galicia, en coordinación co Goberno central, dos plans 

de continxencia para o Brexit nos ámbitos da súa competencia. 

 

O texto aprobado foi o seguinte:  

 

«O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a activar coa máxima urxencia 

os plans de continxencia para o Brexit nos ámbitos da súa competencia, en 

coordinación co Goberno de España.»  

 

Por iso, transcorrido xa un tempo prudencial desde a adopción dos devanditos 

acordos e a escasos días dese 31 de xaneiro, os deputados e as deputadas que 

asinan  formulan as seguintes preguntas:  

 

1ª)  Cumpriu a Xunta de Galicia os acordos adoptados? 

 

2ª) Puxo en marcha un diagnóstico transversal, centrado sobre todo nas Pemes, e 

que abranga os ámbitos financeiros, laborais e de innovación, sobre os impactos 

que o Brexit terá na actividade empresarial de Galicia. 

 

3ª) Desenvolveu unha campaña informativa sobre as consecuencias da saída do 

Reino Unido dirixida especialmente ás Pemes, informando sobre medidas e plans 

de continxencia dependendo do sector ao que pertenzan. 

 

4ª) Ten pensado a Xunta de Galicia presentar para o seu debate na Cámara, a 

posición da Xunta de Galicia nos eidos identificados como prioritarios no seu 

documento de Análise do impacto do Brexit en Galicia. 

 

5ª) Estableceu liñas específicas de colaboración co Goberno de España á hora de 

desenvolver estas iniciativas. 

 

6ª) Puxo en marcha a Xunta de Galicia eses plans de continxencia? 

 

Pazo do Parlamento, 20 de xaneiro de 2020 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Encarnación Liñeiro Pouso, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

Desde hai anos o casco urbano de Ribadeo vén padecendo, na época de 

calor, unha praga de mosquitos e moscas que afecta aos seus veciños e 

veciñas, así como a hostalería, prexudicando a esta na época do ano na que 

Ribadeo ten unha maior afluencia turística. 

 

En xuño de 2019 os propios hostaleiros de Ribadeo, desesperados con esta 

praga de moscas e mosquitos, pedían solucións a Portos de Galicia para 

erradicar a praga alegando que o foco podería estar na madeira almacenada 

sine die no porto comercial de Mirasol, no que se atopan  decenas de miles 

de toneladas alí depositadas desde hai anos. 

 

O propio Concello de Ribadeo contratou a unha empresa especialista no 

tratamento de pragas, que aportou solucións para  combater este problema: 

tratar a madeira ou retirala do Porto de Mirasol, xa que os tratamentos 

empregados polos hostaleiros para erradicar estas moscas e mosquitos de 

nada servirían se a madeira segue amontoada indefinidamente no Porto. 

Informe que lle reenviou o propio Concello de Ribadeo ao Goberno galego. 

No informe explican que os hostaleiros non son capaces de eliminar os 

mosquitos das súas ventás, aínda limpando e aplicando insecticidas todos 

os  días, e que provocan incidencias incluso nas comidas. 

 

Os hostaleiros de Ribadeo advertiron de novo estes días que o problema 

non está resolto e que volverá a aparecer cando chegue a calor. Por iso 

entenden que é urxente que Portos de Galicia actúe e   retire a madeira que 

leva anos almacenada no Porto de Mirasol de Ribadeo. 

 

 

Por iso as deputadas que asinan preguntan: 
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Vai o  Goberno galego a adoptar algunha medida para evitar o problema da 

praga de moscas e mosquitos que o casco urbano de Ribadeo vén sufrindo 

desde hai anos na época de calor, debido ao almacenamento indefinido de 

madeira no Porto de Mirasol de Ribadeo? 

 

Pazo do Parlamento, 20 de xaneiro de 2020 

 

  

 

  

 

  

 

  

 

  
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez na data 20/01/2020 18:28:32 

 

Encarnación Liñeiro Pouso na data 20/01/2020 18:28:46 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Paula Vázquez Verao, Francisco Casal Vidal e Davide 

Rodríguez Estévez, deputada e deputados  pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3ª 

sobre a desaceleración da economía galega. 

 

O IGE publicaba o PIB de Galicia do terceiro trimestre que medrou un 0’3% no 

segundo trimestre de 2019, unha décima inferior á rexistrada no 2018, inda que a 

riqueza xerada é un 2% superior ao tamaño de hai un ano, inda que menor á  de 

hai 3 meses e moi lonxe do 2’9% que se acadou no segundo trimestre do 2018. É 

o menor crecemento interanual do PIB de Galicia desde o ano 2014, e inda que a 

economía medrou desde hai 23 trimestres consecutivos fíxoo cada vez de xeito 

máis reducido. 

Galicia é a 5ª economía máis importante despois de Cataluña, Madrid, 

Andalucía, Valencia e Euskadi. Con respecto a esta última, pese a ter máis 

habitantes Galicia con 2.699.299 persoas fronte as 2.172.591 persoas de Euskadi 

as cifras do PIB que manexa o noso país é de 61.000 millóns de euros fronte aos 

case 72.000 millóns de euros do PIB de Eukadi, 11.000 millóns de euros menos 

no PIB. 

A economía galega, como a estatal desacelorouse. Mentres que no que respecta á 

demanda interna se mantivo no 3,3%, a demanda externa sitúase en valores 

negativos ata acadar o -1,3%. A Consellería de Facenda atribúe esta 

desaceleración á caída das exportacións, cun descenso interanual do 8,6%. 

No que respecta a estrutura do PIB a prezos de mercado pola vía da oferta todos 

os sectores teñen un comportamento positivo,  menos a industria que descendeu 
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un 2,1%. Hai que lembrar que a industria emprega ao 18,9% da cidadanía galega 

ocupada, unha porcentaxe similar á da poboación ocupada nas administracións 

públicas, a sanidade e a educación co 18,6%. 

Estamos lonxe do obxectivo marcado pola Comisión Europea de que a industria 

represente no ano 2020 o 20% do PIB, actualmente no 16,5%. 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que subscriben formulan a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3ª:  

- Que medidas vai tomar a Xunta para reactivar a economía galega? En que 

consistirán estas medidas? 

- Pensa a Xunta incentivar a contratación de xente nova nas empresas para 

mellorar o crecemento do PIB galego? 

- Como pensa atallar a Xunta a perda de industria en Galicia? Preocúpalle a Xunta 

como afecta esta perda do sector industrial ao noso país?   

- Como pensa acadar o obxectivo marcado pola Comisión Europea de que a 

industria represente no ano 2020 o 20% do PIB? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

Asinado: Luís Villares Naveira  

Paula Vázquez Verao 

Davide Rodríguez Estévez 

Francisco Casal Vidal, 

Deputada e deputados do G.P. Mixto. 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Villares Naveira na data 20/01/2020 18:52:27 

 
David Rodríguez Estévez na data 20/01/2020 18:52:40 

 
Paula Vázquez Verao na data 20/01/2020 18:52:51 
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Francisco Casal Vidal na data 20/01/2020 18:53:07 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Paula Vázquez Verao, Francisco Casal Vidal e Davide 

Rodríguez Estévez deputada e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral ante a Comisión 3ª. 

 

O Real Decreto-lei 8/2019, de 8 de marzo, de medidas urxentes de protección 

social e de loita  contra a precariedade laboral na xornada de traballo veu 

instaurar un control sobre os horarios realizados polas persoas asalariadas no seu 

traballo.  

A partir dese momento todas as empresas teñen que levar un rexistro da xornada 

laboral das persoas traballadoras. 

Malia darse este rexistro da xornada, que o pretendía era o control daquelas horas 

extras que as persoas traballadoras realizaban sen que cobrasen nada por elas, é 

dicir, unha sorte de horas nas que a persoa traballadora non percebe nin salario 

nin ningún tipo de retribución, pero nas que as empresas si que obteñen lucro, de 

xeito directo e indirecto.  

Asistimos a un incremento das horas extraordinarias realizadas no conxunto do 

Estado incrementáronse con respecto ao trimestre anterior.  

Así, realizáronse  no segundo trimestre do ano 2,9 millóns de horas 

extraordinarias do ano á semana polas que non cobraron nada. Isto supón un 

incremento de 10,5% respecto das efectuadas entre xaneiro e marzo, que non se 

producía desde o 2009. Como pode estar pasando isto? 

Só o 51,6% das horas extra se pagan ás persoas traballadoras, segundo a Enquisa 

de Poboación Activa.  E só medraron un 2,1%  as horas extraordinarias pagadas 
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no segundo trimestre. Por tanto, o resto son horas nas que as traballadoras non 

perciben nin un euro, pese a estar obrigados a traballar e tampouco se lles 

compensa este exceso con días de descanso. Polo tanto a factura sae gratis para 

as empresas e moi cara para o persoal traballador. 

Segundo o IGE, en Galicia son 56700 as persoas traballadoras que exceden a 

xornada laboral pactada no contrato, non se especifica se se cobran ou non. Estas 

horas extraordinarias son 10.000 máis que entre abril e xuño do ano pasado e 

representan o 6,5% da poboación asalariada en Galicia cando no ano 2012 non 

acadaban o 4%.   

Isto ten como explicación que a empresa prefire alongar a xornada do persoal que 

xa ten contratado no canto de contratar máis xente. 

Por sectores: a maior parte das traballadoras que fan máis horas das pactadas por 

contrato concéntranse no sector servizos, industria, construción e no sector 

primario. 

Segundo a EPA, son as traballadoras do campo os que máis tempo lle dedican ao 

traballo con 44 horas semanais, 10 máis que o promedio das asalariadas galegas 

que realizan 34,3 horas, aos que seguen as traballadoras das industrias extractivas 

con 39.9 horas e a hostalería con 38 horas. 

Tampouco se pagan estas horas: só un de cada 15 persoas traballadoras galegas 

cobra polas horas extra que fai, 52.800 de máis de 812.200 asalariadas fixeron no 

primeiro trimestre do ano horas extraordinarias. 

A existencia do autogoberno de Galicia xustifícase en acadar maiores cotas de 

benestar para o conxunto da súa poboación, moita dela conformada por persoas 

asalariadas, que neste momento están a realizar horas extras non remuneradas, o 

que constitúe un atentado aos seus dereitos laborais.  

Unha inspección de traballo transferida á CA de Galicia permitiría un mellor 

control desta situación, máis próximo e adaptado ás necesidades de inspección do 

noso mercado laboral, e deste xeito acadar con máis eficacia unha retribución 

xusta das persoas traballadoras polo traballo realizado como asalariadas. 
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Por todo o exposto, os deputados e a deputada asinantes formulan a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral ante a Comisión 3ª:  

1.- Coñece a Xunta cantas horas extras non retribuídas en cómputo total por 

trimestre se produciron neste ano 2019 no noso país? 

2.- Que medidas vai tomar a Xunta para que o control horario por parte das 

empresas sexa real e efectivo? 

3.-  Cantas postos de traballo estima a Xunta de Galicia que se poderían contratar 

en base ás horas extras, sumando as pagadas e as non retribuídas, no noso país? 

4. Estaría a Xunta de Galicia disposta a asumir as competencias en materia de 

Inspección de traballo para controlar os excesos de horas extras non remuneradas 

nin compensadas en tempo de descanso que se están a realizar no noso País? 

5.- En canto estima a Xunta que se incrementaría o PIB do noso país con todas 

esas horas extraordinarias se se realizasen de forma legal?  

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

Asdo: Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Davide Rodríguez Estévez 

Francisco Casal Vidal 

Deputada e deputados do G.P. Mixto. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 20/01/2020 19:10:53 

 

David Rodríguez Estévez na data 20/01/2020 19:11:11 

 

Francisco Casal Vidal na data 20/01/2020 19:11:21 

 

Paula Vázquez Verao na data 20/01/2020 19:12:01 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Francisco Casal Vidal, deputado pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, 

ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

A economía galega ven caracterizada en grande medida por unha profunda 

diverxencia entre as provincias do interior e as provincias atlánticas. 

Recentemente foi publicado un informe no cal se reflicte este feito. 

Dito informe fai referencia á evolución do emprendemento e supervivencia dos 

negocios a través da base de datos do RETA, isto é, Réxime Especial de 

Traballadores Autónomos. Así mentres na Coruña e en Pontevedra a cifra de 

autónomos aumentou, pasando de 151.700 afiliados no mes de xaneiro do 

vindeiro ano a 153.152 ao finalizar o mes de agosto, nas provincias de Lugo e 

Ourense produciuse un descenso. Nestas dúas provincias reduciuse o número de 

autónomos dende os 58.198 afiliados a 57.800 afiliados. 

Mais en xeral, o número de autónomos no noso territorio mantén unha evolución 

moi negativa. Concretamente en agosto rexistráronse un total de 210.974 

afiliados, o que significa a cifra mais baixa dende xaneiro do ano 2009, onde 

situaban nos 232.107,55. Incluso a cifra actual de afiliados a dito réxime resulta 

ser moi inferior a que se rexistrou nos anos 2012 e 2013, que viñan 

caracterizados por unha profunda crise económica e destrución de emprego; no 

ano 2012 a afiliación media foi de 215.826 e no ano 2013, de 213.845 afiliados. 

Se nos centramos agora na tarifa plana para autónomos, esta fomentou dende 

xaneiro a agosto deste ano 20.203 novas altas, o que implica unha media de 84 

novos autónomos por días. Mais sen embargo, o ritmo de destrución de negocios 

é maior. Para o mesmo período, déronse de baixa un total de 21.260 

emprendedores, o que se traduce nunha media de 88 peches ao día. Pero o feito 

mais destacable da tarifa plana é que na realidade soamente o 16 % dos 
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autónomos que se beneficiaron desta continúan dados de alta unha vez que 

rematan o período de cotización bonificada. Isto pon de manifesto o engano 

constante da Xunta cando trata de amosar o éxito do emprendemento en Galicia 

ou o éxito na recuperación no emprego. 

Finalmente, cando analizamos por provincias, de novo Ourense e Lugo rexistran 

os peores datos. En Ourense rexístranse 163 baixas e en Lugo, 158. Mais tamén 

se rexistran baixas nas principais cidades galegas; en Vigo as baixas acadan as 

115, na Coruña 92, en Santiago 48 e en Ferrol 27. Pero ademais as principais 

altas danse naqueles municipio costeiros, o que implica a forte dependencia do 

turismos nestas vilas. De feito as principais altas rexístranse no sector da 

hostalaría, xa que no que vai de ano houbo 881 altas. 

Ante o exposto, o Grupo Parlamentario Mixto presenta as seguintes preguntas: 

1. Que opinión lle merece á Xunta os datos expostos? 

2. Que valoración fai a Xunta das políticas sobre autónomos que levou a 

cabo? 

3. Que explicación da a Xunta sobre o fracaso da tarifa plana de autónomos 

en Galicia? 

4. Como explica a Xunta o desequilibrio existente entre as provincias do 

interior e as atlánticas? 

5. Ten pensado a Xunta desenvolver algún plan para paliar estes 

desequilibrios entre as provincias do interior e as atlánticas? 

6. Como valora a Xunta que as principais altas se produzan no sector da 

hostalaría? 

 

Santiago de Compostela, 10 de outubro de 2019. 

 

Asdo.: Francisco Casal Vidal 

Deputado do G.P. Mixto. 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Francisco Casal Vidal, Davide Rodríguez Estévez, Luís Villares Naveira e 

Paula Vázquez Verao, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto,  ao abeiro do artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para o súa resposta na Comisión 3ª, relativa ao 

Informe do CES sobre a economía de Galicia.                                                             

 

 

O último informe do CES (Consello Económico e Social de Galicia) é unha 

emenda á totalidade ás políticas económicas e sociais da Xunta de Galicia. Os 

datos aportados por este organismo desbotan a Galicia de ciencia ficción que en 

cada pleno do Parlamento presenta o presidente Feijóo. 

 

O peso da remuneración dos asalariados no conxunto da riqueza de Galicia é 

cada vez menor. Durante a etapa de Feijóo baixou do 46,9% ao 42,4%. 2.829 

millóns de € menos para remunerar o traballo. Un índice da precariedade que 

estamos a padecer.  

 

Galicia perdeu un total de 71.300 persoas activas entre 2008 e 2018, con especial 

incidencia entre os mais novos. Supón un ritmo de redución (-5,4%) que 

quintuplica o descenso medio do Estado (-1,1%). Contamos ademais coa segunda 

taxa de actividade mais baixa do Estado, cun 53,3%. 

 

Critica o CES que os fondos destinados a plans de emprego "víronse mermados 

de maneira acusada durante o período de crise económica”.  

 

Non se recuperan e o orzamentado non se executa, máis de 900 M€ sen executar 

nos últimos anos en políticas activas de emprego. 
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No eido da precariedade laboral. O CES pon como exemplo que en 2018 as 

persoas ocupadas a tempo parcial aumentaron un 2,6% en Galicia, seis veces 

mais que en España. Considera tamén que os poderes públicos deben favorecer a 

creación de empregos de calidade no ámbito dos coidados, e reducir a 

prevalencia do emprego informal no mesmo, efectuado na inmensa maioría por 

mulleres. 

 

Para aumentar o grao de inserción laboral das ensinanzas universitarias e da 

formación profesional, o CES propón introducir máis prácticas, ben 

remuneradas, de maneira que se fomente a incorporación ao mercado laboral e se 

poña freo a saída de poboación xove. 

 

Ante a situación mencionada anteriormente, O Grupo Mixto presenta a 

seguinte Pregunta ao Goberno para a sua resposta na Comisión 3ª: 

 

1.- Que opinión e conclusións saca o Goberno da Xunta de Galicia do Informe do 

CES sobre a economía de Galicia? 

 

2.- Que actuacións pensa desenvolver e como as vai reflectir nos orzamentos para 

o 2020 a Xunta de Galicia para tentar darlle a volta a estes datos tan negativos? 

 

Santiago de Compostela, 21 de xaneiro de 2020. 

 

Asdo.: Francisco Casal Vidal 

Davide Rodríguez Estévez 

Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Deputados e deputada do G.P. Mixto. 
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Francisco Casal Vidal na data 20/01/2020 19:21:48 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María del Carmen Rodríguez Dacosta, Luís 

Manuel Álvarez Martínez e María Luisa Pierres López, deputadas e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación 

Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

A autoestrada que une Santiago con Ourense, un dos eixes de dinamización do 

interior de Galicia, e actuación preferente dentro do Plan de reequilibrio territorial 

do Goberno presidido polo señor Emilio Pérez Touriño, está operativo en todo o 

seu trazado dende o ano 2009. No seu conxunto, o eixo de comunicación que 

enlaza a capital de Galicia con Ourense ten unha lonxitude de 87 quilómetros - 

aos que hai que sumar os 11,5 quilómetros que hai entre a ligazón coa A-52 e a 

Ponte do Milenio- e está dividido en dúas partes ben diferenciadas en canto a 

competencias e peaxes. O proxecto iniciouse baixo o mandato do PP, 

decantándose entón a Xunta de Galicia pola modalidade de autoestrada de peaxe 

baixo a competencia do Estado. Así as cousas, o tramo entre Santiago e Dozón 

ten consideración de autoestrada, a coñecida como AP-53, e a titularidade do 

devandito trazado corresponde ao Estado. O resto da infraestrutura, os 32,4 

quilómetros que van desde Dozón á A-52, é de titularidade autonómica, 

investindo a Xunta de Galicia un total de 178,9 millóns de euros na AG-53, como 

se coñece o tramo entre Dozón e a autovía Rías Baixas.  

 

O goberno presidido por Touriño plasmou o seu compromiso e aposta polo 

desenvolvemento do interior de Galicia liberando de peaxe esta autovía, 

inaugurada en outubro do 2007 no Carballiño -o primeiro tramo entre Dozón e 

Cea- e que se completou en abril de 2009 coa apertura ao tráfico do trazado final, 

os 14,1 km entre Cea e a A-52. 

 

 Os investimentos acometidos pola Xunta de Galicia presidida polos socialistas, 

desagréganse nos 62,8 millóns de euros destinados ao tramo Dozón-Cea; os 89,4 

millóns que custou o tramo Cea-Barbantes, os 4,4 millóns para a ligazón co 

municipio de Piñor,  e os 22,3 millóns de euros que se investiron no ramal que 

conecta a AG-53 con Maside e O Carballiño.  

 

O trazado desta vía de alta capacidade percorre os concellos de Punxín, Amoeiro, 

e Maside, na actualidade os dous primeiros non teñen aceso directo á mesma e a 

súa cidadanía non poden verse beneficiados e beneficiadas das vantaxes e o valor 
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engadido que supón o aceso a unha autovía. Tendo en conta esta situación, os 

representantes institucionais destes concellos solicitaron en numerosas ocasións 

dende a posta en marcha desta autovía, que a Xunta de Galicia proceda a efectuar 

as obras necesarias que fagan posible un enlace coa autoestrada que une Santiago 

con Ourense. 

 

Os beneficios que esta actuación reportaría a estes concellos da provincia de 

Ourense son fundamentais para o seu futuro socioeconómico, xa que a conexión 

directa coa autovía melloraría a calidade da mobilidade da cidadanía, reduciría os 

tempos dos percorridos, e sería determinante para o desenvolvemento desta zona 

da Galicia interior.  

 

 

O 9 de setembro de 2010 aprobouse por unanimidade na daquelas Comisión de 

Obras Públicas do Parlamento de Galicia, unha iniciativa do PSdeG 

transaccionada co PP na que se solicitaba á Xunta de Galicia “a estudar a 

execución dun enlace de comunicación dos concellos de Punxín, Amoeiro e 

Maside coa autovía AG-53, e que se poidan utilizar para iso as infraestruturas 

da futura área de servizo prevista no quilómetro 80+400 desta vía de alta 

capacidade que comunica Ourense con Santiago”. Dez anos despois deste 

acordo, non temos constancia de que o goberno de Feijoo puxera en marcha 

ningún tipo de actuación de cara a impulsar este enlace, e nin tan sequera se 

incluíu nestes 10 anos de goberno de Feijoo. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia a necesidade da execución dun enlace de 

comunicación dos concellos de Punxín, Amoeiro e Maside coa autovía 

AG-53? 

2. Dende o acordo ao que se chegou por unanimidade no Parlamento de 

Galicia o 09/10/2010, que iniciativas puxo en marcha a Xunta de Galicia 

para dar cumprimento a esta resolución da cámara galega? 

3. Cal foi a dotación orzamentaria das mesmas? 

4. Por que a Xunta de Galicia non proxectou durante estes dez anos, o enlace  

de comunicación dos Concellos de Punxín, Amoeiro e Maside coa autovía 

AG-53? 

5. Ten previsto proxectalo antes de que remate a lexislatura? 
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Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro de 2020 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julia Torregrosa Sañudo, Carmen Santos Queiruga, Luca Chao Pérez e 

Antón Sánchez García, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Grupo 

Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

3.ª, sobre o cumprimento por parte da Xunta de Galicia das recomendacións 

recollidas na Memoria sobre a Situación Económica e Social de Galicia 2018, 

elaborada polo Consello Económico e Social de Galicia. 

 

A Memoria Sobre a Situación Económica e Social de Galicia 2018, elaborada 

polo Consello Económico e Social Galicia, pon de manifesto a preocupación dos 

principais axentes económicos e sociais do noso país sobre a evolución recente 

da economía galega e os riscos que afronta  no futuro inmediato. 

Logo de catro anos de crecemento, o CES constata a desaceleración da economía 

galega, que xa se empeza a percibir no menor ritmo de crecemento dos principais 

indicadores económicos no ano 2018. O CES amosa a súa preocupación pola 

ralentización tanto do ritmo de crecemento da economía galega  coma das 

economías da nosa contorna, estatal e comunitaria, que pode por en perigo a 

continuidade do crecemento da produción e a mellora das condicións laborais e 

salariais deterioradas ao longo da crise. 

O CES sinala que esa moderación do ritmo de crecemento da economía galega 

vai acompañada, por primeira vez desde o ano 2006, dunha caída das 

exportacións que fai que a contribución da demanda externa ao crecemento do 

PIB fose negativa, nun escenario de tensión comercial entre as grandes potencias 

mundiais, de rexurdimento de políticas proteccionistas e de incerteza crecente no 

comercio internacional, que fai que a continuación da senda de crecemento do 
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PIB dependa exclusivamente da demanda interna. Nese contexto, o CES ve con 

preocupación a notable ralentización do ritmo de crecemento da industria 

manufactureira galega. 

O CES subliña que o dinamismo económico dos últimos catro anos non foi quen 

de frear a tendencia á redución da poboación activa, nin de corrixir a perda de 

peso da remuneración dos asalariados no PIB, provocando que, por sexto ano 

consecutivo, a remuneración de asalariados no ano 2018 en Galicia sexa inferior 

ao Excedente Bruto de Explotación, en contra do que acontece no resto do 

Estado. 

O CES denuncia que a recuperación do PIB non se está a reflexar na mellora das 

retribucións dos traballadores na mesma dimensión, nin está a ser suficiente para 

frear a fonda crise demográfica que atravesa Galicia, moito mais intensa que no 

resto do Estado. 

Non podemos esquecer que a propia Lei 6/1995, de 28 de xuño, pola que se crea 

o Consello Económico e Social de Galicia indica que a súa finalidade é a de 

“facer efectiva a participación dos axentes económicos e sociais na política 

socio-económica de Galicia”, e que o CES se configura como o “foro permanente 

de dialogo e deliberación entre os axentes económicos e sociais e a Xunta de 

Galicia”, dando resposta á “aspiración dos axentes económicos e sociais de que 

as súas opinións e propostas se atendan, no proceso de adopción de decisións” 

por parte do Goberno de Galicia. 

Por esa razón, as recomendacións do CES merecen unha especial consideración 

por parte dos Poderes Públicos de Galicia e dos representantes políticos e 

institucionais da sociedade galega.  

Polo exposto, o Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda formula a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión: 
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- Que medidas pensa adoptar a Xunta de Galicia para facer efectivas as 

recomendacións do CES recollidas na Memoria sobre a Situación 

Económica e Social de Galicia 2018? 

 

 Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

   Asdo.: Julia Torregrosa Sañudo 

    Carmen Santos Queiruga 

    Luca Chao Pérez 

    Antón Sánchez García 

  Deputadas e deputado do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Carmen Santos Queiruga na data 21/01/2020 09:44:50 

 

Luca Chao Pérez na data 21/01/2020 09:45:00 

 

Antón Sánchez García na data 21/01/2020 09:45:15 
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 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
D

nn
M

kX
5h

J5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

198901

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
8m

hU
M

X
lIO

1
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRODnnMkX5hJ5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG8mhUMXlIO1


 

   
Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julia Torregrosa Sañudo, Carmen Santos Queiruga, Luca Chao Pérez e Antón 

Sánchez García, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda,  ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3.ª, sobre 

a eficacia e a equidade de determinados beneficios fiscais aprobados polos 

gobernos de Núñez Feijóo. 

 

 

Desde o ano 2011, o Goberno de Núñez Feijóo incorporou entre as deducións 

autonómicas do IRPF dúas deducións polo investimento na adquisición de 

accións ou participacións sociais en entidades novas ou de recente creación e 

tamén polas cantidades investidas na adquisición de accións como consecuencia 

de acordos de ampliación de capital subscritos por medio do segmento de 

empresas en expansión no Mercado Alternativo Bursátil. 

No seu día, o Goberno galego presentou estes beneficios fiscais como unha 

medida para fomentar o investimento na Comunidade Autónoma, coa finalidade 

de impulsar a iniciativa privada para o fomento do emprego e a saída da crise 

económica. O Sr. Feijóo chegou incluso a presentar estes incentivos fiscais como 

medidas para conseguir a captación de investimentos e de empresas para o 

territorio galego. 

Logo de dez anos de vixencia destas deducións fiscais por participacións 

empresariais, compre avaliar a súa idoneidade desde o punto de vista da súa 

eficacia e tamén desde a óptica da equidade.  

É por iso que o Grupo Parlamentar do Grupo Común da Esquerda formula a 

seguinte pregunta para a súa resposta en Comisión: 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

- Cal foi o importe dos beneficios fiscais concedidos cada ano, desde a súa 

aprobación, en virtude da aplicación das deducións da cota íntegra do 

IRPF establecidas no artigo primeiro da Lei 15/2010, do 28 de decembro, 

de medidas fiscais e administrativas?. 

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

  Asdo.: Julia Torregrosa Sañudo 

   Carmen Santos Queiruga 

   Luca Chao Pérez 

   Antón Sánchez García 

  Deputadas e deputado do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 21/01/2020 09:57:10 

 

Carmen Santos Queiruga na data 21/01/2020 09:57:25 

 

Luca Chao Pérez na data 21/01/2020 09:57:35 

 

Antón Sánchez García na data 21/01/2020 09:57:49 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julia Torregrosa Sañudo, Carmen Santos Queiruga, Luca Chao Pérez e Antón 

Sánchez García, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3.ª, sobre 

a eficacia e a equidade de determinados beneficios fiscais aprobados polos 

gobernos de Núñez Feijóo. 

 

 

Desde o ano 2011, o Goberno de Núñez Feijóo incorporou entre as deducións 

autonómicas do IRPF dúas deducións polo investimento na adquisición de 

accións ou participacións sociais en entidades novas ou de recente creación e 

tamén polas cantidades investidas na adquisición de accións como consecuencia 

de acordos de ampliación de capital subscritos por medio do segmento de 

empresas en expansión no Mercado Alternativo Bursátil. 

No seu día, o Goberno galego presentou estes beneficios fiscais como unha 

medida para fomentar o investimento na Comunidade Autónoma, coa finalidade 

de impulsar a iniciativa privada para o fomento do emprego e a saída da crise 

económica. O Sr. Feijóo chegou incluso a presentar estes incentivos fiscais como 

medidas para conseguir a captación de investimentos e de empresas para o 

territorio galego. 

Logo de dez anos de vixencia destas deducións fiscais por participacións 

empresariais, compre avaliar a súa idoneidade desde o punto de vista da súa 

eficacia e tamén desde a óptica da equidade.  
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

É por iso que o Grupo Parlamentar do Grupo Común da Esquerda formula a 

seguinte pregunta para a súa resposta en Comisión: 

 

- Cantos contribuíntes se beneficiaron cada ano desas deducións?. 

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

  Asdo.: Julia Torregrosa Sañudo 

   Carmen Santos Queiruga 

   Luca Chao Pérez 

   Antón Sánchez García 

  Deputadas e deputado do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 21/01/2020 09:53:37 

 

Carmen Santos Queiruga na data 21/01/2020 09:53:53 

 

Luca Chao Pérez na data 21/01/2020 09:54:06 

 

Antón Sánchez García na data 21/01/2020 09:54:15 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julia Torregrosa Sañudo, Carmen Santos Queiruga, Luca Chao Pérez e Antón 

Sánchez García, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3.ª, sobre 

a eficacia e a equidade de determinados beneficios fiscais aprobados polos 

gobernos de Núñez Feijóo. 

 

 

Desde o ano 2011, o Goberno de Núñez Feijóo incorporou entre as deducións 

autonómicas do IRPF dúas deducións polo investimento na adquisición de 

accións ou participacións sociais en entidades novas ou de recente creación e 

tamén polas cantidades investidas na adquisición de accións como consecuencia 

de acordos de ampliación de capital subscritos por medio do segmento de 

empresas en expansión no Mercado Alternativo Bursátil. 

No seu día, o Goberno galego presentou estes beneficios fiscais como unha 

medida para fomentar o investimento na Comunidade Autónoma, coa finalidade 

de impulsar a iniciativa privada para o fomento do emprego e a saída da crise 

económica. O Sr. Feijóo chegou incluso a presentar estes incentivos fiscais como 

medidas para conseguir a captación de investimentos e de empresas para o 

territorio galego. 

Logo de dez anos de vixencia destas deducións fiscais por participacións 

empresariais, compre avaliar a súa idoneidade desde o punto de vista da súa 

eficacia e tamén desde a óptica da equidade.  
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

É por iso que o Grupo Parlamentar do Grupo Común da Esquerda formula a 

seguinte pregunta para a súa resposta en Comisión: 

- Cantos postos de traballo estables, a tempo completo, xeraron as empresas 

cuxos accionistas se beneficiaron destas deducións?.  

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

  Asdo.: Julia Torregrosa Sañudo 

   Carmen Santos Queiruga 

   Luca Chao Pérez 

   Antón Sánchez García 

  Deputadas e deputado do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 21/01/2020 09:49:56 

 

Carmen Santos Queiruga na data 21/01/2020 09:50:12 

 

Luca Chao Pérez na data 21/01/2020 09:50:23 

 

Antón Sánchez García na data 21/01/2020 09:50:33 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julia Torregrosa Sañudo, Carmen Santos Queiruga, Luca Chao Pérez e Antón 

Sánchez García, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3.ª, Sobre 

a eficacia e a equidade de determinados beneficios fiscais aprobados polos 

gobernos de Núñez Feijóo. 

 

 

Desde o ano 2011, o Goberno de Núñez Feijóo incorporou entre as deducións 

autonómicas do IRPF dúas deducións polo investimento na adquisición de 

accións ou participacións sociais en entidades novas ou de recente creación e 

tamén polas cantidades investidas na adquisición de accións como consecuencia 

de acordos de ampliación de capital subscritos por medio do segmento de 

empresas en expansión no Mercado Alternativo Bursátil. 

No seu día, o Goberno galego presentou estes beneficios fiscais como unha 

medida para fomentar o investimento na Comunidade Autónoma, coa finalidade 

de impulsar a iniciativa privada para o fomento do emprego e a saída da crise 

económica. O Sr. Feijóo chegou incluso a presentar estes incentivos fiscais como 

medidas para conseguir a captación de investimentos e de empresas para o 

territorio galego. 

Logo de dez anos de vixencia destas deducións fiscais por participacións 

empresariais, compre avaliar a súa idoneidade desde o punto de vista da súa 

eficacia e tamén desde a óptica da equidade.  
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 
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 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

É por iso que o Grupo Parlamentar do Grupo Común da Esquerda formula a 

seguinte pregunta para a súa resposta en Comisión: 

 

- Cal foi o número de empresas galegas que pasaron a cotizar no Mercado 

Alternativo Bursátil desde a aprobación destas medidas? 

 

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2020. 

 

  Asdo.: Julia Torregrosa Sañudo 

   Carmen Santos Queiruga 

   Luca Chao Pérez 

   Antón Sánchez García 

 Deputadas e deputado do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 21/01/2020 09:46:35 

 

Carmen Santos Queiruga na data 21/01/2020 09:46:48 

 

Luca Chao Pérez na data 21/01/2020 09:46:57 

 

Antón Sánchez García na data 21/01/2020 09:47:15 
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1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana 

Pontón Mondelo, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

 O tempo pasa e xa van aló varios anos de asentamento do tártago de patas 

amarelas entre nós. 

 Os danos son dificilmente cuantificables na súa totalidade pero facendo 

unha aproximación na merma de produción de mel, nos estragos na froita e 

demais cultivos as perdas son enormes. 

 Así mesmo son dificilmente calculables os danos no medio ambiente, no 

equilibrio dos nosos ecosistemas e a diminución da polinización debido ós 

estragos que fai entre os insectos polinizadores, nomeadamente na abellas. 

Sábese que hai investigacións en marcha, sábese tamén que nalgunhas 

delas hai resultados esperanzadores. Sábese tamén das precaucións e 

discrepancias a respecto do trampeo primaveral, do uso de biocidas, troianos etc. 
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2 

 

 

 Por todo o anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 7ª: 

-Que liñas de investigación hai abertas neste momento? 

-Que continuidade teñen no tempo? 

-Cales e de que xeito están sendo lideradas ou apoiadas polo goberno de 

Galicia? 

-Que logros se acadaron ata o de agora? 

-Que medios está poñendo o goberno galego para que vaian adiante estas 

investigacións? 

 

Santiago de Compostela, 06 de agosto do 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  
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Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 06/08/2019 09:59:24 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 06/08/2019 09:59:38 

 

María Montserrat Prado Cores na data 06/08/2019 09:59:45 

 

Noa Presas Bergantiños na data 06/08/2019 09:59:54 

 

Olalla Rodil Fernández na data 06/08/2019 10:00:03 

 

Ana Pontón Mondelo na data 06/08/2019 10:00:18 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana 

Pontón Mondelo, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

Xa ninguén dubida da gravidade da praga da nesperiña do castiñeiro tanto 

pola súa extensión xeográfica coma pola intensidade desta e dos danos que está a 

ocasionar nos soutos consolidados e nas plantacións que se están a facer de novo.  

Hai uns danos menos cuantificables que son os que ocasiona  naqueles 

castiñeiros que sen conformaren soutos, surten de castaña á poboación que aínda 

queda no rural e que canaliza os excedentes que estes castiros proporcionan e que 

supoñen un aporte, pequeno si pero que suma a moitos outros que dese xeito 

complementan os pequenos ingresos de moitas familias do rural actual. 

Diante do avance, consolidación e comportamento da praga nos diferentes 

territorios do País, nas diversas variedades de castiro, e os resultados xa 

cuantificables das soltas de Torymus efectuadas en anos anteriores, desde o BNG 

formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 7ª: 

- En que situación está a autorización do Mapama a respecto das 

condicións a observar para a solta de Torymus? 
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- Podemos cultivar, recoller... por nós mesmos este insecto? 

- Que criterios se van seguir esta temporada para regular as soltas de 

Torymus? 

- Que resultados dá o seguimento, se o hai, da evolución da praga e do 

torymus? 

- Que tipo de información, onde e cando se está dando á poboación en 

xeral e ós propietarios de soutos en particular a respecto destas e outras medidas? 

 

Santiago de Compostela, 06 de agosto do 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Xose Luis Rivas Cruz na data 06/08/2019 09:49:24 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 06/08/2019 09:49:34 

 

María Montserrat Prado Cores na data 06/08/2019 09:49:46 

 

Noa Presas Bergantiños na data 06/08/2019 09:49:55 

 

Olalla Rodil Fernández na data 06/08/2019 09:50:04 

 

Ana Pontón Mondelo na data 06/08/2019 09:50:17 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, Ana 

Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral en Comisión 

 

O 22 de xaneiro de 2019 publícase a Orde de 19 de decembro de 2018 pola 

que se establecían as bases reguladoras para a concesión de subvencións para a 

prevención dos danos causados ás fragas por incendios, desastres naturais e 

catástrofes, en montes veciñais en man común e en sociedades de fomento forestal, 

cofinanciadas co Fondo Europeo Agrícola de Desenvolvemento Rural (Feader) no 

marco do Programa de desenvolvemento rural de Galicia (PDR) 2014-2020 e que se 

convocaban para o ano 2019. 

 -Establecíase o prazo dun mes para presenta-las solicitudes o que nos 

situaba  no 23 de febreiro.   

 -No DOG do 15 de Xullo saen publicadas as axudas que foron 

concedidas. 

 -A partir de esta data os beneficiarios teñen que enviar, no prazo de 

10 días, un documento coas actuacións que pensan levar a cabo. 
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 -Os labores non poderán iniciarse mentres os servizos da Consellería 

de Medio Rural non informe favorablemente. Non consta prazo algún para a emisión 

deste informe. 

 -Os beneficiarios teñen ata o 31 de Outubro para face-los traballos 

aprobados na axuda. 

 Deste xeito e maneira estamos situados en pleno outono cando o 

período máis perigoso de incendios xa pasou, polo menos en teoría. 

 Os labores de prevención deben ser feitos en tempo, antes da ameaza 

dos lumes e antes de se converteren en combustible fácil, nunca se poderán facer 

despois do paso do lume. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en 

Comisión: 

--Cal é a razón para que a Consellaría de Medio Mural tarde 5 meses en sacar 

o listado das axudas concedidas ? 

--Canto tempo van tardar os servizos da Consellería de Medio Rural en 

responder ó documento descritivo das actuacións a levar a cabo? 

 

--Entende a Consellaría de Medio Rural que o prazo de execución dos 

traballos é tempo suficiente? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
O

Y
B

G
8F

Ith
6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

198917

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
8m

hU
M

X
lIO

1
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROOYBG8FIth6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG8mhUMXlIO1


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

 

--Entende a Consellería de Medio Rural que os meses de Agosto ,Setembro e 

Outubro é o tempo acaído para facer traballos de prevención na loita contra os lumes 

forestais? 

 

Santiago de Compostela, 30 de xullo de 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 30/07/2019 11:55:36 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 30/07/2019 11:55:52 
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María Montserrat Prado Cores na data 30/07/2019 11:55:59 

 

Noa Presas Bergantiños na data 30/07/2019 11:56:07 

 

Olalla Rodil Fernández na data 30/07/2019 11:56:18 

 

Ana Pontón Mondelo na data 30/07/2019 11:56:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, relativa á continua baixada na 

valoración da sanidade pública galega. 

 

Durante os últimos  nove anos, o Partido Popular con Núñez Feixóo como 

Presidente da Xunta  á cabeza, impulsou  todo tipo de medidas que afondaron no 

desmantelamento da sanidade pública: Redución de orzamentos, eliminación de 

máis de 2.000 profesionais, redución de máis de 700 camas nos hospitais 

públicos, privatización masiva de servizos... 

Os colectivos máis vulnerábeis están a sufrir máis cruelmente as 

consecuencias dos copagamentos e da  exclusión de fármacos do catálogo de 

prestacións farmacéuticas.s recortes teñen unha gravísima repercusión na 

prestación dos servizos sanitarios, no deterioro asistencial: fechamento de camas, 

colapsos de urxencias, sobrecarga laboral d@s traballador@s, aumento das listas 

de espera. 
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As enquisas recollen que a valoración da sanidade  cae, indicador do 

problema que está xerando o modelo sanitario de Feixóo e do PP, consistente en 

privatizacións, recortes e precarización da sanidade 

Desde a posta en marcha das políticas de recortes e privatizacións dos 

gobernos do Partido Popular desde o ano 2099, a sanidade pública entrou nun 

grave deterioro , como mostra deste deterioro o informe deste ano realizado pola 

Federación de Asociacións para a Defensa da Sanidade Pública, constata un 

descenso de tres postos no ranking de servizos sanitarios autonómicos, pasando 

da categoría de servizo regular (posto 9º) á de servizo deficiente (posto 12º). 

Segundo o barómetro sanitario o 3,9% d@s galeg@s  non recollen medicamentos 

nas farmacias por non poder pagalos 

A isto hai que engadir que o último informe da prestixiosa revista 

sanitaria The Lancet, publicado en maio de 2018, que valora a calidade e acceso 

aos sistemas de saúde, na que retrocedemos 11 postos na clasificación 

internacional de 195 países de todo o mundo, do 8º ao 19ª. 

 

Por estas razóns formúlanse as seguintes preguntas para a súa resposta 

oral na Comisión 5ª: 

Que actuacións vai realizar o Goberno galego diante da continua baixada 

na valoración da sanidade pública galega? 
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Considera o Goberno galego que a súa política sanitaria de recortes, 

privatizacións e desmantelamento non ten consecuencias? 

 

Santiago de Compostela, 21 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 21/01/2020 10:33:19 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 21/01/2020 10:33:27 

 

Noa Presas Bergantiños na data 21/01/2020 10:33:34 
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Olalla Rodil Fernández na data 21/01/2020 10:33:54 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 21/01/2020 10:34:01 

 

Ana Pontón Mondelo na data 21/01/2020 10:34:08 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Óscar Vilar Chento e José Manuel Pérez Seco, deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 7ª. 

 

O DOG Nº 43, con data 1 de marzo de 2018, publicaba a Orde da Consellería do 

Medio Rural con data 26 de febreiro de 2018, polas que se  establecían as 

excepcións ás normas de condicionalidade de aplicación de xurros e esterco da 

Orde do 6 de febreiro de 2018, pola que se regula a aplicación dos pagamentos 

directos á agricultura e á gandaría e das axudas ao desenvolvemento rural 

suxeitas ao sistema integrado de xestión e control.  

 

A dita orde dispoñía as excepcións á norma da BCAA 6 recollida no punto 2 do 

anexo VII da Orde do 6 de febreiro de 2018, en relación coa aplicación de xurros 

nas superficies agrícolas, para os beneficiarios dos pagamentos e axudas 

establecidas no seu artigo 23, figurando como excepcións as seguintes: 

 

1. A aplicación de xurros ou fraccións líquidas de dexeccións non se poderá 

efectuar con sistemas de aspersión con canón, a partir da data de 

publicación desta orde. 

2. O resto de aplicacións de xurro con sistemas de abano, poderase realizar 

mentres non se resolvan os condicionantes que deron lugar á súa 

excepción. 

  

Como segundo, tamén, engadía unha nova excepción ás establecidas na norma da 

BCAA 6 recollida no punto 2 do anexo VII da Orde do 6 de febreiro de 2018, en 

relación co enterramento dos estercos sólidos despois da súa aplicación, 

exceptuándose de tal obriga cando o uso do esterco se corresponda coas prácticas 

tradicionais.  

 

Todas estas excepcións, son excepcións á normativa medioambiental europea, e 

que están permitidas ás comunidades autónomas, como así indica a normativa 

estatal no Real decreto 1378/2018, de 8 novembro, referente á aplicación en 

España da Política Agrícola Común. Real decreto que, nun futuro próximo, terá 

que ser modificado para evitar  que os gandeiros do noso pais sexan penalizados 

nas axudas da PAC. 
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A Xunta de Galicia, acolleuse sempre a estas excepcións, xustificándose nos 

condicionantes propios da nosa comunidade autónoma e explotacións, como son; 

as razóns orográficas, climáticas, e socioeconómicas. Pero, co compromiso de só 

mantelas namentres non se ultimaran os traballos e estudos relativos a poñer fin a 

estas especiais circunstancias.  

 

Na actualidade, coa normativa europea en vigor desde o ano 2018, o que  

coñecemos é, que o Goberno galego se ten acollido a dúas moratorias, como 

anteriormente xa indicamos non  coñecemos nada do resultado que deberían  ter 

dado os estudos prometidos pola Consellería do Medio Rural desde hai dous 

anos. E, visto o visto, todo parece indicar que o fin último que motiva o  

acollemento a estas prórrogas, era, e segue a ser, evitar tan só o pago das multas 

aparelladas ao incumprimento da normativa medioambiental europea.  

 

Por iso os deputados que asinan preguntan: 

 

1ª) Cantos estudos ten ultimado a Consellería do Medio Rural sobre o asunto en 

cuestión? 

 

2ª) Cales foron os resultados? Segundo os estudos, cal, ou cales, son os mellores 

métodos de aplicación de xurros, e os que máis se adaptan ás nosas 

circunstancias?  

 

3ª) Que medidas a curto e medio prazo ten previsto adoptar a Consellería do 

Medio Rural? 

 

4ª) Ten pensado o Goberno galego establecer algún plan de axudas para  a 

modernización da maquinaria agrícola destinada á aplicación dos xurros?  

 

5ª) Ata cando ten previsto manter a excepción a Consellería do Medio Rural? 

Vaise manter na campaña 2020, en caso afirmativo  estipularao a futura orde que 

regulará a aplicación dos pagamentos directos á agricultura e á gandería e das 

axudas ao desenvolvemento rural para o exercicio 2020? 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xaneiro de 2020 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Oscar Vilar Chento na data 21/01/2020 11:57:26 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 21/01/2020 11:57:36 
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Á Mesa do Parlamento 

 

María Luisa Pierres López, Luís Manuel Álvarez Martínez e Patricia Vilán 

Lorenzo, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

A Lei 8/2012, do 29 de xuño, de vivenda de Galicia contempla no seu artigo 30 a 

obriga de depósito das fianzas no Instituto Galego da Vivenda e Solo para as 

persoas arrendadoras ou subarrendadoras de fincas urbanas, xa se trate de 

arrendamentos de vivenda ou de arrendamentos para uso distinto do de vivenda. 

 

O rexistro destas fianzas son as que se empregan para elaborar as táboas 

estatísticas que desde fai meses se poden observar na web do Observatorio 

Galego de Vivenda. Unhas táboas que amosan o aumento do prezo medio de 

aluguer nun 15 % en cinco anos, así como se está a producir un aumento do 

número de alugueres a partir dos 400 € e un descenso daqueles por debaixo desa 

cifra. 

 

A Lei 8/2012 de vivenda de Galicia contempla sancións de carácter leve, entre 

300 e 3 000 € para todos aqueles  casos nos que non se deposite as fianzas 

oportunas con cada contrato de arrendamento. 

 

En todo caso a lei contempla moitas outras sancións, leves, graves e moi graves, 

con sancións de ata 600.000€ que afectan a diversos incumprimentos das obrigas 

que figuran  na mesma. 

 

En todo caso para coñecer o verdadeiro éxito dunha lei é importante dar  a maior 

transparencia á evolución e comportamento de cada un dos puntos reflectidos 

nela. E non existe información nesta lei unha análise anual de todas as estatísticas 

que a deberan acompañar. Nunha materia de tanta sensibilidade como é a 

vivenda, e a dificultade ó acceso á mesma que se ten recrudecido nos últimos 

anos, creemos que non só é oportuno, senón imprescindible contar con todos os 

datos que permitan un mellor estudio e reformulación de medidas de impulso e 

control. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Dentro do labor inspector que por competencias corresponde ó Instituto 

Galego de Vivenda e Solo cal foi o tipo de sancións que se impuxeron 

desde a entrada en vigor da lei? 

2. Cales son as canles principais polas que se teñen detectado as diferentes 

infraccións que contempla a lei? 

3. Cal foi o total de cartos recadados e desagregados por anos en materia de 

sancións desde a entrada en vigor da lei? Cal foi o destino principal deses 

cartos recadados? 

4. Como cualifican o tipo de colaboración das diferentes administracións na 

detección das diferentes infraccións? 

5. Cree o Goberno que é posible mellorar a colaboración interinstitucional 

neste sentido, así como algún tipo de canle de colaboración cidadá para 

detectar posibles situacións infractoras? 

 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: María Luisa Pierres López 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Patricia Vilán Lorenzo 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Luisa Pierres López na data 21/01/2020 13:21:05 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 21/01/2020 13:21:17 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 21/01/2020 13:21:28 
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Á Mesa do Parlamento 

 

María Luisa Pierres López, Luís Manuel Álvarez Martínez e Patricia Vilán 

Lorenzo, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

A política de vivenda continua a ser un dos puntos máis febles do Goberno do Sr. 

Feijoo, e dos máis sangrantes para a cidadanía galega. 

 

As estatísticas e crecente demanda de vivenda pública a prezo asequible medra 

mes a mes. Exactamente en orde a 140 demandantes novos ó mes,  preto de 5 

demandantes novos ó día, desde maio do 2018, cun incremento en todos estes 

meses de practicamente 2.500 demandantes novos, e resultando un total de 

14.286 a día de hoxe. 

 

Son varias as vías que se deben traballar para resolver as necesidades destas 

familias demandantes e unha delas é a mobilización do parque de vivendas 

baleiras de Galicia. Non só para dar resposta ós colectivos máis vulnerables, 

senón a toda a sociedade. A falla de oferta de vivendas de aluguer no mercado 

libre está a dificultar o acceso por prezo e tamén por calidade das mesmas. 

 

Existe reticencia por parte dos posuidores das vivendas para poñelas no mercado 

en réxime de alugueiro de larga duración. Non se pode pensar que esta decisión 

que parece terse cronificado e estendido entre moitos propietarios e propietarias 

ten unha explicación baseada no capricho. 

 

Calquera persoa propietaria desexa unha rendibilidade para a súa vivenda. Porque 

ter unha vivenda baleira non só significa renunciar a ingresos, senón que  conleva 

gastos de mantemento e polo tanto perda de patrimonio. 

 

Unha das grandes razóns que alegan todas as persoas propietarias para non ofertar 

a súa vivenda baleira para o alugueiro é a inseguridade xurídica fronte ó impago. 

 

Son varias as comunidades autónomas que xa teñen posto en marcha medidas 

neste sentido e contemplan axudas para os propietarios de vivendas baleiras co 

fin  de cubrir o 100% do importe dun contrato de seguros fronte o impago e 

fronte a cuestións básicas como danos e posible reparacións por vandalismo, 
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impagos de recibos dos subministros da vivenda, defensa xurídica ou gastos de 

cerraxería. E contemplan tamén axudas para as obras de acondicionamento desas 

vivendas que precisen dunha posta a punto. 

 

En Galicia este tipo de medidas contémplanse no Programa de vivendas baleiras, 

pero as restricións deste programa na súa limitación da renda cun prezo máximo  

desmotivan a moitas persoas propietarias de vivendas que ou ben pola calidade 

ou pola superficie da súa vivenda consideran poderían aspirar a rendas superiores 

ás marcadas, que no mellor dos casos roldaría os 450 € nas principais cidades de 

Galicia. Un redondeo de prezos que ignora a realidade do mercado real e as 

diferencias entre zonas nas cidades, sendo as áreas centrais as que máis sofren os 

incrementos e a perda de vivendas que se destinan ó alugueiro turístico. 

 

Esta realidade é a que anima a moitos deles a incorporar as súas vivendas non 

tanto ó aluguer de longa duración senón máis ben ó aluguer como vivenda 

turística, conseguindo rendibilidades maiores en franxas temporais menores, o 

que favorece a maior dispoñibilidade sobre a vivenda en caso de ter que 

recuperala para o uso propio ou o dun familiar como residencia habitual. 

 

Polo tanto parece necesario incentivar a mobilización de todas as vivendas 

baleiras en Galicia e tratar de desprazar o interese das persoas propietarias polo 

aluguer turístico reducindo  principalmente os riscos que asumen cando ofertan a 

súa vivenda para o aluguer de longa duración. 

 

Incentivar a maior oferta de vivendas en aluguer de longa duración reducirá de 

forma natural os prezos medios de aluguer, dará resposta á necesidade de maior 

oferta de vivenda, e axudará a recuperar o equilibrio coa oferta de vivendas 

turísticas. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. É consciente do decrecemento acentuado do parque de vivendas postas en 

aluguer nos últimos anos en Galicia? 

2. Cree que está a existir un maior interese por parte das persoas propietarias 

por destinar as súas vivendas ó alugueiro turístico e non tanto ó alugueiro 

de longa duración? Se é así, que cree que explica ese interese? 

3. Considera este Goberno que o comportamento do mercado de aluguer de 

vivenda en Galicia precisa de medidas que incentiven a mobilización de 

máis inmobles? 
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4. Cree que o resultado de programas como o de vivenda baleiras teñen 

incentivado suficientemente as persoas propietarias en Galicia? 

5. Comparte este Goberno a idea de que un dos problemas maiores que se 

alega para non alugar unha vivenda por parte dunha persoa propietaria é a 

falta de seguridade xurídica ante impagos? 

6. Cree que se se minimiza esta reticencia, en vivendas que levan tempo 

baleiras, poderíase mobilizar moita máis vivenda para o alugueiro de longa 

duración en Galicia e con iso se regularían de forma natural os prezos 

medios de aluguer ó existir maior demanda? 

 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: María Luisa Pierres López 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Patricia Vilán Lorenzo 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Luisa Pierres López na data 21/01/2020 13:23:56 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 21/01/2020 13:24:08 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 21/01/2020 13:24:18 
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Á Mesa do Parlamento 

 

María Luisa Pierres López, Patricia Otero Rodríguez, Patricia Vilán 

Lorenzo e María Teresa Porritt Lueiro,  deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, e ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 1.ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza 

e Interior. 

 

A lexislación vixente establece claramente o uso non sexista da linguaxe,   

entendendo por tal a utilización de expresións lingüisticamente correctas 

substitutivas doutras, correctas ou non, que invisibilizan o feminino ou o sitúan 

nun plano secundario respecto do masculino. 

 

Así o recolle o Decreto lexislativo 2/2015, do 12 de febreiro, polo que se aproba 

o texto refundido das disposicións legais da Comunidade Autónoma de Galicia 

en materia de igualdade, así como o artigo 14 da Lei orgánica 3/2007, do 22 de 

marzo, para a igualdade efectiva de mulleres e homes. 

 

Consecuencia desta normativa, dende a Xunta de Galicia se vén elaborando un 

informe de impacto de xénero con anterioridade a aprobación de leis polo 

Parlamento de Galicia, o cal contén unha serie de suxestións encamiñadas a 

utilización dunha linguaxe inclusivo e non sexista. 

 

Pero este informe, actualmente habitual, soamente realízase dende a aprobación 

da normativa devandita, polo que existen abundantes exemplos de lexislación 

cunha utilización de linguaxe sexista. 

 

O paso do tempo vai facendo que cada vez a normativa en vigor conteña unha 

linguaxe menos sexista, ao derrogar, modificar ou actualizar diversas normas 

lexislativas, pero é preciso promover a erradicación da linguaxe sexista, posto 

que, aínda por desgracia,  existen abundantes disposicións que conteñen unha 

linguaxe sexista non desexada. 

 

Acaso destaque neste ámbito, a normativa en vigor sobre o “Valedor” do Pobo de 

Galicia, que mantén tal nome incluso logo da aprobación de varias modificacións 

lexislativas. Denominación que contrasta co feito de que, tanto no pasado como 

na actualidade, tal institución estea ocupada por unha muller. 
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A nivel lexislativo poden citarse outros exemplos, como son, entre outros, as leis 

autonómicas que regulan a varios colexios profesionais, como a de “podólogos”, 

de “educadores sociais” ou de “protésicos”; ou a lei de confrarías de 

“pescadores”; ou, no ámbito da sanidade, a relativa a historia clínica “dos” 

pacientes. 

 

Son expresión que compre modificar e substituír por outras que eviten formas 

discriminatorias ou androcéntricas, de modo que a terminoloxía empregada estea 

en harmonía co principio de igualdade de sexos. Así o recolle mesmo o artigo 97 

das Directrices de técnica normativa aprobadas en Galicia.  

 

Faise pois convinte tomar as medidas precisas para contribuír dende a Xunta de 

Galicia a instaurar unha política de igualdade, para o cal a nosa linguaxe debe ser 

igualitaria, non discriminatoria, inclusiva e non androcéntrica, estando libre de 

estereotipos sexistas. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Entende o Goberno que o espírito polo que foi aprobado o Decreto 

lexislativo 2/2015 ten que outorgar a debida prioridade á revisión das leis 

autonómicas xa en vigor para corrixir a linguaxe sexista contida nas 

mesmas? 

2. Ten realizado o Goberno algunha xestión neste sentido? 

3. Cal é o prazo que contempla o Goberno para a urxente revisión e 

corrección do linguaxe sexista contido na lexislación autonómica 

actualmente en vigor? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xaneiro de 2020 

  
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Luisa Pierres López na data 21/01/2020 13:41:54 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 21/01/2020 13:42:20 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 21/01/2020 13:42:33 
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María Teresa Porritt Lueiro na data 21/01/2020 13:42:48 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

No final dun ano ou inicio do seguinte os picos de afectación da gripe tenden a 

incrementar a actividade sanitaria en urxencias e, nos casos máis afectados, os 

ingresos hospitalarios. Estes problemas tenden a agravarse en casos de persoas 

con maiores dificultades, especialmente os nosos maiores que presentan máis 

dificultades para confrontar coa enfermidade. 

 

A posible previsión temporal desta afectación permite prever un protocolo de 

actuación, e ter unha estimación de persoal necesario para incrementar no plano 

asistencial. A afectación do pico da gripe chegou este ano 2020 incluso máis 

tarde do previsto, co que non existiu problema de imprevisibilidade ou de 

inexistencia de profesionais a disposición. 

 

Non en tanto, e como tende a ocorrer demasiado frecuentemente nestes recentes 

anos, foron coñecidas situacións de saturacións excesivas en centros hospitalarios 

de Galicia. Así, urxencias dos complexos hospitalarios de Santiago, A Coruña ou 

Ourense foron especialmente afectados polo incremento de pacientes. 

 

Os protocolos de actuación deseñados pola Consellería de Sanidade son rácanos 

en recursos humanos, e buscan resolver a situación cunha moi limitada aportación 

de recursos e persoal a un sistema que xa ven sufrindo recortes nos últimos anos 

que reducen a súa capacidade asistencial. Engadido a isto, non é coñecido o plan 

de continxencia deseñado, que xa foi obxecto de solicitude durante os anos 

previos e nunca facilitado polo Goberno galego, o que impide aportar e ofrecer 

alternativas, tanto a profesionais como representantes sindicais e políticos. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia a resposta fronte o pico da gripe dados os 

episodios de saturación en diversos centros hospitalarios nestas últimas 

datas? 
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2. Que incidencia tivo a campaña de vacinación na poboación xeral e, de 

maneira específica, nos colectivos de especial interese? 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Noela Blanco Rodríguez 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 21/01/2020 14:05:17 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 21/01/2020 14:05:27 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez, deputada do Grupo Parlamentar Grupo Común da Esquerda,  

ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión 6.ª, sobre a 

execución dos fondos FEDER para potenciar as políticas de Investigación, 

Desenvolvemento Tecnolóxico e Innovación. 

 

 

Segundo o informe máis recente sobre Avaliación dos Obxectivos e Resultados 

da Estratexia do Programa Operativo FEDER 2014-2020, elaborado pola 

Consellería de Facenda, a finais do ano 2018 a Xunta de Galicia tiña executado 

menos do 25% dos fondos FEDER recibidos para potenciar as políticas de 

Investigación, Desenvolvemento Tecnolóxico e Innovación. 

A propia Consellería de Facenda cualifica como “baixo” o grao de eficacia 

financeira acadado a 31 de decembro de 2018 no Eixo 1, con 21.9 Millóns de € 

executados dun total de 178 Millóns de € asignados a este eixo no total do 

Período de programación, apenas un 11,7%, e moi lonxe dos obxectivos 

establecidos pola propia Xunta de Galicia para o ano 2018, fixados en 89 Millóns 

de €. 

É especialmente preocupante que, transcorridas máis de dúas terceiras partes do 

período de programación, o grao de execución dos fondos destinados a I+D+I 

sexa tan baixo, e que existan prioridades de investimento vinculadas á 

Investigación e a Innovación, coma o Investimento privado combinado con 

axuda pública en proxectos de Innovación ou I+D, cun grao de execución 

inferior ao 5% do total dos fondos previstos, ou o Número de investigadores que 

traballan en instalacións melloradas con infraestruturas de investigación, na que 
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a finais de 2018 non se tiña executado nin un só €. 

Lonxe de acercarse ao obxectivo 1.7% do PIB, fixado pola Xunta de Galicia no 

Plan Estratéxico 20015-2020, nos últimos dez anos de gobernos do Partido 

Popular, o gasto en I+D+I en Galicia perdeu peso no conxunto do PIB, pasando 

do máximo nivel acadado no ano 2008, do 1.04% ao 0.94% no ano 2018. 

Nese ano 2018, último ano con orzamentos liquidados, os recursos destinados 

inicialmente ás políticas de I+D+I foron minorados ao longo do exercicio en case 

20 Millóns de €, un 12,7% dos créditos iniciais, e o grao de execución apenas 

acadou o 70% dos créditos iniciais.   

Namentres, as universidades galegas languidecen por falla de fondos para o 

sistema de financiamento e a Xunta impulsa a creación dunha universidade 

privada, ao tempo que crece o número de investigadores galegos que teñen que 

procurar destinos no estranxeiro onde desenvolver as súas carreiras profesionais. 

 

Por todo o exposto, a deputada asinante presenta as seguintes preguntas para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 

1. Cales son as causas que xustifican este baixísimo nivel de execución dos 

Fondos Europeos recibidos para o impulso das políticas de I+D+I en Gali-

cia? 

2. Que medidas pensa adoptar a Xunta de Galicia para fortalecer as universi-

dades públicas galegas? 

3. Como xustifica a Xunta de Galicia a desviación do Gasto total en I+D+I a 

respecto dos obxectivos declarados no Plan Estratéxico Galicia 2015-

2020? 
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4. Que medidas vai adoptar a Xunta de Galicia para garantir que os investi-

gadores galegos poidan desenvolver as súas carreiras profesionais en uni-

versidades e centros de investigación do noso País. 

 

Santiago de Compostela, 21 de xaneiro de 2020. 

 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

  Deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luca Chao Pérez na data 21/01/2020 14:17:01 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro do 

disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 5ª. 

 

En novembro de 2019 a Xunta anunciou a supresión das ensinanzas de Bacharelato no IES 

Universidade Laboral de Culleredo con carácter inmediato para o vindeiro curso 2020-21. 

Estas ensinanzas pasarían a ser asumidas polo IES Rego de Trabe, que ao non contar con 

espazo nas instalacións actuais empregaría o edificio “Mariñas”, pertencente ao IES 

Universidade Laboral e situado no recinto escolar deste último centro. 

Esta decisión de eliminar ensinanzas dun centro único como a Universidade Laboral, con 

premios de excelencia educativa,  tomouse sen diálogo no seo dos consellos escolares. 

Asemade, o alumnado cursaría o bacharelato nun edificio apartado do resto do IES Rego de 

Trabe, cunha estrada moi transitada polo medio, nun edificio que, ademais, carecería da 

dotación necesaria (instalacións deportivas, departamentos, orientación, dirección, 

fotocopiadora, cafetería…). 

Por outra parte, alén dos premios educativos, a Universidade Laboral aumentou a demanda. 

É preciso chegar a un consenso educativo en Culleredo, e que a Xunta e o Concello tomen 

en serio o que ocorre nun dos únicos concellos onde medra a poboación na comarca, cun 

PXOM que prevé chegar aos 40.000 habitantes. Co rural abandonado, desprázase ao 

alumnado a partir dos 11 anos para a zona urbana, mentres hai desprazamentos diarios de 

alumnado de infantil e primaria dende a zona urbana ao CEIP de Tarrío, ubicado na zona 

rural. Así, nenos e nenas pasan o día no autobús, algúns ata unha hora para chegar a casa, 

sen solucións complementarias de comedor que lles dean alivio á situación. 

Esta maneira de actuar levou a ter dous institutos colapsados mentres na Universidade 

Laboral se conta con aulas libres, así coma un centro de Primaria na zona urbana inaugurado 

hai dous anos, utilizando o 20% da súa capacidade. 

 

Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte pregunta á Xunta de Galicia: 
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- Que criterios técnicos e económicos seguiu a Xunta para tomar a decisión de suprimir o 

bacharelato na Universidade Laboral de Culleredo? 

 

- Por que a Xunta toma a decisión de eliminar o bacharelato na Universidade Laboral de 

Culleredo sen diálogo coas comunidades educativas? 

 

- Vai a Xunta dialogar coas comunidades educativas de Culleredo para elaborar un novo 

mapa educativo? 

 

- Vai a Xunta mellorar a oferta educativa no rural de Culleredo? 

 

- Vai a Xunta manter a oferta educativa en Culleredo nas mellores condicións de 

instalacións e medios? 

 

- Considera a Xunta que a oferta educativa en Culleredo está axeitada ás necesidades? 

 

Santiago de Compostela, 21 de xaneiro de 2020. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 21/01/2020 16:20:59 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez, Luís Villares Naveira, Paula Vázquez Verao e 

Francisco Casal Vidal, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

Na provincia de Lugo hai unha praga de rato-toupa que está afectando aos 

concellos de alta montaña, entre eles dos máis afectados As Nogais, Baralla, 

Navia de Suarna, Cervantes, Folgoso do Courel, Pedrafita do Cebreiro, Samos e 

Triacastela que afecta a unha superficie, segundo a Xunta de 1630 hectáreas e 

2995 parcelas e ronda o millón e medio de euros en perdas, nunha estimación de 

momento provisional por parte de sector primario. 

 

Agora mesmo, a Xunta ademais de non dar solución ás perdas millonarias que 

van ter os gandeiros e agricultores pola falta de plantas (o rato-toupa come a raíz 

das plantas, impedindo que medre pois a herba que alimentará ao gando) 

permitiu que se fixese unha gran batida de raposas, depredador secundario do 

rato-toupa en Láncara, Triacastela e Sarria o sábado 18 de xaneiro de 2020.  

 

O campionato galego de caza de raposo comezou ás 7.00 da mañá en Sarria con 

polémica. Íase celebrar en Monforte e suspendeuse porque non tiña permiso do 

Xefe de servizo Provincial do Patrimonio Natural de Lugo, da Consellería de 

Medio Ambiente; e trasladouse a Sarria, Triacastela e Láncara. 

 

Podemos atribuír este exceso de rata toupa a causas naturais, e circunstancias 

excepcionais de alimento e reprodución e tamén, que non conten con número de 

depredadores naturais, entre os que se constata unha mingua constante de 

raposos, á pouca supervivencia das crías destes e as batidas indiscriminadas 

autorizadas pola Xunta desta especie, consumidora en superficie das ratas toupa. 
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Non hai estudos fiables e non de parte, porque evidentemente a Federación 

Galega de Caza interésalle dicir que hai raposos en abundancia para que se 

celebren estes campionatos en Galicia.  Non existen informes científicos que 

avalen nin a presencia descontrolada de raposos nos montes nin a súa caza para 

facer un control poboacional, xa que non hai un censo da poboación real dos 

mesmos. 

 

A Federación Rural Galega (FRUGA) reclamou sen éxito a paralización do XXV 

campionato que se previa inicialmente na zona do Iribio, unha zona afectada pola 

rato-toupa, alegando xustamente que na zona de Triacastela e Láncara hai exceso 

deste roedor que complicaría inda máis xusto pola permisividade da Xunta na 

realización da cacería de raposos, que depredan os ratos-toupa na superficie, 

axudando ao seu control. 

 

Denunciaron tamén tanto a FRUGA e o sector gandeiro e da agricultura as perdas 

calculadas arredor do millón e medio de euros, e que a Xunta non puxo ningunha 

cantidade enriba da mesa para axudar ás explotacións afectadas. 

 

Por todo o exposto os deputados que subscriben formulan a seguinte pregunta á 

Xunta de Galicia, para a súa resposta oral na Comisión 7ª: 

 

1.- Ten a Xunta informes independentes da proliferación do raposo en Galicia? 

En caso afirmativo, pode trasladar dito informe a este cámara? Hai enfermidades 

nesta especie que podan por en perigo a saúde da cabana gandeira en extensivo 

en Galicia? 

 

2.- Por que autorizou a Consellería de Medio Ambiente a batida de raposos nas 

zonas afectadas pola praga de ratos –toupa? Pensa a Xunta que o número de 

exemplares de raposo abatidos non terían incidencia significativa sobre o control 

poboacional deste roedor? É unha especie foránea ou autóctona? 
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3.- Reuniuse a Xunta coas partes afectadas pola proliferación da rato-toupa? 

Propuxéronse algún tipo de medidas para atallar este problema no sector primario 

desde a Xunta? 

 

4.- Considera a Xunta que é bo financiar campionatos de raposos, que inda que 

dentro do que permite a normativa non son convenientes neste momento pois 

poden incidir no control natural que exercen os raposos sobre os roedores?  

 

5.- Vai a Xunta establecer unha liña de axudas para as explotacións afectadas 

pola praga de rata-toupa? 

 

Santiago de Compostela, 21 de xaneiro de 2020. 

 

Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Francisco Casal Vidal 

Deputados e deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 21/01/2020 17:53:01 

 

Luis Villares Naveira na data 21/01/2020 17:53:12 

 

Paula Vázquez Verao na data 21/01/2020 17:53:21 

 

Francisco Casal Vidal na data 21/01/2020 17:53:31 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julia Torregrosa Sañudo, Luca Chao Pérez, Carmen Santos Queiruga e Antón 

Sánchez García, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión 3.ª, sobre 

a normativa autonómica reguladora dos medios de comprobación do valor dos 

inmobles no ámbito dos impostos de sucesións e doazóns e transmisións 

patrimoniais e actos xurídicos documentados. 

 

 

No mes de xuño de 2018, a Sala III, do Contencioso-Administrativo, do Tribunal 

Supremo, ditou a sentenza 943/2018, establecendo como doutrina que o método 

de comprobación do valor real de inmobles, para os efectos do cálculo do 

Imposto sobre Transmisións Patrimoniais, que posibilita a Lei Xeral Tributaria, 

consistente en multiplicar o valor catastral por un coeficiente, non é idóneo nin 

adecuado, salvo que se complemente cunha comprobación directa por parte da 

Administración do inmoble concreto sometido a valoración.   

O Supremo establece como doutrina que “o método de comprobación consistente 

na estimación por referencia a valores catastrais, multiplicados por índices ou 

coeficientes (artigo 57.1. b) da Lei Xeral Tributaria) non é idóneo, pola súa 

xeneralidade e falta de relación co ben concreto de cuxa estimación se trata, para 

a valoración de bens inmobles naqueles impostos en que a base impoñible vén 

determinada legalmente polo seu valor real, salvo que tal método se 

complemente coa realización dunha actividade estritamente comprobadora 

directamente relacionada co inmoble singular que se someta a avaliación”.   

Engade que a aplicación dese método de comprobación “non dota á 
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Administración dunha presunción reforzada de veracidade e acerto dos valores 

incluídos nos coeficientes, figuren en disposicións xerais ou non”, así como que 

“a aplicación de tal método para rectificar o valor declarado polo contribuínte 

esixe que a Administración exprese motivadamente as razóns polas que, ao seu 

xuízo, tal valor declarado non se corresponde co valor real, sen que baste para 

xustificar o inicio da comprobación a mera discordancia cos valores ou 

coeficientes xerais publicados polos que se multiplica o valor catastral”.  

E ademais, deixa claro a quen corresponde a carga da proba neste terreo: “o 

interesado non está legalmente obrigado a acreditar que o valor que figura na 

declaración ou autoliquidación do imposto coincide co valor real, sendo a 

Administración a que debe probar esa falta de coincidencia”.  

Aínda que esta sentenza é de aplicación xeral e establece doutrina, a Xunta de 

Galicia segue sen modificar a normativa autonómica de aplicación para 

comprobación do valor dos inmobles no ámbito dos impostos de sucesións e 

doazóns e transmisións patrimoniais e actos xurídicos documentados. 

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan a seguinte Pregunta: 

  

- Que medidas ten adoptado a Xunta de Galicia para adaptar a normativa 

autonómica, reguladora dos medios de comprobación do valor dos inmo-

bles no ámbito dos impostos de sucesións e doazóns e transmisións patri-

moniais e actos xurídicos documentados, á doutrina establecida pola sen-

tenza 943/2018 do Tribunal Supremo, do 5 de xuño de 2018? 

Santiago de Compostela, 21 de xaneiro de 2020. 

 

  Asdo.: Julia Torregrosa Sañudo 

   Luca Chao Pérez 
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   Carmen Santos Queiruga 

   Antón Sánchez García 

  Deputadas e deputado do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julia Torregrosa Sañudo na data 21/01/2020 18:06:01 

 

Carmen Santos Queiruga na data 21/01/2020 18:06:11 

 

Luca Chao Pérez na data 21/01/2020 18:06:22 

 

Antón Sánchez García na data 21/01/2020 18:06:34 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

  

Julia Torregrosa, Luca Chao e Ánxeles Cuña, deputadas pertencentes ao grupo 

parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do recollido no artigo 156 

do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa res-

posta oral na Comisión 4ª. 

 

A mesma historia repítese tódolos anos. Dende a oposición denunciamos que en 

moitos centros escolares hai pingueiras, que as cafeterías non están acondiciona-

das, que non hai calefacción nas aulas... sen que o Goberno de Núñez Feijóo faga 

o que lle corresponde para solucionalo.  

 

O presente curso comezámolo denunciando que numerosos centros volveran á 

rutina con obras pendentes de rehabilitación, vulnerando, deste xeito, o dereito a 

unha educación digna e de calidade. Foi o caso do CEIP de Cervo, do CEIP nº1 

de Foz, do Instituto Monelos da Coruña e do IES de Arzúa, entre outros. Agora, 

cómpre sumar un centro máis á lista de agraviados pola mala xestión das obras. 

 

O fin de semana do 18 de xaneiro os obreiro volveron ao colexio Frei Luis de 

Granada, de Sarria, para apuntalar os patios, os corredores e as aulas. Non é a 

primeira vez que acontece algo semellante no centro. Fai oito anos xa se tiveran 

que arranxar grandes gretas nas paredes. 

 

Ante esta situación, a totalidade do claustro decidiu non dar clase e os pais e nais 

optaron por non levar aos nenos e nenas ao colexio. Os docentes esixen que a 

Xunta de Galicia garanta a seguridade do alumnado e do persoal do colexio antes 

de retomar a súa actividade normal.  

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
M

K
N

L0
IIg

V
8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

198948

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
8m

hU
M

X
lIO

1
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROMKNL0IIgV8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG8mhUMXlIO1


 

   
Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en comisión. 

 

 Que vai facer a Xunta de Galicia para garantir que as obras do colexio Frei 

Luis de Granada, de Sarria, non comprometen nin a seguridade do alumnado 

e do persoal do centro, nin a continuidade da actividade lectiva?  

 

Santiago de Compostela, a 21 de xaneiro de 2020. 

 

Asdo.:  Julia Torregrosa Sañudo. 

  Ánxeles Cuña Bóveda. 

  Luca Chao Pérez. 

 

  Deputadas do G. P. Grupo Común da Esquerda.  

 

   

    

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julia Torregrosa Sañudo na data 21/01/2020 18:11:52 

 
María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 21/01/2020 18:12:04 

 
Luca Chao Pérez na data 21/01/2020 18:12:12 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julia Torregrosa Sañudo, Carmen Santos Queiruga, Luca Chao Pérez e Antón 

Sánchez García, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3.ª, sobre 

a evolución das exportacións galegas no ano 2019. 

 

 

A economía galega crece menos que a media do conxunto da economía española. 

Segundo os datos mais recentes, no terceiro trimestre de 2019, o PIB galego 

medrou dúas décimas por debaixo da media da economía española en termos 

interanuais, acadando o nivel de crecemento mais baixo nun terceiro trimestre 

desde o ano 2014. 

Este diferencial de crecemento negativo con respecto á media estatal explícase en 

parte por un comportamento diferencial das exportacións. 

No ano 2018, a contribución do sector exterior ao crecemento do PIB galego foi 

negativa, e todo parece indicar que no 2019 volverá a selo. 

Segundo os datos do Barómetro Exportador de Galicia (Baexga) elaborado polo 

Foro Económico de Galicia, no ano 2019 as exportacións galegas creceron por 

debaixo da media española en oito dos dez meses coñecidos. De feito, a 

economía galega é, no conxunto do Estado, a segunda que presenta un peor 

desempeño exportador, só superada polas Illas Baleares. 

Ate setembro de 2019, en termos interanuais, as exportacións galegas presentan 

unha variación negativa do 6.1%, acumulando un diferencial negativo de 4.5 

puntos porcentuais con respecto á media da economía española. 

Esta evolución negativa non só se ve reflexada no volume das exportacións, 
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 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

senón tamén no número de empresas exportadoras. Entre xaneiro e setembro de 

2019 o número de empresas exportadoras reduciuse en Galicia nun 1,5%, 

mentres que no Estado aumentaba nun 1,4%.  

Este comportamento das exportacións, xa de por si suficientemente preocupante, 

vese agravado polo feito de que tamén está a afectar aos dous sectores 

tradicionalmente mais exportadores da economía galega: o sector da automoción 

e o sector da confección téxtil, sen que, aparentemente, a Xunta de Galicia estea 

a adoptar ningunha medida para corrixir esta situación. 

É por iso que o Grupo Parlamentar do Grupo Común da Esquerda formula as 

seguintes preguntas en Comisión: 

1. Cales son as causas que explican o peor comportamento das exportacións 

galegas con respecto á media da economía española no ano 2019? 

2. Que medidas pensa adoptar a Xunta de Galicia para fomentar a competiti-

vidade dos produtos galegos nos mercados internacionais? 

3. Dispón a Xunta de Galicia de medidas específicas para frear a caída das 

exportacións galegas nos dous sectores tradicionalmente mais exportado-

res da nosa economía? 

4. Cales son as consecuencias en termos de emprego deste mal desempeño 

exportador da economía galega?. 

 

Santiago de Compostela, 21 de xaneiro de 2020. 

 

  Asdo.: Julia Torregrosa Sañudo 

   Carmen Santos Queiruga 

   Luca Chao Pérez 

   Antón Sánchez García. 

 Deputadas e deputado do G.P. Grupo Común da Esquerda. 
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Á Mesa do Parlamento 

 

María Luisa Pierres López, Luís Manuel Álvarez Martínez e Patricia Vilán 

Lorenzo, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

O plan de vivendas baleiras é un programa deseñado pola Xunta de Galicia e 

posto en marcha en xuño do 2016 para a mobilización de vivendas baleiras en 

toda Galicia e a súa posta a disposición para o aluguer con prezos reducidos. 

 

O fracaso acumulado ata o momento deste programa tense atribuído 

principalmente á falla de incorporación dos concellos ó mesmo. 

 

Algo que parece non sosterse precisamente cos datos daqueles que si se sumaron, 

ó redor de 75 concellos. 

 

Entre todos eles só teñen mobilizado un total de 25 vivendas, isto é unha vivenda 

por cada tres concellos. E tan só se teñen adxudicado 14 das 25 dispoñibles. 

 

No seu día xa foi debatido en Comisión parlamentaria os factores que impedían 

que este plan prosperase axeitadamente, e tomando como base o que ten 

acontecido nos preto de 75 concellos incorporados ó plan. 

 

A reticencia principal provén das persoas propietarias. E é que estes manifestan 

como pouco atractivo que a rebaixa considerable dos prezos de aluguer, respecto 

do mercado real, se vexa compensado tan só cun seguro de garantía de cobro de 

aluguer, ou unha pequena subvención para a súa mellora no caso de precisala. 

 

Sabendo que cidades e vilas con demanda significativa de vivendas como 

Ourense, Cambre, Vilagarcía de Arousa, Santiago de Compostela, Marín, Arteixo 

ou Cangas do Morrazo si se teñen incorporado ó programa, e tamén con escaso 

ou nulo éxito,  as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Canto máis tempo vai a apostar este Goberno polo actual Programa de 

vivendas baleiras que só ten conseguido mobilizar unha vivenda por cada 

tres concellos adheridos ó mesmo? 
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2. Están a valorar cambios no programa actual? No caso de ser así,  cando os 

pensan implementar? 

3. Teñen comentado cos 75 concellos adheridos ó programa, algúns con forte 

demanda de vivenda, cales son as razóns que detectan como principais 

problemas para o fracaso continuado deste programa? 

4. Creen que este programa podería ter máis éxito se a limitación por parte 

dos propietarios dos prezos de aluguer se vise compensada con outras 

vantaxes máis alá do seguro, como outros beneficios fiscais como a 

exención no imposto da renda dos ingresos do aluguer? 

5. Cal é o listado desglosado por concellos de vivendas ofertadas e 

adxudicadas desde o 2016 ? 

 

 

Pazo do Parlamento, 20 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: María Luisa Pierres López 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Patricia Vilán Lorenzo 

 Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia  

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

 

María Luisa Pierres López, Noela Blanco Rodríguez e Luís Manuel Álvarez 

Martínez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 2.ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e 

Servizos. 

 

A xuventude galega podería apoderarse da mítica frase: “Houston, temos un 

problema”. Pero neste caso, dicindo “Galicia, temos un problema”.  E é que a 

autonomía residencial da poboación moza en España, e tamén en Galicia, atópase 

en mínimos históricos. 

 

Os últimos datos do informe do Observatorio de Emancipación do Consello da 

Xuventude de España son claros ó respecto. 

 

A opción de emancipación das mozas e mozos galegos entre 16 e 29 anos 

depende da cesión ou herdanza de vivendas familiares, a máis elevada de España. 

Mentres que aquelas e aqueles que non teñen esa opción privilexiada, quedan de 

forma máis severa que no resto de España excluídos do acceso á mesma tanto en 

réxime de propiedade como de aluguer. 

 

De feito o informe expón como por si mesma, unha persoa moza galega 

dificilmente podería costearse a compra dunha vivenda libre xa que, nin lle sería 

posible dedicar menos do 30 % do seu salario neto ao pago das cotas hipotecarias 

(actualmente o custo de acceso ó mercado da vivenda ascende ó 49,6 %), nin é 

moi probable que estea traballando e, por conseguinte, poida acreditar unha fonte 

regular de ingresos, unha das múltiples garantías que se exixen cando se solicita 

un préstamo hipotecario. 

 

As gráficas son claras, os que  viven de aluguer apenas son o 50,2 %, cando a 

media estatal é case dez puntos superior. E as mozas e mozos que pretenden 

alugar en toda España, incluída Galicia,  e en todos os rangos de idades superan o 

30 % recomendado como máximo do salario a empregar para tal fin. En Galicia, 

no caso de mozas e mozos asalariados entre 16 e 29 anos dedican de media ó 

redor do 62 % do seu salario, un aumento de máis de 15 puntos desde o 2013, e 

no caso dos mozos entre 30 e 34 anos  dedican  o 44 %, case  9 puntos máis. 
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Coñecendo esta situación e que nin se está a fomentar vivenda pública de aluguer 

suficiente, nin a través das axudas de aluguer para mozos se ten conseguido  

cubrir máis do 8,4 % das peticións, deixando  fóra a preto de 3650 mozos, as 

deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas para o seu 

debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego suficientes as medidas postas en marcha ata o 

momento de cara a garantir o acceso das e dos mozos galegos á vivenda? 

 

2. Interpreta  como un bo dato que o custo de acceso a un aluguer para mozos 

entre 16 e 34 anos supoña de media un 55 % do seu salario medio? 

 

3. Cantas vivendas de promoción pública foron adxudicadas en réxime de 

aluguer para mozos galegos desde o ano 2016? 

 

4. Cree que é un bo síntoma que só un 18,6 % das galegas e galegos entre 16 

e 29 anos estean residindo nun fogar independente, por debaixo da media 

estatal? 

 

5. Contempla incrementar os orzamentos das convocatorias de axudas ó 

aluguer para este ano xa publicadas, e apoiar con orzamento propio as 

cantidades proporcionadas polo Goberno do Estado? 

 

6. Estudia este Goberno a posta en marcha dun plan ou pacto para a 

emancipación xuvenil tal como acontece noutras comunidades autónomas? 

 

7. En todo caso, que medidas espera poñer en marcha para solucionar o grave 

problema  de emancipación xuvenil? 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: María Luisa Pierres López 

   Noela Blanco Rodríguez 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández, 

Ana Pontón Mondelo, Noa Presas Bergantiños e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 4ª. 

 

O pasado 16 de xaneiro o comedor do aulario de educación infantil do CEIP 

Vales Villamarín de Betanzos sufriu filtracións procedentes da cuberta do edificio, que 

obrigaron a reconfigurar o servizo de comedor escolar esa xornada e a seguinte.  

Nese espazo foi preciso ubicar ata colectores de lixo para recolle-la cantidade de 

auga que a cuberta estaba a filtrar ó interior do centro escolar. Nas xornadas anteriores, 

sen chegar a tal virulencia, xa se rexistraran filtracións e pingueiras no mesmo espazo, 

feitos que se deron tamén en cursos anteriores. 

Aínda non hai nin dous meses, outra aula do mesmo edificio tivo que ser 

clausurada logo de que outra pingueira a deixara inutilizada, reubicándose o alumnado 

que a ocupa noutras dependencias do aulario. 

Os problemas coa cuberta neste edificio non rematan aí, senón que o lucernario 

ubicado no acceso principal do edificio tamén rexistra periodicamente filtracións ao 

interior do corredor principal. 

O edificio apenas ten seis anos, logo de concluírse a súa construción en 2014. A 

Consellería de Educación comprometera un colexio de educación infantil en numerosas 
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ocasións en Betanzos, á vista da masificación co CEIP Vales Villamarín que escolariza 

a crianzas de Betanzos, Coirós e Paderne. Porén, no último minuto, fíxose depender este 

edificio do centro escolar existente, separado por unha estrada que rexistra altas 

densidades de tránsito e co centro de saúde e o PAC de Betanzos- entre outros 

elementos de por medio, complicando innecesariamente a xestión dos distintos recursos 

deste macrocentro escolar que supera as mil matrículas curso tras curso. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 4ª: 

-A que se deben as filtracións que se rexistraron no comedor e nas aulas colexio 

de educación infantil do CEIP Vales Villamarín?  

-Por que motivo mete auga no interior do colexio o lucernario? 

-Que actuacións prevé a Consellería de Educación para atallar todas estas 

filtracións e en que prazos prevé acometelas para que os escolares non padezan os erros 

e grallas construtivas? 

 

Santiago de Compostela, 22 de xaneiro de 2020 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Óscar Vilar Chento, Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, deputados 

e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia,  ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

O modelo de política sanitaria da Xunta de Galicia, xunto coa levada a cabo, no 

seu momento, polo Goberno de Rajoy provocou, e segue a provocar, un especial 

deterioro,  do sistema sanitario de Galicia.  

 

Un especial deterioro que onde máis se está a manifestar e na atención primaria 

do rural. Unha atención primaria que nos últimos tempos vén sendo obxecto de 

debate e discusión por parte de todos os axentes implicados no deseño e 

implantación das políticas sanitarias, incluído o persoal profesional que traballa 

no sistema.  

 

Os distintos recortes que soportan estes servizos básicos tradúcense na nula 

cobertura das ausencias, motivadas por permisos, vacacións, e baixas por 

incapacidade laboral que sofren os colectivos profesionais titulados, provocando 

todo isto un considerable empobrecemento na calidade do servizo.  

 

Todos estes feitos indican que nos atopamos ante unha ineficiente xestión en 

termos de recursos materiais e humanos, froito, como xa se indicou, das políticas 

implantadas e levadas a cabo no últimos anos polo Goberno Feijóo.  

 

Unha ineficiente xestión que dá lugar a numerosas reivindicacións e queixas 

sobre a saturación do sistema, para logo ser o xerme dun foco continuo de 

protestas e  manifestacións. As cales, en moitos casos, obrigan ao Goberno da 

Xunta a recuar, como o recente exemplo do anuncio da reapertura do paridoiro de 

Verín.  

 

Esta problemática da deficiente atención primaria, que afecta en xeral a todo o 

que vive e reside no rural galego, tampouco é allea á comarca de Compostela. 

Unha comarca que nos últimos tempos sofre este continuo recorte de servizos 

nos seus respectivos centros de saúde, especialmente, nos servizos de atención 

pediátrica, como se ten posto de manifesto moi recentemente nos concellos de 

Touro e O Pino, nos que o Sergas mantivo pechado “de facto” o servizo 

pediátrico durante máis de dous meses ao negarse a cubrir a baixa da pediatra 

titular tras sufrir esta un proceso de incapacidade temporal. 
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Aínda que o caso de Touro e O Pino é o máis recente e notorio non é o único. 

Estes recortes nos servizos de pediatría danse de forma recorrente e ano tras anos, 

entre outros, nos centros de saúde dos concellos da Baña, Vedra, e Val do Dubra. 

 

Un problema repetido no tempo que causa malestar entre a cidadanía, a cal 

demanda solucións.  

 

Houbo distintos procesos de mobilizacións, hai máis programados, están 

rexistradas varias queixas por escrito dos usuarios que, tamén, demandan a 

cobertura destes servizos ás distintas corporacións locais e alcaldes. 

 

Unha das últimas reclamacións é a do alcalde da Baña, José Antonio Pereira, 

solicitando por escrito á xerente da Área Sanitaria de Santiago e Barbanza, 

Eloína Núñez Masid, e ao responsable da Dirección Primaria, Felipe Calle Velles, 

poñer fin  a este tipo de recortes. Misiva, que a día de hoxe segue sen recibir 

resposta por parte de ningún responsable da Consellería de Sanidade.  

 

Por iso, os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Que medidas ten pensado tomar a Xunta de Galicia, para que esta 

problemática non se repita en Galicia, e sobre todo na Comarca de 

Compostela?   

 

2ª) Cal é a razón pola que a Xunta de Galicia non responde ás reiteradas 

queixas, protestas e incluso solicitudes de alcaldes/as e corporacións 

locais? 

 

3ª) Que valoración fai a Xunta de Galicia da situación que vén de vivir o 

centro de saúde de Touro e O Pino, que estivo pechado “de facto” o seu 

servizo pediátrico durante máis de dous meses?  

 

4ª) Considera o Goberno galego que a solución adoptada é a correcta? 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xaneiro de 2020 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

José Manuel Pérez Seco e Óscar Vilar Chento, deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

En Galicia  as especies empregadas nas plantacións co xénero eucalyptus, 

son principalmente o Eucalyptus globulus e o Eucalyptus nitens, 

maioritariamente utilizados polo sector da celulosa. O Eucalyptus nitens de 

máis recente aparición debe o seu éxito ao seu elevado crecemento, maior 

resistencia ás pragas e enfermidades, como tamén á adaptación a zonas de 

maior altitude, pola súa resistencia ás xeadas. 
 

A importancia do eucalipto na economía do rural galego, onde, tres 

distritos forestais no norte de Galicia concentran o 25 % das cortas de 

madeira de España e o 43 % de Galicia. 
 

En Galicia os aproveitamentos forestais, convertéronse nunha fonte de 

riqueza para os propietarios privados. Dos 9,7 millóns de metros cúbicos 

que se cortaron no ano 2018, 4,1 correspondéronse coas áreas de Ortegal, 

Bergantiños e As Mariñas coruñesa e A Mariña de Lugo, zonas, nas que 

3,4 millóns son para o xénero Eucalyptus, e que acapara o 82 % da 

produción. 

 

Por iso os deputados que asinan preguntan: 

 

Cal foi o motivo polo que no Anuario de Estatística Forestal de Galicia 

2018 non se fixeron  diferenzas entre as distintas especies de eucalipto? 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xaneiro de 2020 
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